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COMISSIONS DEL CONSELL
MUNICIPAL

Acta de la sessió celebrada el dia 5 de juliol de
2005 i aprovada el dia 4 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 5 de juliol de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social, sota
la presidència de l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda.
Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Ricard
Josep Gomà i Carmona, Marina Subirats i Martori,
Pere Alcober i Solanas, Immaculada Moraleda i Pé-
rez, Pilar Vallugera i Balañà, Xavier Florensa i Can-
tons, Ignasi Fina i Sanglas, Joaquim Forn i Chiariello,
Jaume Ciurana i Llevadot, Teresa M. Fandos i Payà,
Ángeles Esteller i Ruedas, M. Caridad Mejías i
Sánchez i Xavier Basso i Roviralta, assistits pel
secretari general de la Corporació, Sr. Jordi Cases i
Pallarès, que certifica.

També hi és present la Ima. Sra. Imma Mayol i
Beltran.

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Núria Carrera
i Comes.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

El Sr. Forn fa constar que encara no se li ha
facilitat la informació sobre el prec que va formular a
la Comissió del mes d’abril referent al servei d’atenció
domiciliària. Insisteix amb què se li trameti la infor-
mació sol·licitada.

El Sr. Gomà creia que la informació ja li havia estat
tramesa, però que si no és així, la farà arribar al regi-
dor de forma immediata.

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Ciutat Vella

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del Projecte de dinamitza-
ció del Raval, per als exercicis 2005-2006, i per un
import de 44.579 euros.

2. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de dinamització socio-
cultural del barri del Poble Sec (El Sortidor), per als
exercicis 2005-2007, i per un import de 61.480 euros.

3. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de servei del punt d’in-
formació i orientació educativa del Districte de Sants-
Montjuïc, per als exercicis 2005-2007, i per un import
de 112.500 euros.

4. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió, dinamització i
coordinació del casal de joves de Sant Gervasi, per
als exercicis 2005-2006, i per un import de 54.779,34
euros.

5. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Eulen, Servicios Sociosa-
nitarios, SA el contracte de gestió dels habitatges amb
serveis per a la gent gran –Santa Caterina–, per als
exercicis 2005-2006, i per un import de 186.861,10
euros.

6. Sector de Serveis Personals

De la gerent municipal, de data 27 de juny de
2005, que adjudica a la societat Progess, Projectes i
Gestió de Serveis Socials, SL el contracte de gestió
del centre residencial Masia Can Planas, per als
exercicis 2005-2006, i per un import d’1.267.833,87
euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social
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A la Comissió:
1. Procés de preinscripció. Curs 2005/2006.
La Sra. Subirats presenta l’informe amb les dades

del que ha estat el procés de preinscripció i d’as-
signació d’escoles per al curs 2005-2006. En primer
lloc, vol comentar les qüestions relatives a l’educació
obligatòria que conformen l’etapa central més impor-
tant; explica que els dos moments de màxima incor-
poració d’alumnes a les escoles són el dels 3 anys i
el dels 12 anys. En aquesta primera etapa, el grau de
cobertura és més alt en el sector privat concertat
(103%) que en el sector públic (84%). Destaca que, a
diferència del que passava altres anys, s’ha produït
un cert desplaçament cap al sector privat concertat
en l’edat de tres anys, perquè ara s’ha instaurat la
concertació des dels tres anys i més famílies escullen
l’escola concertada des d’aquesta edat i aquesta si-
tuació ha fet que el desplaçament que abans es pro-
duïa als sis anys (pas de l’escola pública gratuïta a la
concertada) ha disminuït. Les xifres del document
mostren la situació en cadascun dels districtes; es
confirma la tendència d’una millora del grau de cober-
tura, en el sentit que més persones han aconseguit
l’opció demanada en primer lloc, amb algunes excep-
cions en determinats districtes on hi ha mancança
d’algun tipus de centre; per exemple, al districte de
l’Eixample, on hi ha dèficit d’escola pública ateses les
dificultats de trobar solars al districte per seguir crei-
xent. Pel que fa a l’evolució de la demanda de l’ESO,
no hi ha aspectes importants a destacar. Finalment,
la situació de l’escola bressol és molt similar a la de
cada any, la creació de noves escoles públiques
municipals (aquest any se n’obriran tres a partir del
gener) genera noves demandes i, per tant, malgrat el
creixement de l’oferta, la demanda no baixa, l’evo-
lució de la demanda no atesa, que l’any 2000-2001
estava en un 56%, aquest any, continua en un 56%,
tot i que s’han millorat dos punts respecte a l’any
passat; creu que els percentatges de la demanda no
atesa es mantindran mentre no s’arribi a un grau de
cobertura mol alt.

El Sr. Ciurana considera, respecte a la demanda
no atesa per les escoles bressol, que mantenir el
mateix percentatge de l’any 2001, vol dir que
únicament s’és capaç de seguir el ritme natural de la
població, i manifesta la necessitat de fer una revisió i
entendre que en aquesta franja d’edat encara hi ha
molta feina per fer i que cal reduir aquest percentat-
ge. Vol remarcar que, de l’informe presentat, se’n
desprèn la sensació que sap greu que l’escola priva-
da concertada tingui més demanda que l’escola públi-
ca; sembla que no es vulgui entendre que els dos
tipus d’escola formen part de la xarxa pública i, si no
es té aquest concepte, serà difícil exigir a l’escola
concertada determinades qüestions. Pel que fa als
dèficits d’escoles públiques en determinats districtes,
la regidora ha dit que era un problema de manca de
solars i celebra que el problema sigui aquest perquè,
fa dos o tres anys, el mateix problema de solars es
qualificava de problema de voluntat política del
govern de la Generalitat. Finalment, l’informe i la dis-
tribució irregular de les escoles públiques evidencien
la urgència del mapa escolar que no li consta que se
n’hagi, ni tan sols, iniciat l’elaboració.

La Sra. Mejías pensa que de l’informe se’n poden
treure tres o quatre objectius clars per al curs vinent.
En primer lloc, hi ha una necessitat imperiosa de

millorar l’oferta de places, d’equilibrar l’oferta entre
l’escola pública i la privada, de garantir d’aquesta
manera la possibilitat d’elecció per part de les
famílies i, finalment, deixar de banda la idea soterra-
da de la manca de qualitat en determinades escoles,
fet que provoca el desplaçament entre l’escola públi-
ca i la privada. Agraeix que a l’informe s’hagin
incorporat determinats aspectes de forma més deta-
llada, tal i com el seu Grup havia sol·licitat diverses
vegades, però considera que l’informe hauria
d’incloure l’estudi desglossat per barris perquè el
districte té un àmbit territorial tan ampli que per a
algunes persones l’assignació d’una escola dins del
districte pot significar, segons la seva ubicació, un
problema greu de mobilitat i de desplaçament. És
evident que entre l’equip de govern i el seu Grup hi
ha diferències clares respecte els criteris de distribu-
ció dels alumnes, i consideren que el grau de cober-
tura, tot i que l’escolarització a la Ciutat és bona, s’ha
de millorar, en el sentit que cal garantir l’opció de les
famílies a triar l’escola que volen per als seus fills.
Respecte a determinades qüestions concretes, pensa
que a les escoles bressol encara s’està en un
percentatge de demanda no atesa molt gran, que en
determinats districtes s’ha millorat, però que cal im-
pulsar els que han quedat més desatesos. Pensa que
s’ha fet un esforç important en la creació de places,
però, com que es partia de nivells molt baixos, el
ritme de creixement no està d’acord amb la demanda
existent. Entén el que diu la regidora, que, com més
places hi hagi, més demanda es produirà i, per tant,
caldrà continuar creixent, però és important tenir un
grau de cobertura molt més alt perquè la Ciutat no es
pot permetre uns percentatges de demanda no atesa
del 56%. Respecte a la primària, creu que és el punt
on es veu més clar el desplaçament entre l’escola pú-
blica i la privada. Pensa que s’han d’equilibrar els ter-
mes de l’oferta i la demanda per trencar aquest
desequilibri. Manifesta que en alguns barris s’arriba a
un nivell de saturació de les aules preocupant i entén
que el ritme de creixement de places en l’àmbit de la
primària hauria de ser un objectiu prioritari.

La Sra. Subirats repeteix que el curs vinent hi
haurà tres noves escoles bressol i que en els pròxims
dies es presentarà un nou paquet d’escoles bressol
que iniciaran el seu funcionament en el curs 2006-
2007. Insisteix que es manté el creixement de places
d’escola bressol. És evident que el nombre de places
no és suficient, però que, tal i com ha dit la Sra.
Mejías, es partia d’un nivell molt baix i, amb un any,
no es pot solucionar el que no s’ha solucionat amb
anterioritat. Des del 2002, que es va iniciar aquest
procés, cada any s’han inaugurat almenys tres
escoles a la Ciutat, i alguns anys, com el 2003, se’n
van inaugurar vuit i l’any proper pensa, també, que
se’n podran inaugurar set o vuit més. No és evident
que aquesta situació faci baixar la demanda; puntua-
litza que en aquest moment hi ha un cert creixement
del nombre de criatures a la Ciutat, especialment de
les edats baixes perquè la natalitat dels immigrants
està propiciant més naixements.

Remarca que aquestes escoles bressol són molt
apreciades i que, contínuament, es reben felicitacions
i adhesions de les famílies usuàries. Entén que la de-
manda no atesa no és un fracàs, sinó que és una
conseqüència que l’oferta que es fa provoca un
augment de la demanda. Pel que fa a l’escola privada
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i a la concertada, és evident que no comparteix el
punt de vista de CiU, que les escoles concertades
formin part de la xarxa pública és el que es vol, però
que, malauradament, les escoles no sempre semblen
estar disposades a seguir els criteris que se’ls marca
per formar part de la xarxa pública. En qualsevol cas,
el que no pot ser és que l’escola pública sigui una
escola marginal i, a Barcelona, les xifres d’escola pú-
blica i d’escola privada fan que, si s’hagués abaixat el
percentatge d’escola pública, hi hauria el perill de
convertir-la en escola marginal, cosa que no ha de
ser i, per aquest motiu, consideren important mante-
nir, almenys, els percentatges d’escola pública exis-
tents actualment. Pel que fa a la qüestió del mapa es-
colar, recorda que l’últim govern de la Generalitat no
va ser exitós per a les escoles i, per tant, no sap per
què el Sr. Ciurana insisteix a parlar del passat, si no
es va fer el mapa escolar va ser perquè el Govern de
la Generalitat, en aquell moment, s’hi va negar i, per
tant, ara no és adequat exigir amb presses quelcom
que abans es va negar. Explica que es treballa en el
mapa escolar, que estan a punt d’aprovar els criteris
revisats per part del Consorci d’Educació i que, a par-
tir d’aquest punt, el mes de setembre, s’iniciarà el
procés de discussió i de consultes. Pensa que supe-
rar un cert desequilibri entre l’oferta i la demanda és
difícil perquè no es pot preveure de forma absoluta el
que demanaran les famílies i les variacions poden
tenir causes difícilment previsibles. El que sí és cert
és que, en determinades zones de la Ciutat, hi ha
desequilibris que s’estan convertint en estructurals i
que el moment de fixar com abastar aquest assumpte
és en el moment de fer la revisió del mapa escolar.
No pensa que sigui bo fer l’estudi per barris; hi ha
d’haver una certa possibilitat de mobilitat, però el que
sí que s’està considerant són les zones que tenen
una certa continuïtat entre les escoles de primària i
les de secundària i veure com delimitar les que són,
en general, més àmplies del que és un barri. Pensa
que en el moment de debatre el mapa escolar es
podran tenir presents totes les observacions fetes.

El Sr. Ciurana s’estranya que la Sra. Subirats digui
que no comparteix el model d’escola pública i privada
que ell ha exposat, ja que el que ha dit és que si es
vol exigir a l’escola privada concertada determinats
estàndards de compromís social, el que cal és consi-
derar aquesta escola privada concertada com a part
de la xarxa escolar pública, ja que també està sub-
vencionada amb recursos públics. Recorda que en
l’últim govern de CiU es va inaugurar una escola pú-
blica a Catalunya cada setmana i, per últim, respecte
al mapa escolar, el que demana és que hi hagi una
participació real, que es parli amb els Consells esco-
lars dels districtes, que es baixi des dels despatxos
de planificació al carrer i que es faci amb temps
suficient perquè el procés de participació sigui real i
sincer amb un horitzó d’honestedat real.

La Sra. Mejías demana a la regidora que expliqui
per què l’any 2003, any d’eleccions, s’inauguren vuit
escoles bressol i els anys posteriors només dues, i
per què l’any 2007, novament any d’eleccions, s’inau-
gura un altre paquet d’escoles bressol. Es pregunta
per quin motiu no es fan unes inauguracions més
equilibrades en el temps. Creu que aquesta situació
és d’electoralisme i que caldrà explicar-la. Pel que fa
al mapa escolar, ha sentit a parlar de criteris, de marc
d’actuació, d’elevar consultes, però entén que fer un

mapa escolar és agafar el territori de la Ciutat, analit-
zar-lo en base als informes d’escolarització, establir
les mancances i actuar. Aquest procés no li sembla
tan difícil i insisteix en la necessitat d’actuar per bar-
ris; posa com a exemple el districte de Sant Andreu
on hi ha famílies que no es poden permetre el luxe de
viure en un barri i haver de portar el seu fill a l’escola
del barri de Baró de Viver, a una distància molt gran.
No és difícil analitzar quins barris estan estructural-
ment mancats d’escoles, fer un balanç dels últims
cinc anys i actuar. No cal estar tres anys estudiant
criteris i analitzant-ne el marc. Demana que els regi-
dors de l’oposició estiguin presents a la Comissió
Permanent que es va crear durant la constitució del
nou Consell Escolar, on s’analitzaran els criteris ela-
borats ja fa anys per impulsar el mapa escolar.

La Sra. Subirats no sap si és ella que no s’explica,
o si són els regidors que no l’escolten. Repeteix que
les vuit escoles bressol es van inaugurar durant el
curs 2002-2003, i que els anys 1999 i 2000 no es
van construir escoles bressol atès que era l’inici del
mandat, i el procés de construcció requereix un
acord entre la Generalitat i l’Ajuntament que va
trigar a assolir-se. Recorda que ella mateixa va in-
tentar que el govern de CiU, abans d’acabar el
mandat, signés un conveni amb l’Ajuntament per
endegar un compromís de construcció de noves
escoles bressol, que no es va arribar a signar fins a
la constitució del nou Govern de la Generalitat, el
mes de setembre de 2004, amb una rapidesa molt
superior a la de la signatura dels anteriors convenis.
Una vegada signat el conveni, cal un temps per a la
construcció de les escoles i, per tant, la majoria
estaran construïdes durant el curs 2005-2006. De-
mana a la Sra. Mejías que no intenti veure elements
electorals en allò que només és el curs natural de
les coses. Puntualitza que potser sí que l’anterior
Govern de la Generalitat va inaugurar una escola
cada setmana a Catalunya, però, evidentment, el
ritme a la ciutat de Barcelona va ser d’una cada any.
Respecte al mapa escolar, insisteix que la proposta i
els criteris estan a punt de ser aprovats per
l’organisme competent i, a partir d’aquest moment,
comença tot el procés de debat i de consulta que
s’iniciarà el mes de setembre.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

Al Plenari del Consell Municipal:
2. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 16 de juny de

2005, (S1/D/2005 2362), que accepta la subvenció
per un import total de 2.427.700 euros atorgada pel
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalu-
nya a aquest Ajuntament, com a corporació titular de
les escoles d’educació infantil que es detallen a la
resolució publicada al Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya, de 18 de maig de 2005.

La Sra. Subirats explica que es tracta de l’aportació
que fa anualment el Departament d’Educació de la
Generalitat per al finançament ordinari de les escoles
bressol de la Ciutat.

El Sr. Ciurana avança el posicionament favorable
del seu Grup i assenyala que aquesta aportació es
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basa en els mateixos criteris i condicions fixats per
l’anterior govern de la Generalitat.

La Sra. Mejías avança, també, el posicionament fa-
vorable del seu Grup i confia que amb l’arribada dels
diners s’iniciïn les obres.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

3. Autoritzar l’augment del percentatge correspo-
nent als exercicis pressupostaris de 2006 i 2007 de
les despeses de caràcter plurianual de les obres: de
construcció d’escoles bressol a l’illa Myrurgia, al
carrer d’en Carabassa i al districte d’Horta-Guinardó
(Llar d’Infants); de construcció d’escoles bressol i re-
formes als CEIP Mare de Deu de Montserrat i El
Turó; de construcció d’escola bressol, poliesportiu i
casal de barri al carrer de la Manigua; i de millores als
CEIP Ignasi Iglesias, Virrei Amat, La Mar Bella i Lope
de Vega, d’acord amb l’article 174.5 del Text refós de
la Llei reguladora de les hisendes locals, en relació
amb l’apartat 3 del referit article.

La Sra. Subirats explica que l’acord de modificació
de percentatges es pren per poder començar des
d’ara a activar la construcció del les escoles bressol
que s’han d’inaugurar l’any vinent.

El Sr. Ciurana avança el vot favorable del seu
Grup, però vol fer dues consideracions: la primera,
creu que un cop més s’abusa d’un mecanisme que la
llei considera excepcional i que si hi hagués una bona
planificació de les inversions aquests acords no
caldrien, i la segona: respecte a l’escola bressol del
carrer d’en Carabassa pensa, tot i que és evident que
el barri necessita una escola bressol, que no és la
ubicació idònia perquè el carrer mereix una protecció
integral.

La Sra. Mejías avança l’abstenció del seu Grup no
per l’objectiu de la proposta, ja que saben que cal im-
pulsar les obres pel procediment de modificació de
percentatges que es fa com a pràctica reiterada
sense justificar-ne l’excepcionalitat.

La Sra. Subirats agraeix el vot favorable i puntua-
litza que és molt difícil, especialment a les escoles
bressol, preveure les urgències que es puguin pre-
sentar i sempre s’intenta atendre les necessitats amb
la màxima rapidesa.

La Sra. Subirats expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Mejías expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Sants-Montjuïc

4. Restablir, d’acord amb la clàusula 12. 2. b) del
plec de clàusules d’explotació i l’article 163, a) i b)
del Text refós de la Llei de contractes de les Admi-
nistracions públiques, l’equilibri econòmic financer de
concessió per a la gestió del Poliesportiu La Bàscula,

adjudicada a SEAE, SL, per un període de quinze
anys mitjançant acord de la Comissió de Benestar
Social de l’Ajuntament de Barcelona de 10 de juliol de
2001. Aprovar i disposar la despesa de la concessió
00C00890 per un import de 119.028,98 euros en
concepte de liquidació del dèficit generat per l’esmen-
tada concessió durant l’exercici econòmic de 2004
–quantitat a què puja el desequilibri segons resulta
de l’informe de l’Auditoria de gestió de l’exercici de
2004– amb càrrec a la partida 47003, pgc 67735, fun-
cional 31010 del Pressupost municipal corresponent
a l’exercici de 2005, import que s’haurà de satisfer a
SEAE, SL, amb domicili a la carretera de Cornellà,
núm. 13-15 baixos, d’Esplugues de Llobregat (08950),
i NIF B58043852. Facultar la regidora del Districte de
Sants-Montjuïc, Ima. Sra. Immaculada Moraleda i Pé-
rez, per a la formalització de tots els actes administra-
tius derivats d’aquesta concessió.

El Sr. Alcober explica que, d’acord amb el plec de
condicions d’aquest equipament esportiu, i per equili-
brar econòmicament la concessió, es fa una
aportació a través d’una subvenció.

La Sra. Fandos avança l’abstenció del seu Grup a
la proposta perquè entén que cal restablir l’equilibri
econòmic, perquè si no SEAE SL patiria les conse-
qüències d’una situació que no han provocat, però té
l’esperança que amb el nou Institut d’Esports que el
regidor presideix s’actuï d’una altra manera. Recorda
que s’adjudica la gestió del complex esportiu munici-
pal de la Bàscula l’any 2001 dient que s’ha de fer tot
un seguit d’obres i que finalment el Centre Gestor de
Montjuïc no permet que es faci la inversió prevista en
el plec. El seu Grup ha estat molt crític amb les
actuacions del Centre Gestor de Montjuïc i avui es
presenta un altre motiu per ser crítics, ja que les
seves actuacions han perjudicat l’adjudicatari que no
ha pogut fer les inversions previstes en el plec. Tenen
l’esperança que mitjançant l’Institut d’Esports hi hagi
una millor coordinació i no s’aprovi un plec de clàusu-
les sense preveure el que s’ha de fer a la muntanya.
Fent la lectura de les Comissions de seguiment de
l’equipament, es comprova la dificultat d’arribar a un
equilibri financer amb un equipament on els ingressos
no arriben ni a la meitat del que són les despeses de
personal i pensa que aquest desequilibri ha existit
des del primer dia. Demana que en adjudicar noves
contractacions es facin de forma diferent. Pregunta
quin serà el futur de l’equipament i el paper de SEAE,
SL ja que a l’expedient no queda suficientment
explicat.

La Sra. Esteller avança l’abstenció del seu Grup a
la proposta i entén que hi ha hagut una mala gestió
per part de l’Ajuntament i ara s’ha d’autoritzar una
despesa de 119.028,98 euros per fer front a un dèficit
financer generat per la gestió d’aquest polisportiu, en-
tre d’altres coses perquè, tal i com consta a l’expe-
dient, les pèrdues han estat causades bàsicament
per l’incompliment d’una de les obligacions fixades en
el plec de clàusules de portar a terme unes inver-
sions. Demana que hi hagi més infamació a la Comis-
sió de seguiment del Districte on no hi són integrats
els Grups de l’oposició. Constata la gran precarietat
en què es troba aquest camp de futbol i demana si
està previst realitzar inversions de millora que garan-
teixin, també, els seus accessos.

El Sr. Alcober respon que moltes de les coses
que es pregunten estan a l’expedient. Puntualitza que
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aquesta és una instal·lació esportiva d’unes caracte-
rístiques molt especials, no és només un camp de
futbol i entén que s’està donant un servei satisfactori
al barri de la Marina que SEAE, SL continuarà pres-
tant. Des que es va convocar el concurs han es-
devingut tot un seguit de circumstàncies, com per
exemple, la vinculació amb la gestió del Parc de
Montjuïc, la creació del nou barri de la Marina o la
petició del Club Natació Montjuïc que obliguen a re-
flexionar sobre la situació. Creuen que cal el reequi-
libri econòmic, tal i com està previst en les clàusules
del plec de condicions, per continuar donant el servei
mentre que no s’acaba de definir el procés que
donarà resposta a la situació de futur que avui es
planteja.

La Sra. Esteller insisteix a preguntar per què no
s’han dut a terme les inversions, ja que a l’expedient
no consta el motiu.

El Sr. Alcober explica que les actuacions lligades a
l’entorn de la mateixa concessió fan que es prevegi
retardar la inversió que s’havia de fer i aquesta si-
tuació produeix un desequilibri econòmic evident i, a
més, es produeixen uns fets no totalment previsibles
l’any 2001 com són la creació d’un nou barri, la Mari-
na de la Zona Franca, que tindrà un pla d’equipa-
ments concrets, o la situació conjunturalment i eco-
nòmicament difícil d’un club històric com és el Club
Natació Montjuïc.

El Sr. Alcober expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa l’abstenció de CiU i la Sra. Esteller
expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

5. Aprovar inicialment el plec de clàusules que ha
de regir la concessió per a la gestió del Poliesportiu
municipal de l’Espanya Industrial. Sotmetre’l a infor-
mació pública durant un termini de vint dies, a l’em-
para del que preveu l’article 232.2 del Reglament
d’obres, activitats i serveis de les entitats locals, i
considerar-lo definitivament aprovat si no hi ha al·le-
gacions, convocar, el concurs obert per a l’adjudi-
cació del contracte d’acord amb l’article 159 del Text
refós de la Llei de contractes de les Administracions
públiques (TRLCAP). Ordenar la publicació de la
licitació al Butlletí Oficial de la Província d’acord amb
l’article 78 del TRLCAP.

El Sr. Alcober explica que amb aquest expedient
es convoca el concurs per adjudicar la concessió per
a la gestió del Poliesportiu municipal de l’Espanya In-
dustrial.

La Sra. Fandos avança l’abstenció del seu Grup
perquè hi ha un apartat en el plec que els preocupa i
és que qui guanyi la nova concessió haurà d’assumir
la inversió feta per l’actual concessionari (845.000
euros). Pensa que si en aquest equipament calia fer
una inversió tan important, ja s’havia d’haver previst.
Creu que els plecs de clàusules es fan precipita-
dament i cadascun respon a criteris diversos, amb
criteris d’adjudicació i cànons calculats, també, de
manera diferent. Espera que des de l’Institut d’Es-
ports s’apliquin criteris comuns tot respectant la diver-
sitat dels districtes.

La Sra. Esteller avança l’abstenció del seu Grup.
El Sr. Alcober explica que, quant als cànons, es va

acordar anar unificant els criteris i modificant, en
aquest sentit, els plecs que es vagin aprovant. Re-
ferent a les inversions, de les quals s’haurà de fer

càrrec el nou adjudicatari, hi ha un acord de les
Comissions de seguiment de carregar aquesta inver-
sió al nou adjudicatari qui, evidentment, rep una ins-
tal·lació en una situació molt millor de la que tindria si
no s’hagués produït la inversió.

El Sr. Alcober expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa l’abstenció de CiU i la Sra. Esteller
expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Gràcia

6. Aprovar el plec de condicions administratives
particulars i tècniques del contracte de gestió i explo-
tació de serveis públics en la modalitat de concessió
del camp municipal de futbol de l’Àliga i la zona d’ac-
tivitats complementàries destinada a bar-cafeteria i
iniciar els tràmits per a l’adjudicació del contracte
mitjançant concurs, d’acord amb les prescripcions
contingudes en els articles 86 al 90 i concordants del
Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel que
s’aprova el Text refós de la Llei de contractes de les
administracions públiques.

El Sr. Alcober explica que la concessió del camp
de futbol municipal de l’Àliga sorgeix amb l’oportunitat
d’una inversió amb l’esponsorització d’un camp de
gespa i que la instal·lació és de molta qualitat.

El Sr. Alcober expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
7. 1r. Donar compliment a la proposició aprovada

en aquesta Comissió en la sessió de 18 de novembre
de 2004 per tal de commemorar els 30 any des que
van finalitzar les carreres d’automobilisme al circuit
de Montjuïc. 2n. Impulsar conjuntament amb el sec-
tor de l’automodelisme de Barcelona la Primera Edi-
ció de Ràdio Control en la seva modalitat de “Rally
Game”.

La Sra. Fandos formula la proposició i en refe-
rència a què ara fa 30 anys van finalitzar les
carreres d’automobilisme al circuit de Montjuïc. Re-
corda que el seu Grup, el proppassat novembre, va
presentar una proposta a la qual l’equip de govern
va donar suport on es deia que s’honorés el record
del circuit de Montjuïc tot establint una senyalització
de l’antic circuit, l’estudi de la possible celebració
d’una exhibició anual de vehicles clàssics i incorpo-
rar el futur museu de l’Esport de l’Estadi Olímpic, un
record en aquest circuit. Els consta que l’equip de
govern treballa en aquest assumpte i ara es demana
si és possible a finals d’any algun dels acords po-
gués estar materialitzat. La segona part de la pro-
posició va lligada a una proposta que ha arribat al
seu Grup i que suposa que el regidor també té relati-
va a la voluntat dels aficionats a l’aeromodelisme i
ràdio-control de cotxes perquè Barcelona tingui un
circuit fix.
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El Sr. Basso avança el vot favorable del seu Grup.
El Sr. Alcober fa constar que no ha rebut la pro-

posta a què es refereix la regidora, però que quan la
rebi s’estudiarà i s’analitzaran les possibilitats de
realitzar-la. Informa que el proper cap de setmana se
celebra el 50è aniversari de la primera cursa de 24
hores de motos a Montjuïc per la Penya Barcelonista
Barcelona. Es treballa per donar compliment a l’an-
terior acord pres per la Comissió i, abans de final
d’any, es començarà la construcció del nou Museu
Olímpic i de l’Esport de Barcelona i és evident que
l’esport de motor hi serà representat i el que entenen
és que en els voltants del museu hi hauria d’haver
una placa que reproduís i marqués el circuit i els seus
espais més significatius amb els noms de tots els qui
van guanyar en Fórmula I i de tots els que van
guanyar les 24 hores de Montjuïc, però és difícil dir
que es farà abans de finals d’any perquè es vol vincu-
lar al Museu.

La Sra. Fandos, pel que fa a la segona part de la
proposició, farà arribar al regidor la proposta d’a-
quests ciutadans.

El Sr. Mascarell proposa donar conformitat a la
proposició amb el redactat següent:

1r. Donar compliment a la proposició aprovada en
aquesta Comissió en la sessió de 18 de novembre de
2004 per tal de commemorar els 30 anys des que van
finalitzar les carreres d’automobilisme al circuit de
Montjuïc. 2n. Estudiar conjuntament amb el sector de
l’automodelisme de Barcelona la Primera Edició de
Ràdio Control en la seva modalitat de “Rally Game”.

El Sr. Alcober expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Basso expressa el vot favorable del PP. S’aprova
amb el redactat següent:

1r. Donar compliment a la proposició aprovada en
aquesta Comissió en la sessió de 18 de novembre de
2004 per tal de commemorar els 30 anys des que van
finalitzar les carreres d’automobilisme al circuit de
Montjuïc. 2n. Estudiar conjuntament amb el sector
de l’automodelisme de Barcelona la Primera Edició de
Radio Control en la seva modalitat de “Rally Game”.

Del Grup Municipal PP:
8. Replantejar la ubicació de les sales de consum

de drogues a la ciutat, així com suspendre l’obertura
de noves sales, i estudiar emplaçaments més idonis
en altres zones menys o gens poblades de la ciutat.

La Sra. Esteller formula la proposició, que recorda
que ha presentat en diversos àmbits d’aquest Ajun-
tament, atesa la resposta que ha tingut la implantació
del Centre d’Atenció als Drogodependents de Ciutat
Vella i el rebuig generalitzat entre els veïns, que ha
provocat l’anunci de noves sales de tractament a la
Vall d’Hebron. Entén que la decisió és conseqüència
del tancament amb improvisació i manca de plani-
ficació de l’equipament de Can Tunis, que va provo-
car que el problema s’estengués per tota la Ciutat.
Recorda que el PP va participar en el grup on es va
comunicar la previsió d’obrir una sala a Ciutat Vella, i
puntualitza que sempre han mostrat la seva reserva
perquè consideren, i així ho han manifestat en rei-
terades ocasions, que les sales s’han d’obrir fora dels
nuclis urbans i que s’han de situar en llocs on no hi
hagi població. En aquest sentit, van estar en desa-
cord amb algunes actuacions portades a terme i, atès

que ara ja és oberta la sala Baluard i que, després
d’aquests mesos, s’ha demostrat que ha creat pro-
blemes en el seu entorn, pensa que l’anunci d’obrir
una sala d’atenció a la Vall d’Hebron no és una bona
iniciativa ateses les queixes dels veïns i la manca de
concentració de persones amb drogodependència en
aquest entorn. Demana que es replantegi la ubicació
de les sales de consum de drogues de la Ciutat, que
se suspengui l’obertura de noves sales i s’estudiïn
emplaçaments més idonis en altres zones menys o
gens poblades de la Ciutat.

La Sra. Fandos manifesta que durant el dia d’ahir
van intentar que el PP no portés aquesta proposició a
la Comissió i torna a demanar que la presenti davant
del grup de drogues perquè hi ha un acord entre
l’equip de govern i l’oposició per tractar aquests
assumptes en el grup de drogues.

La Sra. Esteller afirma que han presentat la pro-
posició en aquesta Comissió perquè, en reiterades
ocasions, ja han dit que discrepaven dels empla-
çaments.

La Sra. Fandos manifesta que el seu Grup no en-
trarà en el contingut de la proposició perquè conti-
nuen pensant que no es aquí on s’ha de debatre. Li
sap greu que s’hagi formulat la proposició perquè
amb aquesta actuació no s’ajuda la gent de la Vall
d’Hebron ni la gent de Montbau, la Taxonera o Sant
Genís, perquè el PP sap que la proposició no s’apro-
varà i l’únic que volen és poder explicar que han
presentat la proposta i crear un enfrontament amb qui
en sortirà més perjudicat, que serà la gent que viu en
aquests barris i, per tots aquests motius, anuncia
l’abstenció del seu Grup a la proposició.

La Sra. Mayol agraeix la intervenció de la Sra.
Fandos. Lamenta que el PP hagi presentat la pro-
posició perquè el debat es podia haver fet en el
context on des de l’any 1987 aquestes qüestions es
debaten: en el grup polític de drogues on es des-
envolupen totes les polítiques de drogues, els en-
certs, els desencerts, les crítiques, arribant a un grau
de consens que permet, després, aparèixer en les
qüestions importants sense fer un ús partidista del
conflicte. L’Ajuntament va arribar a aquest acord l’any
1987 i l’any 1988 es va fer extensiu al Parlament de
Catalunya on totes les forces polítiques catalanes,
de manera solemne, van acordar no instrumentalit-
zar de forma partidista el fenomen de les drogode-
pendències i van acordar, també, que quan s’ins-
tal·lessin centres de toxicomanies a Catalunya que
generessin rebuig, cap força política donaria suport a
les actituds contràries a la seva instal·lació. En
aquest context, i així li reafirmava ahir la Consellera
de Sanitat, s’està debatent en el si del Parlament de
Catalunya una proposta de Pla de drogues i s’està
fent a l’Ajuntament. Pensa que la proposició del PP
és una acció fàcil i irresponsable, que estan fent el
possible per trencar el consens en aquest Ajuntament
en matèria de drogodependències, i que ella no els hi
facilitarà, i que farà tot el possible per mantenir-lo. La
regidora sap, perquè se n’ha parlat a bastament, en
totes les reunions que s’han fet en el grup de dro-
gues, que el problema del consum té tres vessants: el
de les persones més normalitzades, que volen deixar
la seva addicció i que van als 13 centres d’atenció i
de seguiment que hi ha distribuïts per tota la Ciutat
on s’han atès 14.000 usuaris; un segon tipus de per-
sones que no poden deixar la seva addicció, utilitzen



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 29 a 30-X-20051504

metadona i fan ús, en aquest cas, d’uns autobusos
que fan unes determinades rutes, i; un tercer grup,
petit, de persones que no accedeixen en aquests re-
cursos i, davant d’aquests, l’experiència internacional
avalada a Alemanya, Austràlia, Suïssa, Canadà, Ho-
landa, Noruega i Espanya (Barcelona, Bilbao i Ma-
drid) considera que el més convenient és disposar
d’espais d’atenció on puguin trobar interlocutors,
espais de neteja i d’atenció mínima alimentària i un
espai de punció higiènica. Aquesta és la resposta in-
ternacional des de fa vint anys. Manifesta que entre
els principals resultats sanitaris i socials es posa en
evidència que aquests espais són efectius per atraure
usuaris de drogues marginalitzats i promouen un ús
d’injecció més higiènic, faciliten l’accés i la derivació a
medicaments, serveis socials i programes de reha-
bilitació que, si no fos així, no tindrien i també hi ha
resultats positius per l’ordre públic que inclouen la
reducció del consum de drogues en públic i la re-
ducció en xifres de xeringues abandonades al carrer.
En sis mesos, i davant l’existència d’un problema,
que ja hi era a Can Tunis, es va posar en marxa
aquest sistema i sense improvisació es va planificar
com donar resposta a la situació. Es van dotar re-
cursos mòbils, fins que al mes de setembre es va evi-
denciar la concentració de drogodependents, espe-
cialment a Ciutat Vella, i llavors amb tres mesos es
va ubicar un espai a la Sala Baluard, previ debat en el
grup de drogues i amb la col·laboració de tots.
L’evidència és que aquest espai ha estat beneficiós
per als toxicòmans que hi han anat i han disminuït els
problemes de l’entorn encara que no els ha
solucionat tots, però vol destacar com a molt positiu
que en aquests sis mesos cent persones han passat
de ser toxicòmans d’extrema marginalitat a ser
atesos en el centre d’atenció. Manté la seva proposta
d’ampliar la Sala Baluard perquè tingui més capacitat,
no de rebre més gent, sinó perquè la gent que hi va
pugui estar més temps a dins. Explica que a la Zona
Franca funciona un autobús quatre hores al dia que
atén una mitjana de vint persones diàries. Es va deci-
dir que pagava la pena integrar aquests tipus de re-
cursos en espais sanitaris i es va fer l’esforç de nego-
ciar amb l’Institut Català de la Salut per obrir a la Vall
d’Hebron un centre d’atenció i de seguiment i un petit
espai de punció. Demana responsabilitat i pedagògia
i recorda que les reunions amb els veïns sempre aca-
ben amb un canvi de discurs, a l’inici de la reunió
diuen que no han d’existir aquests centres i en
finalitzar entenen que han d’existir, però no els volen
a prop de casa seva. Puntualitza que no s’ha obert
cap d’aquests centres enlloc del món sense conflicte
veïnal, i insisteix que el que han de fer els polítics és
pedagògia, diàleg, explicació i convenciment i no
populisme, que és més fàcil.

La Sra. Esteller manifesta que ha actuat amb tota
la responsabilitat i demana que no se l’acusi de
populisme o d’utilitzar políticament aquest assumpte.
La Sra. Mayol sap que el proppassat mes d’octubre
va demanar la col·laboració del PP i insisteix que el
seu Grup no ha anat a parlar amb els veïns i així ho
manifesta, també, a la Sra. Fandos. Insisteix que per
part del PP han tingut una total col·laboració, però
que sempre han discrepat del lloc elegit i ho han
manifestat en el grup de drogues i fora. En aquest
sentit, considera que han actuat amb total lleialtat.
Han demanat reiteradament l’estudi de l’impacte

d’aquests centres en l’entorn i de les mesures que
s’ha previst adoptar per reduir-lo, així com el perquè
de l’elecció d’un determinat lloc en detriment d’altres
menys poblats. Els precs es van reiterar el passat 19
d’octubre i encara no han estat contestats. Insisteix
que no han trencat cap consens i recorda que el PP
no va donar suport a la iniciativa que es va presentar
al Parlament de Catalunya, el dia 9 de novembre de
2004. A l’hora de manifestar el seu rebuig, l’única via
que té el seu partit és posar-ho de manifest en
aquesta Comissió, perquè en els altres àmbits ja ho
han fet i no se’ls ha fet cas.

La Sra. Fandos puntualitza que els dos consellers
municipals del PP al Districte d’Horta-Guinardó han
anat a parlar amb les associacions i tenen contacte
amb els veïns. Insisteix que CiU no fa populisme i
que aquests assumptes no s’han de portar a la
Comissió.

La Sra. Mayol manifesta que el grup polític de
drogues, des del mes d’octubre fins ara, s’ha reunit
com a mínim quatre vegades i sempre que una per-
sona del grup ha sol·licitat una reunió, s’ha fet. Pel
que fa a la Sala Baluard, puntualitza que el mes de
març, al cap de dos mesos de la seva obertura, es va
presentar un informe detalladíssim al grup polític de
drogues i quan es va parlar de noves ubicacions es
va pensar que un gran hospital seria una bona
ubicació justament per la seva condició d’equipament
sanitari de referència.

El Sr. Mascarell expressa el vot contrari del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, la
Sra. Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa l’abstenció de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CiU:
9. Que se’ns faciliti informació sobre la mitjana de

temps d’atenció als usuaris dels trenta-tres centres
dels serveis socials d’atenció primària a la ciutat de
Barcelona i si existeix llista d’espera, especificant les
primeres i segones visites i en cada cas la situació a
cada districte.

El Sr. Forn formula el prec.
El Sr. Gomà, pel que fa al temps de llista d’espera,

manifesta que cal tenir en compte que quan una per-
sona s’adreça a un centre de serveis socials cal di-
ferenciar tres moments: la sol·licitud d’entrevista,
l’entrada en funcionament del servei de primeres
acollides i l’entrada en funcionament del servei de
tractament, si s’escau, en funció de la valoració de la
demanda. La pressió forta pel que fa a la llista d’es-
pera està entre el registre de la sol·licitud i el moment
de la primera acollida. Les xifres de llista d’espera en
el primer moment, i tenint en compte que sempre es
refereixen a casos de no urgència, perquè en casos
urgents l’atenció és immediata, la mitjana de la ciutat
està dins el primer mes des que es fa la sol·licitud,
amb una dispersió per districtes relativament baixa:
les Corts, Sarrià, l’Eixample i Sant Andreu tenen un
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temps d’espera inferior a les tres setmanes: Ciutat
Vella, Nou Barris i Sants tenen un temps d’espera de
quatre setmanes i: Gràcia, Horta-Guinardó i Sant
Martí tenen un temps d’espera una mica superior. La
voluntat és que a finals d’aquest any la primera
acollida es faci en el marc dels primers quinze dies
des de la sol·licitud d’entrevista. Pel que fa a mitjana
de temps de durada de l’atenció, se situa, a finals de
l’any 2004, en 190 dies i la distribució per districtes és
que Gràcia, Sant Martí, Sant Andreu i Sants tenen un
temps d’atenció per sota de la mitjana; l’Example, les
Corts i Horta –Guinardó estan en la mitjana i Ciutat
Vella, Nou Barris i Sarrià estan per sobre dels 200
dies.

El Sr. Forn demana que se li facilitin per escrit
aquestes dades i pregunta què significa l’augment
respecte a l’any 2002 de la mitjana del temps d’a-
tenció.

El Sr. Gomà respon que s’ha detectat l’augment
d’uns quinze dies en el temps d’atenció mitjana i que
això és degut, principalment, al percentatge cada
vegada més important dels casos complexos que
requereixen un tractament més intens i perllongat.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
10. 1r) S’elabori una campanya informativa dirigi-

da a les persones grans i als especialment fràgils
per tal de divulgar les recomanacions preventives,
els telèfons d’informació i els llocs on poden anar a
informar-se per fer front a l’onada de calor. 2n) Es
garanteixi la suficiència del dispositiu d’atenció sani-
tària a tots els centres de Barcelona.

La Sra. Esteller formula el prec perquè consideren
que cal elaborar una campanya informativa on s’actuï
amb més determinació en el marc del Pla d’actuació
per prevenir els efectes de l’onada de calor sobre la
salut, i perquè consideren necessari elaborar una
campanya informativa dirigida a les persones grans i
especialment fràgils. Creuen, també, que cal adreçar-
se directament a les persones més vulnerables i
mantenir una comunicació permanent amb elles
mitjançant el Servei “Sanitat Respon”. Insisteix a ga-
rantir la suficiència dels dispositius d’atenció sanitària
en tots els centres de la Ciutat per evitar que es
produeixin col·lapses.

El Sr. Fina explica que el Pla de prevenció està
iniciat des del dia 1 de juny i que el seu objectiu prin-
cipal és el de minimitzar els efectes negatius de la
possible onada de calor. Les recomanacions que es
fan a la població en general són, principalment, de
caràcter higiènic i van molt dirigides als grups de risc i
es fa, també, un seguit de recomanacions al personal
sanitari perquè apliquin les mesures higienicoam-
bientals recomanables. Des del passat 1 de juny, s’ha
comunicat a la població quines són les principals
recomanacions i s’han elaborat, per part dels dife-
rents centres, fulletons informatius respecte a les
mesures. Els centres d’atenció primària han dut a
terme, també, un cens actualitzat de les persones
amb més risc i s’ha fet una recollida diària de les
dades de la temperatura facilitades pel Servei Mete-
reològic de Catalunya Per poder avaluar la bondat del
pla de prevenció es partirà del cens de les persones
fràgils i vulnerables i es contrastarà amb la informació
recollida per tots els sectors socials del territori.

La Sra. Esteller pensa que el que ha exposat el Sr.
Fina són les mesures del Pla d’actuació que ja co-

neix, però el que no sap és com es materialitza i
quines accions es desenvolupen amb eficàcia. Insis-
teix que hi ha molta gent especialment gran i que viu
sola que no s’assabenta de les mesures que cal
adoptar i és en aquest sentit que demana que s’iniciïn
campanyes informatives per a aquestes persones
que, segons diu el regidor, ja consten en un cens
específic.

El Sr. Fina respon que la Campanya es farà i que
s’ha establert un protocol que prioritza una especial
vigilància per als malalts crònics, la gent gran, els
infants i els grups marginals.

Es dóna per tractat.
11. S’informi del calendari previst per a la cessió de

la Biblioteca Provincial de Barcelona a la ciutat.
La Sra. Esteller formula el prec ja que el maig

passat es va aprovar definitivament la cessió del so-
lar per a la Biblioteca i el seu Grup encara no sap si el
Ministeri ha declarat que aquest terreny sigui l’idoni i
si se li han fet arribar els informes arqueològics que
constaven a l’expedient.

El Sr. Mascarell respon que, per part de l’Ajunta-
ment, el procediment s’ha completat i el Ministeri en
té coneixement, tot i que encara no hi ha calendari
d’obres, que afirma allò que tots desitgen saber, com
més aviat millor. Li consta que el Ministeri accepta
aquest solar, que tenen totes les avaluacions i que,
tot i no tenir un informe per escrit de les converses
mantingudes, pensa que el Ministeri avala definitiva-
ment el solar.

La Sra. Esteller pregunta quan es podrà tenir un
calendari de les obres atès que, inicialment, es va dir
que l’elaboració del projecte seria el 2005-2006.

El Sr. Mascarell no pot donar una data perquè no la
sap, però confia que serà ben aviat.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
12. Quin ha estat el procediment per adjudicar la

gestió del servei d’atenció a la dona? A qui s’ha
adjudicat finalment el contracte? Com s’ha assegurat
la continuïtat de les treballadores que actualment
presten aquest servei? I com s’ha garantit la conti-
nuïtat en la prestació del servei a les seves usuàries?

La Sra. Fandos formula la pregunta perquè hi ha
hagut una problemàtica sorgida per l’adjudicació del
Servei d’Atenció a la Dona de la Ciutat. Vol saber
com ha estat el procediment per a l’adjudicació del
servei; qui ha estat l’adjudicatari, com s’assegura la
continuïtat de les treballadores que fins ara prestaven
el servei i com s’ha garantit la continuïtat en la
prestació del servei a les usuàries.

La Sra. Vallugera respon que el procediment per a
l’adjudicació del servei ha estat la d’un concurs obert,
que es va publicar en el BOP del dia 29 d’abril de
2005, i que el contracte s’ha adjudicat a l’entitat Salut
i Comunitat que va fer una oferta de 371.330,96
euros. La continuïtat de les treballadores que fins al
moment prestaven el servei no s’ha garantit perquè
l’adjudicatari ha variat, però s’ha garantit la continuïtat
en la prestació dels serveis perquè s’ha fet el traspàs
de tota la informació.

La Sra. Fandos manifesta la sorpresa del seu Grup
per com ha anat el procés d’adjudicació d’aquest
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servei; els consta que les treballadores de la Funda-
ció Alba, anterior adjudicatària, es van anar a entre-
vistar amb l’Associació Catòlica de Serveis Inter-
nacionals a la Joventut que era una de les tres
entitats que es presentaven i que ho van fer perquè,
des de l’Ajuntament, se’ls va suggerir que anessin a
fer l’entrevista perquè, en principi, semblava que
aquesta empresa seria la guanyadora del concurs.
Pensa que hi ha hagut més coses de les que la
regidora ha explicat. En no haver-se assegurat la
continuïtat de les treballadores, vol saber si el plec de
clàusules o les ofertes de les empreses preveien la
condició de subrogació. Independentment de l’entitat
que gestiona el servei, puntualitza que no tenen cap
problema amb la nova adjudicatària, que saben que
gestiona altres punts d’atenció a la dona de la Ciutat
sense cap queixa, els preocupa que el traspàs d’in-
formació s’hagi fet correctament perquè hi ha molts
expedients oberts, molts casos de violència i la usuà-
ria ja no troba la persona que fins ara l’atenia i cal
tenir en compte que, a una dona, en aquestes cir-
cumstàncies, li costa molt explicar la seva proble-
màtica. Creu que el procés s’havia d’haver fet amb
més diligència i insisteix a saber com s’ha dut a terme
el traspàs d’aquesta informació.

La Sra. Vallugera explica que en no presentar-se
al concurs l’empresa que anteriorment gestionava el
servei, i perquè en el plec de clàusules no es preveu
la subrogació, les treballadores inicien una vaga i, a
partir d’aquest moment, es redacten unes actes de
conciliació amb el Departament de Treball i s’infor-
ma de quines són les tres empreses que s’han
presentat al concurs. Fa constar que, a priori, durant
la redacció del plec de clàusules es va sol·licitar un
informe a la Direcció de Relacions Laborals sobre si
la clàusula de subrogació havia de constar en el
plec i es va respondre que la clàusula no hi havia de
constar perquè és un col·lectiu que no té un conveni
propi on estigui prevista aquesta condició. A partir
d’aquest moment i abans de la resolució del con-
curs, les tres empreses presentades inicien con-
tactes amb les treballadores. Manifesta que dues de
les empreses van ser excloses del procés perquè
van presentar un pressupost al que si se li afegia
l’IVA, que superava el del plec i que el concurs
finalment es va adjudicar a l’entitat Salut i Comunitat
perquè, tot i ser una empresa que va presentar un
pressupost d’acord amb les bases, respectava, tam-
bé, les prescripcions tècniques. Entén que aquesta
problemàtica va fer retardar en el temps l’adju-
dicació del servei, que sap que és d’una complexitat
molt intensa i que li cal una sensibilitat important. Fa
constar que les persones que hi ha al capdavant del
servei tenen prou professionalitat per afirmar que el
servei es donarà amb tota solvència i garantia. Vol
remarcar que durant els dies de vaga no hi va ha-
ver cap moment d’absència de servei a les dones de
la Ciutat per casos de violència. Finalment, deixa
constància que l’anterior concurs per al període
2002-2004 era per un import de 407.640 euros i,
ara, per a un semestre del 2005 i per a tot l’any
2006 es licita per 409.943 euros.

La Sra. Fandos manifesta que la regidora ha
explicat coses que ella en cap moment ha preguntat
ni ha insinuat.

La Sra. Vallugera entén que se li ha preguntat so-
bre un servei que ha patit un canvi i que ella té

l’obligació de donar tota la informació de què disposa.
Es dóna per tractada.
c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les dotze hores i
quinze minuts.

Sessió extraordinària celebrada el dia 26 de juliol
de 2005 i aprovada el dia 4 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 26 de juliol de 2005, s’hi reuneix la Comis-
sió Extraordinària de Cultura, Educació i Benestar
Social, sota la presidència de l’Im. Sr. Ferran Masca-
rell i Canalda. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Ricard Josep Gomà i Carmona, Pilar Vallugera i
Balañà, Xavier Florensa i Cantons, Ignasi Fina i San-
glas, Jaume Ciurana i Llevadot, Teresa M. Fandos i
Payà, M. Caridad Mejías i Sánchez i Xavier Basso i
Roviralta, assistits pel secretari general de la Corpo-
ració, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Marina
Subirats i Martori, Immaculada Moraleda i Pérez, i
Ángeles Esteller i Ruedas.

S’obre la sessió a les tretze hores.

Punt únic. Desestimar les al·legacions presentades
durant el termini d’informació pública del projecte
d’obres de reforma de l’edifici del Mercat del Born per
al Centre Cultural del Born per l’Im. Sr. Jaume Ciu-
rana i Llevadot, en la seva qualitat de regidor del
Grup Municipal de Convergència i Unió, per les raons
indicades en l’informe annex de 20 de juliol de 2005; i
aprovar definitivament el projecte d’obres de reforma
de l’edifici del Mercat del Born per al Centre Cultural
del Born.

El Sr. Mascarell explica que aquesta sessió extra-
ordinària de la Comissió s’ha convocat amb un punt
únic en què es proposa desestimar les al·legacions
presentades i aprovar definitivament el projecte d’o-
bres de reforma perquè les obres puguin començar
sense dilació.

El Sr. Ciurana entén que el que s’està aprovant és
el projecte de reforma d’obres i avança que per CiU
el projecte de reforma d’obres és correcte, tot i que
no està d’acord amb la manera com s’ha adjudicat
directament a l’equip d’arquitectes i se sorprèn per la
negativa reiterada del regidor a complir un compro-
mís assumit en el seu moment de compartir el projec-
te museístic. De les tres al·legacions presentades, la
primera era una prèvia que feia referència a la forma
d’adjudicació; la segona, demanava que s’obrís un
procés perquè tots els Grups polítics municipals
acordessin quin havia de ser el projecte museístic, i
la tercera al·legació demanava que el projecte es
vinculés als altres escenaris de la Ciutat relacionats
amb els esdeveniments de 1714 com el Fossar de les
Moreres, el Parc de la Ciutadella, etc. No entén que
en la resposta a aquestes al·legacions el Sr. Mas-
carell digui que la participació ha estat garantida
àmpliament ni que la redacció del projecte la redacció
del projecte museístic ha estat participada pels Grups
municipals perquè no és cert. L’única vinculació de
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CiU amb el projecte va ser una reunió al despatx del
regidor, on els van presentar el que ja estava decidit
fer i se sorprèn de la negativa a consensuar el pro-
jecte amb tots els Grups i li sobta, també, que es des-
estimi l’última al·legació de vincular el discurs del
projecte del Born amb els altres escenaris de 1714, tot
dient que està prou garantida la vinculació amb el
projecte de continguts objecte d’aprovació, quan, real-
ment, l’únic que s’aprova avui és el projecte de refor-
ma. No entén que es parli del projecte de continguts.

La Sra. Mejías recorda que el seu Grup, en la
sessió de 7 de juny, ja es va abstenir en l’aprovació
inicial d’aquest projecte i avança que avui també ho
farà. Se sorprèn que CiU presenti aquestes al·lega-
cions atès que, inicialment, van aprovar el projecte
perquè entén que la definició del projecte i dels seus
continguts s’ha de fer amb la participació de tots els
Grups polítics de l’Ajuntament. Demana la màxima
transparència en el projecte, del qual reclama més
informació.

El Sr. Mascarell puntualitza que s’està aprovant
definitivament el Projecte d’obres de reforma de l’edi-
fici del Mercat del Born per a Centre Cultural i que les
al·legacions que es desestimen tenen poc a veure
amb el projecte d’obres de reforma de l’edifici, i que
estan més relacionades amb la museografia, que no
se sotmet a aprovació. Manifesta que ja s’han
aprovat uns primers objectius museogràfics, als quals
CiU hi va votar a favor, i que van conèixer personal-
ment a través de reunions que es van celebrar amb
tots els Grups. En funció d’aquestes reunions,
s’aprova, ara, un primera idea de continguts que
també va aprovar, per unanimitat, el passat 17 de
maig, la Comissió Territorial de Patrimoni Cultural de
Barcelona, que depèn de la Generalitat. El document
es va posar, també, a disposició de la Junta de
Museus de Catalunya, que és l’òrgan de coordinació
de la política museística del país, que en data 26 de
maig el va donar per bo. Manifesta que les al·le-
gacions de CiU estan previstes en el procés dut a
terme i que la vinculació del projecte a l’entorn és un
dels eixos bàsics del document aprovat. Es desesti-
ma l’al·legació relativa al fet que, paral·lelament al
projecte arquitectònic, no es disposi del programa
funcional i del projecte museístic, perquè les dues co-
ses són complements al programa general de con-
tinguts que ara s’està materialitzant i entén que enca-
ra no és el moment de decidir la ubicació de les
peces, dels rètols, o la il·luminació. Recorda que tots
els projectes culturals segueixen el mateix procés:
projecte de continguts, projecte d’obres, aprovació i,
finalment, aprovar la museografia. Està segur que es
posaran d’acord amb la museografia perquè no veu
on pot estar el problema, però, avui, no es poden es-
timar unes al·legacions on es demana allò que ja
s’està fent. Explica que amb aquest acord s’evita
paralitzar les obres i insisteix que el que s’aprova és
un projecte d’arquitectura i un projecte de continguts i
que el projecte de museografia queda pendent
d’aprovació.

El Sr. Ciurana manifesta que ha iniciat la seva
intervenció tot dient que estan d’acord amb el pro-
jecte d’obres, però ara el regidor intenta ridiculitzar el
projecte museogràfic com si el seu contingut fos de-
terminar on es posarà el llum o la peça. El regidor
promet tota la participació i parla de la Junta de
Museus. Li sembla bé que es facin les consultes

necessàries i obligatòries, però torna a dir que no hi
ha hagut participació dels Grups polítics de l’oposició.
Insisteix que els van convocar a una reunió, però que
mai van consensuar el projecte de continguts ja que
únicament els hi va ser exposat. Avui el seu Grup pot
votar favorablement el text de l’acord que es presen-
ta, però insisteix que el que diu el regidor d’aprovació
del projecte de continguts ha de ser objecte d’una
aprovació global. Afirma que el procés dels projectes
culturals no és sempre igual, el Museu del disseny,
per exemple, s’està fent de forma diferent. Insisteix
que estan d’acord amb el projecte de reforma des del
punt de vista de les obres, però volen intervenir i par-
ticipar en la conformació del discurs museístic.

El Sr. Mascarell repeteix que el projecte d’obres
està sustentat amb un document que el regidor co-
neix, que és el projecte d’obres i el projecte de
continguts.

El Sr. Ciurana insisteix que el que s’aprova avui és
el que diu el text de l’acord.

La Sra. Vallugera manifesta el gran interès del seu
Grup perquè l’explicació històrica del Museu del Born
sigui coherent amb el seu entorn. Explica que en el
Districte s’ha debatut i examinat el projecte d’obres i
de continguts, i entén que ara no es pot al·legar
ignorància, desconeixement o manca de participació,
ja que el projecte ha estat a disposició de tots els
Grups municipals. Puntualitza que s’ha requerit una
sensibilitat especial perquè l’espai fos, finalment,
posat a disposició de la Ciutat, perquè el projecte de
biblioteca es convertís en el Museu del Born, i perquè
les troballes fossin qualificades de tan importants,
que es mantinguessin tal com estan; i el seu Grup,
que s’ha implicat molt en el procés, no vol que es posi
en dubte la seva transparència. Pensa que l’eix del
museu ha de ser la recuperació de la memòria nacio-
nal i l’explicació de l’espai ha de ser coherent amb el
que va passar l’any 1714 i ha de ser el punt central
d’explicació històrica de la capital de Catalunya amb
els tràgics fets del 1714. Pensa que CiU en aquest
punt té la mateixa sensibilitat que el seu Grup i
demana un exercici de serietat, atès que aquest
equipament és cabdal per a l’explicació de la Ciutat
com a capital de la nació.

El Sr. Ciurana està d’acord amb demanar serio-
sitat, però entén que adjudicar directament el projecte
de reforma i el projecte de continguts no és el millor
sistema de transparència i no és seriós fer veure que
hi ha hagut participació dels Grups. Puntualitza que
no és a ells a qui es poden fer acusacions de poca
seriositat.

El Sr. Mascarell defensa les adjudicacions fetes que
respecten la legalitat, han estat perfectament explica-
des i són coherents, correctes i beneficioses per al
projecte. L’equip d’arquitectura, que ja havia treballat
en el projecte de la biblioteca, coneixia com ningú
l’edifici i qualsevol decisió diferent hauria estat negati-
va. Pel que fa a l’equip científic, puntualitza que els
experts en el passat d’aquest indret, i els que més
temps hi ha dedicat, són els que estan treballant en el
projecte. Insisteix que el desenvolupament dels pro-
jectes culturals sempre segueixen el mateix procés i
que l’arquitectura es basa en un projecte de contin-
guts. Tant en aquest cas com en el que el Sr. Ciurana
ha citat, es determina primer un projecte de continguts
i després l’arquitectura, i aquest és el model del
projecte que avui s’aprova definitivament. El projecte
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d’obres es basa en un projecte de continguts, que està
perfectament descrit en la part introductòria, i que
recull les dues idees expressades a les al·legacions:
les bases de la museografia i la connexió del centre
cultural amb el seu entorn. Pel que fa a la participa-
ció, insisteix que, a banda que els Grups de l’oposició
han conegut el projecte, aquest ha passat per totes
les Comissions legalment establertes. Finalment, re-
marca la importància del projecte i el que representa
per a la història de Catalunya i de Barcelona i afirma

que els que l’han liderat han tingut sempre disposi-
ció per una lectura catalanista i patriòtica del projecte.

El Sr. Mascarell expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Gomà expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Mejías expressa l’abstenció del PP. S’aprova .

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les tretze hores i trenta
minuts.

Acta de la sessió celebrada el dia 5 de juliol de
2005 i aprovada el dia 4 d’octubre de 2005

A la Sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 5 de juliol de 2005, s’hi reuneix la Comis-
sió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixe-
ment, sota la presidència de l’Im. Sr. Jordi Portabella i
Calvete. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.:
Immaculada Moraleda i Pérez, Jaume Oliveras i Ma-
ristany, Ignasi Fina i Sanglas, Joana Ortega i Ale-
many, Teresa M. Fandos i Payà, Sònia Recasens i
Alsina, M. Caridad Mejías i Sánchez, Xavier Basso
i Roviralta, i M. Àngels Esteller i Ruedas, assistits pel
secretari general de la Corporació, Sr. Jordi Cases i
Pallarès, que certifica.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Maravi-
llas Rojo i Torrecilla, Catalina Carreras-Moysi i Car-
les-Tolrà, i l’Im. Sr. Pere Alcober i Solanas.

S’obre la sessió a les setze hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. El programari lliure, opció de futur
El Sr. Oliveras presenta aquest programari i co-

menta quines són les consideracions que cal tenir en
compte quant als avantatges del programari lliure,
com a opció de futur, per a l’Administració, per al
conjunt de la ciutadania i el món econòmic en gene-
ral. Explica els avantatges que comporta aquesta
opció de programari lliure, que és compatible amb
altres opcions del programari propietari, cosa que re-
presenta un salt endavant.

Remarca, també, la llibertat d’ús, de modificació,
de traducció i de distribució i la facilitat d’adaptació
del programari a les necessitats de l’usuari, tant a es-
cala individual, o d’empresa, com en l’àmbit de
l’Administració i, també, l’avanç que representa en la

normalització lingüística aplicada a les noves tecno-
logies.

Posa de manifest que l’estalvi econòmic és un altre
element a tenir en compte des del punt de vista de les
empreses o les administracions, així com per als
ciutadans atès que significa un estalvi important en
llicències, tot i que això no vol dir que sigui gratuït. De
tota manera, tot el que representa un estalvi en
llicències pot representar una reinversió cap aspectes
més lligats al desenvolupament i la recerca.

Un altre aspecte que vol ressaltar és la seguretat
perquè, òbviament, amb el codi obert hi ha un accés
directe al codi font dels programes.

És evident, també, que cal oferir formació als
usuaris, atès que això revertirà en la millora dels
serveis, per l’ús de les noves tecnologies, i alhora un
estalvi.

Com a objectius de la Regidoria en l’àmbit de
foment i promoció del programari lliure, destaca el
ciutadà, que és on més s’incideix des de la Regidoria
Ciutat del Coneixement, el món empresarial i, final-
ment, la mateixa administració municipal. A banda
d’aquests tres objectius hi ha el de donar impuls a la
normalització de la llengua catalana en l’àmbit de les
noves tecnologies.

Informa que es va fer una distribució de 65.000
exemplars a través del diari “Avui”, el juny del 2004 i
també es va distribuir en escoles i centres educatius
de la ciutat de Barcelona i diferents ajuntaments de
Catalunya. Igualment, es va establir un acord amb el
Consorci de Normalització Lingüística i també amb
altres entitats com la Casa Institució de Cultura de la
Franja de Ponent i ajuntaments de la resta dels paï-
sos catalans. Destaca, també, que fa unes setmanes
va sortir el producte molt millorat, amb una seguit d’a-
daptacions, en què també van participar els usuaris a
través de la web, que han representat una millora i
actualització respecte al de l’any passat, amb una
distribució més àmplia –uns 250.000 exemplars– a
través d’ “El Periódico”, entitats culturals, educatives
o turístiques.

Destaca igualment que, des que s’ha implantat la
plataforma CATix 1.0, en tot aquest any hi ha hagut
19.000 entrades, dada que considera molt signifi-
cativa.

A tall d’exemple, comenta que durant les festes de
la Mercè de l’any passat, en l’estand instal·lat al pas-

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixem ent
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seig de Gràcia es va donar a conèixer el programari
lliure, fent-ne una primera prova pilot d’especialitat
per a l’emigració.

Seguidament comenta altres activitats de socialit-
zació i difusió del programari lliure, amb la mateixa
difusió del CATix 1.0., que va concedir amb una de
les empreses que va estar en aquest estand, els dies
de la Mercè, que ha promogut el Linux BCN, que avui
s’ha presentat al Districte de Gràcia, i és l’aplicatiu
que s’usa en aquest districte.

També, i amb la col·laboració de la UPC, l’Ajunta-
ment ha intervingut en la dotació de beques de post-
grau de programari lliure, que han tingut molta impor-
tància i difusió.

Recentment, el 18 de maig d’enguany es va fer un
debat sobre la problemàtica de la directiva de patents
de programari.

Finalment, esmenta un element en què s’està tre-
ballant dintre de la promoció econòmica de l’Ajunta-
ment de Barcelona i que és la inclusió d’un clúster de
programari lliure i, en aquest sentit, s’estan duent a
terme moltes reunions amb empreses, petites i mit-
janes, que aposten pel projecte del programari lliure.
Observa que és un projecte ambiciós, que pot tenir
una gran importància estratègica per impulsar l’eco-
nomia del coneixement a la nostra ciutat.

Per acabar, fa referència a l’Administració Municipal
i comenta la prova que es va fer sobre l’emigració
durant les festes de la Mercè de l’any passat, quan es
van fer actuacions del programari lliure en els Distric-
tes de Nou Barris i Sants-Montjuïc. Remarca el bon
funcionament de l’experiència, i entén que caldrà
estendre-la a tota l’Administració Municipal, una ve-
gada s’ha iniciat en diversos centres cívics de la ciutat.

Destaca una altra iniciativa iniciada per l’Ajunta-
ment amb la col·laboració de la Secretaria de Teleco-
municacions i Societat de la Informació, per impulsar
la xarxa internacional del programari lliure, per crear
una xarxa, a diferents nivells, a fi d’impulsar el pro-
gramari lliure en les Administracions públiques. L’A-
juntament va posar la primera pedra, i el DURSI
també està apostant per aquesta xarxa internacional,
així com la Junta d’Extremadura i la ciutat brasilera
de Porto Alegre.

Comenta que aquests són els tres eixos en què es
fonamenta aquesta actuació, per apropar el progra-
mari lliure a la ciutadania i al món empresarial.

La Sra. Ortega intervé tot seguit i considera que el
Sr. Oliveras s’ha limitat a plantejar els principals
eixos del programari lliure com a opció de futur, tot i
que en el Plenari del juliol de 2004 ja va expressar
els mateixos arguments i, fins i tot, va posar de
manifest algunes opcions que encara continuen en
la mateixa línia.

També es va informar que es procedia a una
migració progressiva i controlada, i que, aquesta, era
una prova pilot per valorar els costos d’eficàcia dels
dos tipus de programari. Igualment, es feia esment
que la difusió entre la ciutadania del programari, el
juliol del 2004, a través de 60.000 exemplars, i que va
obtenir un gran èxit. Avui s’ha ampliat molt aquest
volum de distribució.

De tota manera, manifesta que la resposta que es-
perava avui era obtenir un grau més elevat de
concreció com ara a quin nombre de persones havia
arribat, quines expectatives hi ha, i quin és el cost per
a l’Ajuntament.

Considera que s’està donant un instrument a la
gent sense que, paral·lelament, estigui vinculat a un
programa de capacitació i ho compara amb la revo-
lució que va significar en el seu moment la imprem-
ta: la impremta no tenia sentit si la gent no sabia
llegir, de la mateixa manera que, avui, les noves
tecnologies tenen poc interès si la gent no sap
moure’s i viure d’una manera digital. Insisteix, en la
necessitat d’afavorir la capacitació dels funcionaris
de les administracions, tot i que també creu que és
essencial la de la ciutadania en general. Comenta,
la incongruència que suposa que la prova pilot
realitzada fa poc per l’Ajuntament, que és un vol vir-
tual per la ciutat de Barcelona, no es pugi veure amb
el programari lliure atès que val tenir instal·lat el
Windows. Pregunta per què si l’Ajuntament és capaç
de difondre una sèrie d’iniciatives que són pioneres i
singulars, com és que, desprès, no és capaç d’ense-
nyar a utilitzar un sistema operatiu, que, d’altra ban-
da, es valora pels seus avantatges.

Finalment mostra la seva preocupació per la
seguretat d’aquesta nova plataforma de programari
lliure.

A continuació intervé la Sra. Esteller, qui posa de
manifest que, el darrer 21 de juliol, el Sr. Oliveras va
presentar una mesura de govern respecte al progra-
mari lliure. En aquell moment es va tenir ocasió de
parlar sobre el model de programari, de les neces-
sitats d’iniciar una actuació concreta sobre aquest
tema, que ha estat objecte des d’aquell moment de
diversos pronunciaments. Insisteix que el seu Grup
sempre ha dit que és una opció més que ha de tenir
l’Ajuntament de Barcelona, però no l’única.

El seu Grup sempre li ha donat recolzament, però
creu que no s’havia d’haver posat tant l’accent en el
cost de les llicències, ja que és més important la
seguretat i, en aquest moment, quan es compra una
llicència d’un producte informàtic també es paga el
preu de la qualitat del servei.

Recalca que és molt important posar l’accent en
la seguretat i la qualitat en la xarxa, adoptant una
sèrie de cauteles per evitar els riscos en aquest
sentit i considera que no s’han avaluat tots els riscos
i totes les cauteles que s’han d’adoptar per tal
d’implantar-lo. Tampoc no es contemplen, en la me-
sura de govern que es va aprovar, quines són les
mesures que s’han adoptar, la seva avaluació i, en
concret, quines actuacions més detallades s’han dut
a terme per part de la societat del coneixement. Així
doncs, vol saber què s’ha fet realment i quines
actuacions hi ha previstes.

El Sr. Oliveras contesta a aquestes dues in-
tervencions. Manifesta que ha detallat tot un se-
guit d’actuacions en tres àmbits: difusió entre la
ciutadania, que és un aspecte fonamental en
funcions i objectius que té la Regidoria de la Ciu-
tat del Coneixement; l’àmbit econòmic; i, finalment,
en l’àmbit de l’Administració Local, especialment
l’Ajuntament de Barcelona. El que s’està fent va
cap a aquesta direcció, però hi ha aspectes molt
més complexos, com ara la difusió, o l’àmbit em-
presarial, que poden facilitar molt les coses per la
gran receptivitat que tenen, cosa que s’ha pogut
comprovar en les trobades que s’han fet amb di-
verses empreses vinculades en el sector de les
noves tecnologies i amb la col·laboració que hi ha
amb la UPC.
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Quant a la Administració de l’Ajuntament de Barce-
lona, observa que es un assumpte més complex atès
que hi ha un problema d’adaptació del funcionari al
programari lliure, per la qual cosa s’ha d’anar fent de
mica en mica i recalca que s’està treballant en aquest
aspecte, i que quan hi hagi resultats sobre aquesta
experiència es comunicaran de seguida. Insisteix que
l’experiència està sent molt satisfactòria, especial-
ment, en els mitjans de comunicació amb els quals
s’ha col·laborat en aquest darrers anys, i també entre
els usuaris, especialment, a través de les entrades
del cercador Google. Hi ha dificultats, però s’estan
solucionant i, respecte a la seguretat, aquest aspecte
està més ben resolt en el programari lliure que en el
programari propietari. Posa de manifest que l’aposta
que ha de fer l’Administració ha d’ésser decidida,
donant passos en ferm i per tant es el moment de va-
lorar-ho.

La Sra. Ortega demana que se li enviï per escrit el
calendari del programari, o bé que es pugui tractar en
una altra Comissió per poder veure la seva evolució.

També demana al Sr. Oliveras una aposta decidida
i ferma per la capacitació. Insisteix, que no s’està
donant formació per a aquesta eina, per tant creu que
és una aposta forta que ha de liderar la Regidoria que
el Sr. Oliveras representa, especialment, a través de
fer pedagogia, no únicament en els centres escolars,
que ja es fa.

La Sra. Esteller entén que si bé tot té un procés,
pensava que avui es presentaria una evolució més de-
tallada d’aquesta mesura de govern. Demana que
quan es tingui la informació se’ls comuniqui, per tal
d’avaluar-ho realment. Insisteix que hi ha d’haver mol-
ta més informació, especialment sobre les garanties i
cauteles que cal adoptar per a la seva implantació.

El Sr. Oliveras diu que presentarà un balanç de les
proves efectuades en els centres cívics amb les
seves línies d’actuació.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord
b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU
2. 1r. Elaborar i donar compte a la propera Co-

missió d’un informe sobre els efectes col·laterals que
comporta el “top manta” sobre el comerç a la nostra
ciutat. 2n. Presentar a la propera Comissió un pla
d’acció per assolir la eradicació del fenomen del “top
manta” a la ciutat de Barcelona.

La Sra. Fandos presenta la proposició. Manifesta
que el seu Grup està preocupat per aquest fenomen
que no para de créixer a la ciutat. Creu que s’està fent
poc per eradicar-lo i demana una actuació més
enèrgica.

Fa notar que els venedors il·legals estan a molts
llocs de la ciutat, i tot i que reconeix que es un tema
difícil, cal plantar-hi cara.

Tot seguit demana que a la propera Comissió es
presenti un informe sobre les mesures que s’han pres
per eradicar-ho i quins efectes comporta en el comerç
de la ciutat aquesta competència deslleial. Insisteix
en la presentació d’un pla d’acció per eradicar la ven-
da il·legal.

El Sr. Portabella contesta a la Sra. Fandos que es
tracta d’un tema que preocupa el Govern Municipal i
que s’ha desenvolupat un pla d’acció per eradicar
aquesta pràctica, i puntualitza que durant l’any 2004
s’ha procedit a fer 5.097 accions de decomís de ma-
terial. Recalca que aquestes mesures no són sufi-
cients si no hi ha una veritable complicitat ciutadana,
que és l’única que pot acabar amb aquesta pràctica
no comprant aquests productes, cosa que comporta-
rà l’extinció d’aquest greu problema.

Insisteix en les actuacions que fa l’Ajuntament al
respecte. Creu que cal aplicar l’Ordenança amb tot el
pes de la llei a fi d’evitar l’increment d’aquestes
pràctiques a diversos indrets de la ciutat, especial-
ment en els llocs més concorreguts, amb inter-
vencions contundents de la guàrdia urbana. És difícil
destinar efectius de la guàrdia urbana les 24 hores
del dia, i és per aquest motiu que es fan actuacions
puntuals en hores concretes del dia i en els indrets de
major concurrència ciutadana.

La Sra. Fandos diu que hi ha un informe sobre
aquest problema realitzat per l’Associació de Comer-
ciants on s’esmenta el greu perjudici que comporta
aquesta pràctica il·legal per a l’activitat comercial de
la ciutat, i afegeix que estava convençuda que l’A-
juntament també n’havia fet un analitzant aquest
fenomen. Insisteix que cal sensibilitzar la ciutadania
amb campanyes de conscienciació; coordinar els
efectius de la policia per evitar la propagació d’aquest
tipus de venda, ja que si no es fa significa que hi ha
deixadesa i s’està perjudicant els comerciants de la
ciutat. Demana que, si ara no s’aprova, sigui a la
propera Comissió on es presenti un pla d’acció.

El Sr. Portabella diu que estem davant un tema
important, que no és sols un problema de la ciutat de
Barcelona, sinó que es un problema global. Reitera
que per part de l’Ajuntament s’estan fent actuacions,
però que és difícil eradicar-lo de sobte.

La Sra. Moraleda expressa el vot contrari del PSC,
el Sr. Portabella expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Fina expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra.
Fandos expressa el vot favorable de CiU i la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
3. 1r. Incrementar les mesures de control i inspec-

ció d’aquelles botigues que venen productes per sota
el cost de producció. 2n. Garantir que aquestes
botigues acompleixin totes les normatives fiscals i
ordenances municipals respecte als seus locals i la
normativa aplicable als productes que venen. 3r. Exi-
gir que consti a la vista del consumidor els preus i
l’horari d’obertura de la botiga.

El Sr. Basso presenta la proposició. Manifesta que
l’entrada massiva de productes asiàtics està perju-
dicant greument moltes empreses de la ciutat així
com als comerciants autòctons. Posa de manifest el
greuge que hi ha entre els comerciants que paguen
els seus impostos i compleixen la legislació laboral i
de seguretat del seus treballadors, amb els comer-
ciants estrangers, molts d’ells fora del control fiscal,
sense garanties de seguretat, condicions de treball
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precàries i en molts casos infrahumanes, que afecten
especialment al comerç de sabateria i de teixits, amb
un increment de les importacions al voltant d’un
700%.

Tot seguit proposa un seguit de mesures:
1. Que totes les botigues compleixin l’ordenança

pel que fa a d posar a la vista els horaris d’obertura i
el preu de venda al públic dels productes que
comercialitzen.

2. Garantir les mesures necessàries per tal que el
comerç regentat per estrangers assumeixi les matei-
xes obligacions fiscals que el comerç autòcton, per tal
de desenvolupar l’activitat econòmica en igualtat de
condicions.

3. El control de llicència d’obertura de les botigues,
així com impulsar inspeccions per tal de que tot ne-
goci estigui regularitzat.

4. Analitzar el cost de producció i el canal de
distribució de les botigues de productes estrangers
per tal d’evitar la producció d’efectes “dumping” –ven-
da per sota del cost.

5. El control d’importacions massives de productes
que es venen sense garanties, mesures de seguretat,
filtres medioambientals, i que a vegades generen
problemes de toxicitat.

6. Incrementar les inspeccions i impulsar les
mesures per eradicar la vinculació entre les botigues i
els tallers il·legals de treballadors estrangers, sotme-
sos a condicions de treball il·legals i infrahumanes
per mantenir les produccions a baix cost.

Així doncs, per tot el que acaba d’exposar, demana
que l’Ajuntament incrementi les mesures de control
d’aquestes activitats en benefici de l’activitat econò-
mica de la ciutat.

La Sra. Fandos dóna suport a la proposició i entén
que cal donar un nou impuls per realitzar les tasques
de control, no sols perquè s’incompleix la normativa
vigent, sinó perquè s’està perjudicat l’activitat eco-
nòmica de la ciutat.

Diu que s’ha de fomentar la inspecció encara que
ara ho veu difícil amb els pocs mitjans que té
l’Ajuntament, un sol inspector de Comerç i Consum i
49 de polivalents en els Districtes, els quals han de
fer moltes coses a la vegada. Manifesta que això és
molt poc, i és per aquesta raó que demana un
augment de la plantilla d’inspectors.

El Sr. Portabella observa que és una proposició
interessant que incideix en un problema que afecta
tota la Unió Europea i que està fonamentat en la
globalització del món econòmic. D’altra banda, creu
que no és competència de l’Ajuntament solucionar-
ho, atès que només la Unió Europea està capacitada
per fer actuacions al respecte, com ara el l’obertura
de negociacions amb la Xina que duu a terme ac-
tualment. En aquest sentit, recorda que el 10 de juny
es van reunir a Xangai representants de l’UE i del
govern xinès a fi de limitar, per categories, els
productes per comercialitzar a la Unió Europea i, dels
35 que hi ha actualment, limitar-los a 10, entre els
quals hi ha els productes tèxtils i les sabates, fixant
unes quotes entre el 8% i el 12’5% anual, entre el
2005 i el 2007, per limitar aquest mercat interna-
cional.

A continuació, desmenteix la llegenda urbana so-
bre els avantatges de caràcter fiscal i normatiu per
els establiments comercials que tenen una pro-
cedència diferent a l’autòctona. Diu que normativa

és la mateixa per a tothom. Sobre els comerços
regentats per xinesos, manifesta que s’està fent una
campanya per controlar-los, que es va complint. Hi
ha una certa necessitat d’insistir que es compleixi
l’Ordenança.

Sobre els inspectors de l’Ajuntament, reconeix
l’escassetat de la plantilla, que en un futur s’incre-
mentarà amb noves incorporacions.

La Sra. Moraleda expressa el vot contrari del
PSC, el Sr. Portabella expressa el vot contrari
d’ERC, el Sr. Fina expressa el vot contrari d’ ICV-
EU i A, la Sra. Fandos expressa el vot favorable de
CiU i el Sr. Basso expressa el vot favorable del PP.
Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU
4. Què ha fet l’Ajuntament de Barcelona des de la

Regidoria de Promoció Econòmica per a la promoció
exterior del projecte 22@ i quins han estat els resul-
tats d’aquesta promoció?

El Sr. Portabella respon el prec presentat per la
Sra. Ortega i manifesta que, des de la Regidoria de
Promoció Econòmica s’estan fent presentacions a
delegacions estrangeres a Barcelona, més de 1.000
persones, considerades com a prescriptors interna-
cionals, és a dir, tot el que són representants ins-
titucionals que porten aquestes àrees d’actuació,
empresaris i directius internacionals. S’ha fet la
presentació en seminaris organitzats a l’estranger per
a empreses i institucions, entre els que destaca els
realitzats a Miami, Montreal, Quebec, Hong Kong,
Nova York i en diverses ciutats angleses, i el proper
mes d’octubre a l’Índia.

Finalment, informa de les presentacions fetes a les
fires internacionals: l’Exporeal de Munic i el Míting de
Cannes, les que es faran a la China May Tech de
Xenzen, la CEVIT de Hannover i la BIO de Xicago.
Esmenta, també, la difusió en diverses publicacions
com ara la revista “BCN Bones Notícies” i la web de
Barcelona Negocis, entre altres.

La Sra. Ortega pregunta quins han estat els resul-
tats.

El Sr. Portabella diu que l’actuació ha estat encer-
tada i brillant.

La Sra. Ortega manifesta que tant la patronal com
els sindicats veuen preocupant aquesta situació per-
què no s’estan complint les expectatives. Fa referèn-
cia al transport públic, a la manca d’infraestructures i
als aparcaments. Reitera la seva consideració que
estem davant d’un autèntic fracàs.

El Sr. Portabella contesta que l’èxit ja es veurà
quan quedi configurada l’actuació del 22@. És una
qüestió de saber com estan els altres districtes
tecnològics i veure quin és el tipus d’incorporacions
que s’hi han produït. Posa de manifest que tenir
l’Associació i la Comissió Europea de l’ITER no és un
fracàs, sinó que és una de les actuacions més
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importants que es pot tenir en aquests moments a
Europa. Creu que tenir en vies de desenvolupament
el Parc Biomèdic de Barcelona al districte 22@ no es
pot titllar de fracàs, ni es pot qualificar de manca d’un
sector de futur que pot congregar al seu entorn una
activitat econòmica important. Recalca que configurar
per primera vegada un centre i un sector audiovisual
a Catalunya, especialment en el 22@, s’ha de consi-
derar com un avenç amb relació al que hi havia a la
ciutat i al país fins ara. Senzillament, el 22@ es confi-
gura com el districte tecnològic que permetrà que la
indústria que s’hi instal·li sigui un factor decisiu i
important per a la ciutat el segle XXI.

Es dóna per tractada.
5. Des del punt de vista de la Regidoria de la Ciutat

del Coneixement, quines mesures hauria d’adoptar
l’Ajuntament de Barcelona per tal de garantir l’adient
desplegament i funcionament de la telefonia mòbil de
tercera generació (UMYS) a la ciutat de Barcelona?
Com es pensa implicar l’Ajuntament de Barcelona, i
en concret la Regidoria del Coneixement, en l’organit-
zació d’aquest esdeveniment?

La Sra. Ortega pregunta quines mesures adoptarà
l’Ajuntament de Barcelona per al desplegament i fun-
cionament de la telefonia mòbil de tercera generació
(UMYS) a la ciutat de Barcelona i, en especial, la
Regidoria de Ciutat del Coneixement en l’organització
del Congrés Mundial de Telecomunicacions.

El Sr. Portabella, a la primera pregunta, contesta
que s’ha constituït un grup de Treball conjunt amb els
operadors de l’Associació d’Empreses d’Electrònica
Tecnologies de la Informació i Telecomunicacions
(AETIC), que en el marc de l’ordenança urbanística
actual està estudiant en rigor el desplaçament de la
telefonia mòbil de la tercera generació, per no trobar-
se, d’una banda, la reivindicació del desplegament de
les antenes i, d’altra banda, la reivindicació que
aquestes antenes no suposin un impacte sobre la
salut.

Insisteix que s’ha fet el que calia, que és constituir
una Comissió entre les empreses de l’Associació.
Reitera que l’Ordenança és d’obligat compliment per
a totes les empreses que volen actuar a la ciutat de
Barcelona.

A la segona part de la pregunta respon que no cal
preocupar-se, atès que ha transcorregut més d’un
any des que es va aconseguir apostar pel 3GSM a
Barcelona en el Congrés Mundial més important de
telecomunicacions del planeta, amb una participació
de 40.000 persones, i això no és cap signe de fracàs.

Sobre aquesta qüestió, manifesta que fa més d’un
any que s’està parlant amb els operadors de manera
coordinada perquè hi hagi el desplegament de totes
les tecnologies amb el màxim d’eficàcia i afegeix que
aquesta actuació està coordinada per Barcelona Re-
gional. Torna ha insistir que des del primer moment
s’ha estat treballant per resoldre les necessitats de
banda ampla que els són precises i que afecten no
només l’Ajuntament de Barcelona, sinó la Generalitat
de Catalunya i, sobretot, l’Estat pel tipus de neces-
sitats que tenen. Per tant, s’està assegurant la co-
bertura durant la celebració de l’esmentat Congrés de
les tecnologies. Per acabar, diu que, aquesta setma-
na, es crea un organisme de coordinació del 3GSM
on hi estan representats l’Ajuntament de Barcelona,
la Cambra de Comerç, la Generalitat, l’Estat i els
operadors.

La Sra. Ortega demana que es garanteixi que,
durant aquest Congrés, no hi haurà problemes de
xarxa, alhora que celebra que es faci una aposta de-
cidida, fruit del treball dels operadors, de la societat
civil i de l’Ajuntament. No dubta que serà un èxit.
Subratlla que abans hi havia una manca de diàleg en-
tre l’Administració i els operadors per posar-se
d’acord, per ampliar les infraestructures per poder do-
nar cobertura a tota la ciutat. Diu que s’ha multiplicat
l’ús dels mòbils més d’un 15%, mentre que encara hi
ha les mateixes infraestructures. També diu que Bar-
celona va ser de les ciutats pioneres en el cablejat i,
avui, és una de les pitjors cablejades. Cal tocar de
peus a terra, i està convençuda que es posaran les
eines previstes per a l’èxit d’aquest Congrés.

El Sr. Portabella contesta que seria un error no
tenir en compte l’Ordenança municipal respecte a les
antenes, la Llei de la Generalitat o la Llei comunitària.
Per aquest motiu, insisteix que és per això que s’han
creat aquestes comissions. Sobre 3GSM a Barcelona
manifesta que Barcelona negociat molt bé ser la seu
d’aquest important Congrés, per tres anys, i destaca
que vindran més aproximadament cinquanta mil per-
sones representants de tecnologia mòbil puntera, i és
per aquesta raó que s’ha de saber d’aprofitar.

Quant a la pregunta de les antenes, respon que hi
ha dues comissions creades per determinar com es
col·loquen les antenes de tercera generació i vetllar
que es compleixi l’Ordenança, amb un respecte total
per la ciutadania.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
6. En quina fase es troba l’elaboració de la

proposta de constitució de la Plataforma Barcelona
Coneixement, Innovació i Creixement així com la
definició dels seus continguts?

La Sra. Esteller pregunta si ja està constituïda
aquesta Plataforma i quins són els continguts.

Recorda que el 18 de febrer de 2005 es va signar
un conveni entre l’alcalde, la Cambra de Comerç, la
Universitat de Barcelona, la Caixa i el Pla Estratègic
Metropolità, per promoure la Plataforma Barcelona
Coneixement que té entre els seus objectius una
sèrie de mesures per tal de tenir un creixement basat
en el coneixement i en la innovació.

Comenta que es va acordar constituir una Comis-
sió per elaborar una proposta a partir de la signatura
d’aquest Conveni, el 18 de febrer, en un període de
tres mesos.

El Sr. Portabella contesta que en aquests moments
s’estan desenvolupant els quatre eixos principals. El
primer, constituir-se en un lloc d’intercanvi d’informa-
ció sobre les activitats que individualment o col·lecti-
vament duen a terme els múltiples actors interessats
en promoure el canvi cap a l’economia del coneixe-
ment. En segon lloc, identificar les diferents tendèn-
cies, reptes i oportunitats per a la innovació que hi ha
a l’àrea metropolitana i la informació a les entitats i
organitzacions implicades. En tercer lloc, a la forma-
ció d’un estat d’opinió col·lectiu per tal d’afavorir la
ciutat del coneixement a la nostra ciutat i a l’àrea me-
tropolitana. En quart lloc, fer les recomanacions per al
canvi cap a la ciutat del coneixement, en propostes
concretes per tal de facilitar l’eficiència de l’acció i la
pressa de decisions.

Reitera que s’ha constituït una Comissió que està
treballant en aquest sentit arran de la Plataforma Bar-
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celona sobre Coneixement, Innovació i Creixement,
el 18 de febrer d’enguany; encara no hi ha resultats
atès que s’està elaborant el pla de treball i la definició
del seu sistema de finançament.

La Sra. Esteller reitera que el conveni signat asse-
nyalava tres mesos per a la constitució, i en aquests
moments encara no hi ha actuacions concretes ni
tampoc se sap com es finançarà, només hi ha unes
línies genèriques. Pregunta si se sap quin és el pro-
jecte de finançament, els recursos que hi ha compro-
mesos en accions concretes i els compromisos a curt
i a mitjà termini.

El Sr. Portabella contesta que els treballs estan
acabats, però encara no s’han presentat a la Platafor-
ma. S’ha creat una Comissió delegada que treballa
en tots aquests aspectes. La feina està acabada re-
centment i s’ha de procedir a la seva presentació.

Es dóna per tractada.
7. Quin ha estat el procediment de concessió per a

l’explotació dels establiments de restauració que es
troben en la zona del Fòrum així com les raons que
justifiquen la concessió d’un vaixell-hotel al Port del
Fòrum?

La Sra. Mejías formula una pregunta que té dos
vessants referits bàsicament a la situació que aquest
any viu el recinte Fòrum que s’obre aquest estiu com
un espai lúdic i d’oci de la ciutat. Diu que tot espai
lúdic té unes necessitats d’oferir uns serveis per
atendre el que demanen els visitants, bars, restau-
rants, de més o menys qualitat, o de més o menys
nivell, segons els punts on se situen, i és cert que
s’han instal·lat dins del recinte Fòrum uns punts de
begudes o de menjar ràpid, estratègicament situats,
dels que s’espera un volum de negoci considerable
durant aquest estiu.

En aquest sentit pregunta com i de quina manera i
a qui s’han adjudicat aquestes explotacions de
begudes i menjars atès que el sector ha manifestat la
seva inquietud perquè no s’han assabentat de quin
ha estat el procediment d’adjudicació. Insisteix que si
ho haguessin sabut, el sector també hi hauria volgut
participar.

Sospita que l’Ajuntament, a través de les seves
empreses, pot estar fent activitats que són més prò-
pies d’un sector privat.

Respecte a l’altre vessant de la pregunta, el vaixell-
hotel que està sota la pèrgola fotovoltaica, diu que
aquesta proposta es va formular abans que sortissin
les declaracions del Sr. Portabella, el qual sempre ha
dit que aquesta activitat està vinculada a un sector
privat que és el que decideix on i quins hotels obren, i

que en aquest sector hi ha certa intranquil·litat perquè
hi ha massa hotels. Demana explicacions al respecte.

El Sr. Portabella, en relació a la primera part de la
pregunta, informa que la concessió dels locals comer-
cials la dóna l’empresa Port Fòrum Sant Adrià SL, que
està constituït per Marina Premià i BIMSA. El Port
Fòrum Sant Adrià gestiona i explota el port esportiu i
comercial i promociona els seus serveis comercials i
dóna les concessions per a la instal·lació de locals
comercials i de restauració. Pel que fa als criteris de
concessió, diu que es poden trobar a la seva web.

Insisteix que és una concessió que es dóna a me-
sura que arriben les sol·licituds de determinats tipus
de serveis, i Port Fòrum Sant Adrià SL decideix si són
necessàries o no per al desenvolupament del port
esportiu.

En referència a la segona part de la pregunta, el
vaixell-hotel, el Sr. Portabella respon que és per
acreditació d’un contracte del dret d’ús d’amarratge.

Reitera que no és necessari que hi hagi un vaixell-
hotel i, a més a més, considera que no és oportú en
aquest moment en què s’està desenvolupant una
xarxa hotelera important en una part del Fòrum i en el
conjunt de la ciutat.

La Sra. Mejías, respecte a la primera part, diu que
si les concessions les concedeix el Port Fòrum Sant
Adrià, és a través d’una empresa municipal i seria
millor i més correcte que aquesta activitat la desenvo-
lupés el sector privat.

Sobre el vaixell-hotel, comenta que la concessió està
en marxa i que s’instal·larà i, a la vista de les
declaracions del president del Gremi d’Hoteleria de Bar-
celona i de Catalunya, pregunta al Sr. Portabella si es
pensa prendre alguna mesura per evitar que s’instal·li o
deixarà que la concessió s’atorgui i tiri endavant.

El Sr. Portabella, sobre el primer punt, insisteix en
el caràcter no públic del Port Fòrum Sant Adrià,
participat en un 95% per Marina Premià, que és una
empresa privada i, un 5% per BIMSA.

Sobre el segon punt, manifesta que no hi ha cap
concessió per al vaixell-hotel. El que s’ha fet és con-
vocar un concurs i ara falta que hi concorrin diferents
ofertes i que es prengui la decisió, tot i que també hi
ha la possibilitat que quedi desert.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les divuit hores.
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Acta de la sessió celebrada el dia 5 de juliol de
2005 i aprovada el dia 3 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 5 de juliol de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi
Ambient, sota la presidència de la Ima. Sra. Imma
Mayol i Beltran. Hi assisteixen els Ims. Srs.: Francesc
Narváez i Pazos, Xavier Florensa i Cantons, Joan
Puigdollers i Fargas, Eduard García i Plans i Alberto
Villagrasa i Gil assistits per la tècnica d’Administració
General, Sra. Tecla Fort i Riera, que certifica.

També hi és present el Sr. Joan Conde i del Cam-
po, gerent del Sector de Serveis Urbans i Mante-
niment.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Xavier Casas i Masjoan, Maravillas Rojo i Torre-
cilla, Ricard Martínez i Monteagudo i Magda Oranich i
Solagran.

S’obre la sessió a les divuit hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’obres de construcció del
parc de neteja de la zona sud, fase II, a l’espai del
parc de la Primavera, per als exercicis 2005-2006, i
per un import de 2.007.519,25 euros.

2. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de realització, producció,
col·locació i retirada d’elements publicitaris per a la
campanya del pla de manteniment integral dels
espais públics, per als exercicis 2005-2007, i per un
import de 210.000 euros.

3. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’assistència tècnica pel
manteniment i conservació de fonts públiques i orna-

mentals de la ciutat de Barcelona, per als exercicis
2005-2007, i per un import de 200.000 euros.

4. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2005,
que autoritza i adjudica a la societat Envac Iberia, SA
el contracte de recollida pneumàtica d’escombraries
fixa amb la modalitat d’acer al carboni, a la ciutat de
Barcelona, per als exercicis 2005-2007, i per un
import de 4.712.958,70 euros.

5. Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient

De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2005,
que autoritza i adjudica a la societat Envac Iberia, SA
el contracte de recollida pneumàtica d’escombraries
mòbil, amb la modalitat d’acer al carboni, a la ciutat
de Barcelona, per als exercicis 2005-2007, i per un
import de 639.900,32 euros.

El Sr. Villagrasa fa referència al punt núm. 1 del
despatx d’ofici, relatiu a l’adjudicació del contracte
d’obres de construcció del parc de neteja de la zona
sud, Poble Sec. Demana que consti en acta la seva
queixa reiterada per la manca de diàleg entre el Dis-
tricte i entitats i veïns del Poble Sec a l’hora d’ins-
tal·lar aquest equipament. No es qüestiona l’equipa-
ment, però pensa que s’hauria pogut ubicar en una
altra zona de la muntanya de Montjuïc.

El Sr. Puigdollers demana la retirada d’aquest punt.
Recorda que el seu Grup va presentar una proposta
al Districte de Sants on es demanava no fer un parc
de neteja en aquesta zona i aprofitar les obres exis-
tents per fer un pàrking. Entén que és un greu error i,
en aquest sentit, manifesta la seva ferma oposició.
Demana que se’ls hi faci arribar la documentació
corresponent.

La Sra. Mayol afirma que el punt no es retirarà,
però sí que es podrà accedir a la documentació.
Manifesta que no comparteix la reflexió del Sr. Puig-
dollers, ni sobre l’equipament ni sobre la manca de
diàleg i es fa solidària amb els plantejaments que el
Sr. Narváez ha fet reiteradament en aquesta Comis-
sió i en aquest sentit.

El Sr. Puigdollers fa referència al punt núm. 2 del
despatx d’ofici relatiu al contracte de realització,
producció, col·locació i retirada d’elements publicitaris
i vol saber si del que s’està parlant és dels cartells
que anuncien les obres.

El Sr. Conde informa que es tracta dels cartells
dels fanals i dels arbres que anuncien les obres que
s’estan executant.

El Sr. Puigdollers pregunta si aquestes banderoles
es col·loquen en els llocs habituals o, pel contrari, es
fa en llocs on no s’han posat mai.

El Sr. Conde diu que les banderoles es col·loquen
en els carrers amb Pla de Manteniment Integral i són
un element de comunicació de l’obra.

Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi A mbient
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El Sr. Puigdollers demana tenir accés als expe-
dients núm. 1, 2 i 4. Pel que fa a l’expedient núm. 2 ,
pregunta si aquest és el primer concurs que es con-
voca per a aquest tipus de publicitat atès que ja fa
dos mesos que es venen aquestes banderoles pel
carrer.

El Sr. Conde contesta que el Pla de Manteniment
Integral tenia una quantitat assignada per comuni-
cació que no va cobrir la totalitat de les banderoles
que són necessàries. Esgotat el pressupost dins
l’adjudicació inicial, ara es fa una segona adjudicació
específica per a banderoles.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. II Programa Marc d’Actuacions per a la Mino-

ració Acústica 2005-2007.
La Sra. Mayol manifesta que, tot i que Barcelona

és una ciutat densa, la problemàtica del soroll és
força recent. Des de tots els punts de vista hi ha
hagut un increment de la sensibilitat per aquesta
qüestió en els últims 5-6 anys i això va portar a fer el
Pla de minoració de la contaminació acústica 2001-
2004, que situava quins eren els objectius i els
mètodes de treball per disminuir la problemàtica del
soroll. Durant el període hi ha hagut noves norma-
tives: la Directiva europea sobre el soroll de l’any
2002; la Llei catalana de protecció de la contaminació
acústica de l’any 2002, i la Llei del soroll, aprovada
en el Congrés dels Diputats l’any 2003, que han
configurat un nou marc legislatiu i una primera realitat
que aportarà el Pla. És l’adaptació de l’Ordenança en
aquesta nova normativa.

En segon lloc, vol fer una reflexió sobre la neces-
sària implicació de tots els Sectors i els Districtes en
aquesta problemàtica. La Taula del soroll ha fun-
cionat com a organisme tècnic de coordinació i el Pla
que avui es presenta és producte de la feina de la
Taula del soroll on estan implicats els diferents
agents dels Districtes i dels Sectors centrals. Es par-
teix d’un balanç satisfactori del treball fet ante-
riorment, amb tres anys d’experiència intensa, on hi
ha hagut una detecció de problemes i una capacitat
de corregir. Creu que el balanç ha estat satisfactori,
però no triomfal i avui es presenten les directrius del
Pla 2005-2007, que consolida i aprofundeix en la línia
treballada.

El Sr. Conde destaca els punts més rellevants del
segon Programa d’Actuacions que preveu el període
2005-2007. Fa un resum del document ja facilitat als
membres de la Comissió i manifesta que el programa
es basa en estratègies de sensibilització, correcció i
coordinació.

La línia primera del Programa es refereix a la
campanyes i accions de sensibilització orientades als
ciutadans en general, als agents causants del soroll
–l’oci nocturn, els mitjans de locomoció, les motoci-
cletes i les obres– i al món escolar.

La segona línia fa referència al seguiment dels
acords i als compromisos establerts en el programa
marc 1. En concret, s’han signat acords amb la Cam-
bra Oficial de Contractistes d’Obres de Catalunya,
amb el Gremi Provincial de Tallers de Reparació
d’Automòbils, amb les associacions Predelivery i amb

el conveni d’ambulàncies. Està previst establir nous
acords de compromisos amb el 061, amb el Gremi
d’Instal·ladors d’aire condicionat, amb el Gremi de
Transportistes i mercaderies i amb altres que s’estan
estudiant en aquests moments.

La tercera línia, referent a les eines d’informació i
de difusió, treballa en la creació d’una web adreçada
als ciutadans on es facilitarà tota la informació relati-
va a normativa, ordenances i mapes de soroll, obrint
la possibilitat de fer assessorament.

La quarta línia, impulsa la millora dels mecanismes
de participació, basada en augmentar el coneixement
de la percepció que té el ciutadà sobre el soroll i
establir uns mecanismes de participació amb els
ciutadans en general i amb les associacions i posar
en marxa la taula 5 del soroll composada per
institucions i entitats expertes en aquest assumpte.

La cinquena línia estableix mesures tècniques de
revisió de la transmissió del soroll que basades en la
impulsió de tècniques per promoure la revisió de
soroll de la via pública, com la col·locació de pavi-
ment sonoreductor que ja es fa des dels últims tres
anys de manera exhaustiva i exitosa i es continuarà
fent amb el Pla de manteniment integral fins a l’any
2007. Es continuaran impulsant els programes de
subvencions específics que es fan des de l’Institut
del Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida quant a aïlla-
ment acústic i es potenciaran els programes de sub-
vencions per aïllament d’activitats potencialment so-
rolloses.

La sisena línia fa referència a les actuacions inte-
grals.

La setena línia es refereix a la gestió de les inci-
dències del soroll i a millorar la capacitat de resposta,
la definició de les tasques i el procediment que cor-
respongui als diferents òrgans municipals que inter-
venen en la gestió. S’homogeneïtzaran els processos
dels Districtes i el reforç del nivell d’exigència per a
l’establiment a la Ciutat d’activitats potencialment
sorolloses. El programa Iris, d’atenció i de gestió de
queixes, que en aquests moments s’està desen-
volupant de forma exitosa, recull, també, el sistema
de gestió de queixes provinents, també, del soroll.

La vuitena línia es refereix als serveis municipals
com a model de bona pràctica, promovent-la entre els
treballadors municipals i les empreses contractades.
Estableix criteris pel que fa al soroll en l’organització
d’actes a l’aire lliure, per l’adquisició de maquinaria
de baixa emissió acústica en les obres al carrer. Fixa
exigències en els plecs de condicions que regulen els
concursos d’obres i subministraments d’aquests ma-
terials i, per últim, dur a terme algunes actuacions
exemplars en equipaments municipals, com pot ser la
insonorització d’un menjador escolar.

La novena línia es refereix a actuacions sobre la
mobilitat tot augmentant els controls i les campanyes
sistemàtiques. Compta amb el suport de la unitat
d’anàlisi acústica i s’adquiriran elements portàtils de
control de medició del soroll que es repartiran per a
l’ús de les patrulles de la guàrdia urbana que es
destinin específicament a aquestes campanyes. En
les actuacions més genèriques, la promoció de la
mobilitat sostenible i les zones de vianants, els
camins escolars i la utilització dels transport privat i el
transport públic.

La desena línia fa referència a les noves tecnolo-
gies, promociona la utilització de nous materials de
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construcció, de vehicles elèctrics i d’hidrogen i eines
avançades en la gestió del soroll com són els progra-
mes de simulació.

Pel que fa a les campanyes estacionals es vol
passar de les ja habituals, focalitzades bàsicament en
el període d’estiu, i es vol que, a part de centralitzar-
se en l’oci nocturn, intensifiquin les campanyes de
control de soroll i vincular-les a les que es realitzen
en el Pla de Civisme.

Acaba la seva intervenció fent referència al marc
normatiu i explica que s’estan iniciant els contactes
per contractar l’assistència tècnica externa per con-
feccionar les bases que permetin elaborar el nou
Mapa de soroll, d’acord amb l’aplicació de la normati-
va europea i el desenvolupament de la normativa es-
tatal, així com l’autonòmica.

La Sra. Mayol remarca cinc qüestions rellevants de
l’explicació feta pel Sr. Conde. En primer lloc, s’estan
creant les bases per fer el nou Mapa de soroll de
l’any 2006, i que es farà amb la metodologia que
proposa la Unió Europea. En segon lloc, hi haurà una
inversió més gran en material de control sobre el
soroll, que permetrà conèixer millor i intervenir més
directament en el soroll. S’adquiriran deu sonòmetres
per als Districtes, deu per a inspeccions de vehicles
de la guàrdia urbana i un equip fix, que s’ubicarà en
llocs de gran problemàtica per saber, en temps real,
què passa i analitzar-ne les causes. En tercer lloc,
destaca la creació de la 5a Taula Cívica del Soroll
que incorpora totes les institucions implicades. En
quart lloc, remarca les actuacions integrals en àrees
específiques, que s’identificaran en base als plans
d’usos dels Districtes i es globalitzaran les interven-
cions. En cinquè lloc, remarca la importància de la
gestió de les queixes sorgides arran del projecte Iris,
en el qual el sector està directament implicat, ja que
el 80% de les queixes li afecten i, en aquest sentit, es
vol protocolitzar i homogeneïtzar les formes d’actua-
ció davant les problemàtiques dels Districtes.

El Sr. Puigdollers creu que la problemàtica del
soroll continuarà existint a la ciutat de Barcelona i que
la problemàtica de la contaminació acústica no es
resoldrà amb un programa marc de minoració del
soroll. Pensa que hi ha una equivocació en el
diagnòstic del problema. Mentre no es parli de model
de ciutat i no canviï l’estil de govern municipal, no
s’afronta seriosament la problemàtica del soroll. Si el
model de ciutat es basa en l’activitat lúdica i el govern
municipal no entén que, en una democràcia, governar
vol dir manar i, per tant, exercir l’autoritat, no es
resoldrà el problema del so; es confon progressisme
amb el fet de no exercir l’autoritat. Tot i que el soroll
pot no aparèixer com a problema a les enquestes,
per a les famílies que han de suportar, en alguns
llocs, durant mesos, situacions que no els deixen dor-
mir, representa un problema que obliga a treballar se-
riosament en aquest assumpte. Fa vint-i-dos anys,
que Barcelona té una Ordenança de soroll i, avui, en-
cara hi ha ciutadans que no poden dormir a les nits;
el problema no és a causa de d’Ordenança, sinó de
la seva aplicació. Pel que fa al Mapa del soroll,
recorda que el primer es va confeccionar l’any 1990 i
es va acordar, amb bon criteri tècnic, que es reno-
varia cada set anys. El Mapa es va actualitzar l’any
1997 i calia renovar-lo l’any 2004, però no es estarà
llest fins a l’any 2006. Creu que s’ha incomplert la llei.
Demana a la Sra. Mayol el compromís que el Mapa

del soroll sigui públic abans de les eleccions del
2007. Recorda que un 32% de la població de Barce-
lona està sotmesa a un nivell de soroll entre els 65 i
els 75 decibels i un 3% amb un soroll superior als 75
decibels, que és un nivell intolerable. Creu que és
molt greu que a una administració pública se la
condemni per innactivitat, com li ha passat a aquest
Ajuntament i demana que s’actuï molt seriosament en
aquest assumpte. Recorda que el passat 21 de juny,
en una roda de premsa, el Govern municipal va anun-
ciar, dins de la Campanya de Soroll 2005, el nou
protocol d’actuació que estableix un procediment
abreujat per al tancament provisional de locals, cas
que aquests infringeixin la normativa; pregunta on és
aquest procediment i pensa que no hi ha cap normati-
va diferent respecte a l’any 2004 que justifiqui que
l’alcalde digui que Barcelona tancarà fulminantment
els locals d’oci sorollosos o il·legals. Respecte a les
127 denúncies presentades fins al 20 d’abril, pregun-
ta què s’ha fet i si s’ha resolt la problemàtica dels
camions d’escombraries i si s’ha actuat en les dife-
rents discoteques o bars que s’han denunciat des
d’aleshores. Pregunta, finalment, quan s’actuarà se-
riosament a les dependències de Telefònica del car-
rer de Cinca, que no tenen llicència.

El Sr. Villagrasa agraeix la tramesa d’informació
amb temps suficient. Entén que la manifestació de la
Sra. Mayol dient que el treball realitzat és satisfactori,
però no triomfal, conté un mínim d’autocrítica d’allò
què ha passat aquests darrers anys i això és bo.
Pensa que cada Grup polític té el seu concepte de
model de ciutat i el que passa és conseqüència de
les actuacions de cada govern en l’àmbit municipal i
de la forma com s’actua a la via pública; s’ha intentat
prioritzar campanyes d’oci nocturn creant petites
zones d’oci que pertorben el descans de les persones
que viuen i dormen en el barri i que no poden gaudir
de casa seva ni del seu barri quan, tal vegada, el que
s’hauria de potenciar són activitats de dia, el comerç,
etc. El programa que avui es presenta té unes línies
generals que, en la seva base, són positives, però
creu que cal actuar amb més fermesa, sense com-
plexos, i fixar la prioritat quant al descans dels veïns i
en pro de la convivència dels ciutadans. Hi ha
problemes importants com el fenomeno botellón, i els
de convivència que estan sorgint en persones del
mateix origen, que es van assentant en una mateixa
zona i que tenen, per la seva tradició cultural, una for-
ma de viure diferent a la d’aquí. En aquest sentit, són
importants dues línies d’actuació: la dels mediadors
de conflicte i la de l’actuació ferma de la guàrdia ur-
bana. Quant a les tècniques de transmissió del soroll,
pregunta perquè la subvenció de l’Institut municipal
del Paisatge Urbà per instal·lar doble vidre per
insonoritzar els habitatges no es fa extensiva a tots
els pisos de protecció oficial.

Pel que fa a les terrasses, considera que són un
punt de trobada entre els ciutadans, els veïns i els
comerciants que donen vida al carrer, i que només
cal actuar de forma intensa si incompleixen de forma
reiterada els horaris de tancament.

L’informe no parla del soroll que genera l’adminis-
tració, per exemple, amb els camions de recollida
d’escombraries, servei que caldria intentar adaptar
als costums i als horaris laborals dels veïns. El soroll
de les ambulàncies és, també, un problema que
d’alguna forma s’ha anat resolent. No acaba d’estar
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d’acord amb els plans d’actuació per al 2007. Per
acabar, insisteix en què cal tenir més fermesa a l’hora
d’actuar contra els problemes reals que tenen els
ciutadans de Barcelona quant al soroll.

La Sra. Mayol respon al comentari fet pel Sr.
Villagrasa sobre l’autocrítica de valorar satisfactò-
riament, no de manera triomfal, la tasca realitzada
dient que si hi hagués algun polític que pretengués
dir que amb un pla d’actuació elaborat l’any 2001
s’acabaria el soroll, seria un prepotent megalòman o
no tindria consciència de la realitat. El Pla es va pre-
sentar amb la voluntat de fer un gran esforç per fer
front al soroll i millorar la intervenció municipal; al
llarg d’aquests anys, la capacitat de resposta de
l’Ajuntament ha augmentat, tot i que és conscient que
una ciutat com Barcelona, amb el seu grau de
densitat i amb l’evolució que segueix, difícilment
podrà acabar amb el problema del soroll. Puntualitza
que no hi ha cap voluntat de criminalitzar les terras-
ses per si mateixes, perquè no només són un espai
de gaudiment, sinó que moltes vegades endrecen
l’espai públic. Pel que fa al 3% de ciutadans de Bar-
celona que estan sotmesos a un nivell de soroll supe-
rior als 75 decibels, manifesta que la causa és la
circulació i que s’està parlant de soroll ambiental;
pensa que en aquest moment això ja no és així
perquè s’ha posat, en molts carrers, un paviment
sonoreductor, que redueix el soroll ambiental com a
mínim en 2 decibels. Està d’acord amb el sugge-
riment del Sr. Villagrasa de reincorporació de media-
dors en els conflictes de caire intercultural. Recorda,
per exemple, que l’any 2004, es van rebre queixes de
ciutadans immigrants sobre la nit de Sant Joan, ja
que a Barcelona hi ha una cultura de molta toleràn-
cia, però aquestes persones que no coneixien aquest
costum, es van queixar que no havien pogut dormir
en tota la nit.

Quan es parla de model de ciutat, vol dir que es vol
construir la ciutat de la I, –una ciutat inclusiva–, que
és la ciutat que, a diferència de la ciutat de la O, –la
ciutat excloent– és aquella en què es pot passejar, i
comprar, i treballar i gaudir de la nit i al mateix temps
ho poden fer els grans, els joves, la gent immigrant i
la gent de casa; aquest model comporta una enorme
complexitat i obliga a definir unes regles del joc on
tothom pugui participar. És cert que hi ha un bé supe-
rior que és el descans, però s’han de trobar meca-
nismes perquè els joves puguin sentir que la ciutat
també és seva i fer l’estil de vida que ells decideixin
fer. Creu que com més se sigui capaç d’arribar a
acords sobre la utilització de la ciutat, més fàcil serà
de viure amb la norma. S’intenta crear unes condi-
cions que permetin que, tant la gent gran com els
joves, puguin gaudir de la ciutat.

Pel que fa al Mapa del soroll, recorda que no va
haver-hi cap compromís de fer-lo cada set anys i que
la normativa de la Unió Europea obliga a tenir-lo
acabat abans del 30 de juny de 2007. Insisteix que
els resultats es faran públics durant l’any 2006. Res-
pecte a la condemna per innactivitat, puntualitza que
la sentència s’ha recorregut i que, des del Districte de
Gràcia, van actuar, però el sistema és molt garan-
tista. Recorda que el Sr. Narváez va patir aquest sis-
tema en primera persona. La llei no ha canviat, però
ha canviat la jurisprudència i si l’Ajuntament ha pogut
tenir un sistema abreujat de tancament de locals és
perquè hi ha sentències en aquest sentit. Contesta al

Sr. Puigdollers tot dient-li que existeix el protocol i
que, durant l’any 2004, s’han fet 4.815 inspeccions en
locals de pública concurrència, que es van saldar
amb 235 sancions i 153 tancaments per infringir la
normativa. Enguany, s’han detectat 205 infraccions
en les dues setmanes que es porten de campanya.
Durant aquests anys, la capacitat de resposta i d’ac-
tuació s’ha incrementat i s’han establert més ins-
truments jurídics que ho permeten. Finalment, al
carrer de Cinca, els veïns havien denunciat proble-
mes de soroll provocats per sistemes de refrigeració i
després de diverses converses amb Telefònica, es
van adoptar unes mesures, mentre es trobava la
solució definitiva, però no es va poder comprovar si
les mesures de Telefònica havien reduït el soroll
perquè els veïns no van permetre l’entrada a la unitat
acústica dels serveis municipals, ni des del pati de
veïns, ni des de les seves cases. Des del Districte, es
va demanar el precinte d’aquest local de Telefònica i,
en aquests moments, la Justícia encara no s’ha
pronunciat. Mentrestant, afortunadament, s’ha con-
tinuat avançant i l’Ajuntament donarà la llicència
d’activitat quan s’hagi traslladat tot el centre d’aire
condicionat. Telefònica ha presentat el projecte amb
totes les condicions que li han requerit els serveis
ambientals de l’Ajuntament i el proper 7 de juliol es
preveu que la Ponència ambiental de l’Ajuntament
informi favorablement el projecte, que preveu el tras-
llat de totes les màquines de refrigeració a dalt i, a
partir d’aquí, el Districte concedirà la llicència. És cert
que el procés ha estat molt més lent del que s’hagués
volgut, però s’han fet totes les intervencions possibles
i l’assumpte es troba, afortunadament, en vies de
solució.

El Sr. Puigdollers afirma que no defensa la ciutat
de la I o de la O; defensa la ciutat en la que els veïns
i veïnes puguin viure amb qualitat de vida i on les per-
sones siguin la prioritat. Està completament d’acord
que els joves són, també, ciutadans i creu que aquí
és on el govern municipal ha d’aconseguir un com-
promís cívic que ha de possibilitar divertir-se sense
molestar als qui volen dormir. Pensa que la Sra.
Mayol quan diu que l’any 2001 es va presentar el pri-
mer programa marc d’aminoració del soroll parla des
del moment en què ella és a l’Ajuntament de Barcelo-
na i vol manifestar que això no és cert perquè va ser
el regidor Serra Martí qui, amb anterioritat, va presen-
tar al Consell Plenari un programa d’aminoració del
soroll que definia com a prioritats: canviar les llam-
bordes dels carrers que provocaven uns nivells de
soroll especialment grans per la circulació de vehicles
i disposar de camions d’escombraries que no fessin
soroll, assumpte encara pendent, ja que segueix
havent-hi denúncies pel soroll provocat pels camions
d’escombraries. Pregunta de quina data és el pro-
tocol a què s’ha referit la regidora i qui l’ha signat.
Insisteix que, aquest, és un problema de model de
ciutat i creu que hi ha un estil de govern que confon
un fals progressisme amb no exercir l’autoritat.

Quant al carrer de Cinca, puntualitza que ell, com
a regidor adscrit al Districte de Sant Andreu des de
fa dos anys, va fer al carrer de Cinca la primera visi-
ta a petició dels veïns i, per tant, com a mínim, fa
dos anys que els veïns denuncien aquest assumpte.
L’article 110, apartat 3 de l’Ordenança municipal
d’activitats i d’intervenció integral de l’Administració
Ambiental de Barcelona, aprovada el 22 de març de
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2001, estableix que “Sense perjudici d’allò que
disposa l’art. 111, apartat 1, d’aquesta ordenança,
quan la imposició de les sancions obeeixi a la man-
ca de llicència, o autorització municipal per tal de
poder exercir l’activitat, o a la manca de comunica-
ció prèvia i preceptiva quan sigui el cas o l’incompli-
ment de les condicions de llicència, o de qualsevol
altre requisit normatiu necessari per tal de poder
posar en marxa o mantenir en funcionament l’ac-
tivitat de què es tracti, la imposició de la sanció
vindrà acompanyada de l’ordre de clausura de l’ac-
tivitat dictada per l’alcalde”. La Telefònica del car-
rer de Cinca no té llicència i el que es tramita des
del dia 7 de juliol és la llicència que han demanat
ara, però insisteix a remarcar que estan actuant
sense llicència i es pregunta per què l’alcalde no
compleix la legislació vigent. Aquest és un assump-
te conegut, que ha arribat fins i tot al Plenari del
Consell Municipal i a part de la irregularitat que una
central telefònica, que ocupa tota una illa de cases,
pugui actuar sense llicència d’activitats, resulta que
els equips d’aire condicionat estan col·locats en el
pati interior amb una infracció clara de les orde-
nances urbanístiques. Manifesta que el seu Grup
sempre estarà al costat del govern que apliqui la
llei.

El Sr. Villagrasa comenta que, en la passada Co-
missió, va presentar una proposició sobre els ca-
mions de recollida d’escombraries per fer millores de
forma progressiva fins a la propera contrata i que,
avui, encara no li ha arribat la informació que es va
acordar que se li trametria. Quant a la ciutat de la I o
de la O, comenta que no totes les I són compatibles i,
per tant, cal prioritzar la qualitat de vida i el descans
del ciutadà, perquè són el primer.

La Sra. Mayol creu que hauria de ser relativament
senzill posar-se d’acord. Comparteix les paraules del
Sr. Puigdollers pel que fa al compromís cívic i el fet
de posar d’acord les parts, però insisteix, que han de
ser totes les parts; una determinada cosa a una per-
sona li pot semblar inacceptable i a una altra li pot
semblar que és el seu dret. La feina és complexa.
Pensa que ha de ser possible gestionar-la, i que
s’han de dedicar molts esforços per trobar aquests
espais d’acord mutu. Puntualitza que no ha dit que
les actuacions de soroll comencessin amb la seva en-
trada a l’Ajuntament; el que volia dir és que com a
programa marc, amb aquesta dimensió, aquest és el
segon que es presenta, però és conscient de la tasca
feta, anteriorment, pel regidor Serra Martí. Manifesta
que a la flota de vehicles de neteja i de recollida
d’escombraries s’han incorporat durant el període
2001-2004, 102 nous vehicles. Respon al Sr. Puig-
dollers que en relació al document de treball (proto-
col) elaborat per la Direcció d’Inspecció, el pot
demanar a la mateixa Direcció d’Inspecció i, pel que
fa al del carrer de Cinca, entén que Telefònica no
mereix un tracte especial, però deixar seixanta mil
persones sense telèfon durant un temps i això pre-
ocupa l’Ajuntament i, per tant, l’actuació que s’ha fet
amb Telefònica ha estat intentar evitar el conflicte per
no deixar a aquestes persones sense telèfon. Final-
ment, s’ha arribat a un acord amb el projecte que ara
es presenta; s’aprovarà i es donarà la llicència. Repe-
teix que els veïns no han ajudat en aquest sentit
perquè no s’ha pogut, ni tan sols, mesurar si les
correccions eren suficients o insuficients.

El Sr. Puigdollers està d’acord que es pot parlar de
poderosos o de la capacitat de xantatge que donen
seixanta mil abonats de una companyia com Telefò-
nica, però, com a poders públics, existeix l’obligació
d’assegurar una convivència cívica i si a aquesta
convivència cívica la pertorba una empresa del nivell
de la Telefònica, com a govern municipal, s’ha de fer
alguna cosa i no es pot esperar dos anys i mig. Els
equips d’aire condicionat fa anys que estan col·locats
al pati interior i es pregunta com és que el Districte de
Sant Andreu i el govern municipal van permetre que
es col·loquessin equips d’aire condicionat en els patis
interiors.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

2. Desestimar les al·legacions presentades per la
Sra. Maribel Andreu Nebot, en representació del
Comitè d’Empresa de Rubatec, SA, i per l’Im. Sr.
Joan Puigdollers i Fargas, en la seva qualitat de regi-
dor portaveu del Grup Municipal de Convergència i
Unió, d’acord amb l’informe, de 2 de juny de 2005, de
la Secretària Delegada del Sector de Serveis Urbans
i Medi Ambient; disposar la despesa del contracte
05000902, que té per objecte la conservació de les
instal·lacions d’enllumenat públic de la ciutat de Bar-
celona (octubre de 2005-setembre de 2007), per un
import total de 21.760.422,75 euros, desglossat en
els imports i anualitats indicades en el document
comptable que s’acompanya, i amb càrrec a les
partides i pressupostos assenyalats en el mateix; ad-
judicar el contracte número 05000903, corresponent
al lot 1 –zona A–, a l’empresa Serveis Integrals de
Manteniment Rubatec, SA, amb NIF A60744216, per
un import total de 10.125.315 euros, d’acord amb la
seva oferta; i requerir l’adjudicatari perquè, en el
termini màxim de quinze dies naturals a partir de la
data de recepció de la notificació d’aquest acord,
constitueixi la garantia definitiva per un import de
405.012,60 euros i comparegui a formalitzar el
contracte en el termini màxim de trenta dies naturals
a partir de la mateixa data. Adjudicar el contracte nú-
mero 05000904, corresponent al lot 2 –zona B–, a
l’empresa Instalaciones y Montajes Eléctricos y Sa-
neamiento, SA (IMES), amb NIF A28010478, per un
import total d’11.635.107,75 euros, d’acord amb la
seva oferta; i requerir l’adjudicatari, perquè en el
termini màxim de quinze dies naturals, a partir de la
data de recepció de la notificació d’aquest acord,
constitueixi la garantia definitiva per un import de
465.404,31 euros i comparegui a formalitzar el
contracte en el termini màxim de trenta dies naturals
a partir de la mateixa data.

El Sr. Puigdollers considera que l’Ajuntament
hauria de tenir la capacitat i un criteri clar en la
garantia de continuïtat en els llocs de treball del per-
sonal de les concessionàries i de les empreses
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contractades per l’Ajuntament que fos just per a
tothom, per a les empreses i per als treballadors i evi-
tar que en cada nou contracte, un dels punts de
discussió, sigui el si hi ha o no l’obligació que el nou
contractista subrogui els treballadors de l’antic
contractista.

El Sr. Villagrasa creu que aquest és un assumpte
que tots els Grups s’han de replantejar i tenir en
compte. S’ha de comptar amb els treballadors que es
queden sense feina, que aporten una formació i una
experiència que cal tenir en compte. Avança el vot en
contra del Grup.

El Sr. Narváez pensa que aquest argument ja s’ha
discutit suficientment en les comissions anteriors.
L’Ajuntament respecta els drets que determinen els
convenis a escala estatal i els que hagin estat
guanyats pel transcurs de la història laboral dels
treballadors. És evident que l’Ajuntament de Barcelo-
na no està obligat a assumir responsabilitats que no li
corresponen o que, en molts casos, són decisions
que corresponen a les empreses.

El Sr. Puigdollers pregunta si el criteri del govern
municipal és incorporar en el plec de condicions la
clàusula de subrogació només en el cas que el
conveni col·lectiu ho prevegi a escala estatal del sec-
tor, i quan la tradició del mateix Ajuntament ho
marqui.

El Sr. Narváez contesta que ha dit que l’Ajunta-
ment de Barcelona respecta escrupolosament els
drets dels treballadors quant als seus convenis. Si el
conveni obliga a subrogar al personal, se subroga
sense cap mena de dubte. L’Ajuntament compleix al
cent per cent aquest compromís.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el
Sr. Villagrasa expressa el vot contrari del PP.
S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
3. Demanar a l’alcalde de Barcelona que també

apliqui el nou protocol d’actuació per al tancament
provisional de locals que infringeixin la normativa
municipal en matèria de sorolls i molèsties a totes
les activitats que es desenvolupen a la ciutat de Bar-
celona i no només als locals de pública concur-
rència.

El Sr. Puigdollers formula la proposició i demana
que el protocol d’actuació signat el 30 de juny de
2005 sigui aplicable, també, als locals que no tinguin
llicència i que generin alguna problemàtica de soroll o
d’afectació sobre la salut de les persones o del medi
ambient. Demana, per tant, l’ampliació d’aquest
protocol, no només en locals de concurrència pública,
sinó a tota activitat de la ciutat de Barcelona sense
llicència o sense comunicació, d’acord amb els arti-
cles 110 i 111 de l’Ordenança municipal d’activitats i
d’intervenció ambiental de l’Ajuntament de Barcelona.

La Sra. Mayol proposa modificar el text de la
proposició, atès que el protocol està pensat per a
locals de concurrència pública i caldria adaptar-lo
perquè fos aplicable a qualsevol activitat que es
desenvolupi a la Ciutat. Pensa que s’ha de demanar

a la Direcció dels Serveis Jurídics, a la Direcció
d’Actuació Urbanística i a la Direcció Executiva del
Servei d’Inspecció que procedeixin a adaptar el nou
protocol d’actuació de locals de pública concurrència
en matèries de sancions i de tancament i dins del
marc legal existent a qualsevol activitat desenvo-
lupada a la Ciutat, que pugui provocar molèsties per
soroll.

El Sr. Puigdollers està d’acord, però vol afegir que
això es faci en el termini de tres mesos.

La Sra. Mayol contesta que no està segura de po-
der fer-ho dins d’aquest termini.

El Sr. Narváez comenta que no es pot garantir
endegar un procés d’adaptació de normes en un
període de tres mesos, més i quan són normes dife-
rents les que cal aplicar.

La Sra. Mayol està d’acord a fixar el termini d’un
any.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Florensa expressa el vot favorable d’ERC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el
Sr. Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’a-
prova amb el redactat següent:

Demanar a la Direcció dels Serveis Jurídics, la
Direcció d’Actuació Urbanística i la Direcció Executi-
va dels Serveis d’Inspecció que procedeixin a adaptar
el nou protocol d’actuació de locals de pública con-
currència, en matèria de sancions i tancament, i dins
del marc legal existent, a qualsevol activitat desenvo-
lupada a la ciutat que provoqui molèsties per soroll,
en el termini d’un any.

Del Grup Municipal PP:
4. 1r) Instar a l’organisme competent a fer una

auditoria i estudi dels accessos de les platges a la
ciutat; i de forma especial l’adaptabilitat d’aquests per
a les persones amb problemes de mobilitat reduïda.
2n) Que s’efectuïn, amb caràcter urgent, les accions
oportunes per tal de suprimir el graó de pedra que hi
ha a les platges de Sant Miquel, Sant Sebastià i la
Barceloneta, ocasionat per la pèrdua de sorra, i així
evitar qualsevol accident que es pugui ocasionar.

El Sr. Villagrasa formula la proposició i lamenta els
problemes d’accés a les platges de Barcelona, espe-
cialment en l’època estival, atesa la gran afluència de
persones. Recorda que el PAM preveu zones d’ac-
cessibilitat i fa un estudi de les noves necessitats.
Manifesta, com a problema recent, la pèrdua de sorra
a la platja de Sant Sebastià–Barceloneta, que ha
provocat un graó de pedra de mig metre que voreja
tot el litoral, que produeix un efecte òptic quan
s’arriba a la platja, que tot és en un mateix nivell,
quan, en realitat, apareix un desnivell de quasi mig
metre, provocant caigudes especialment entre la gent
gran. Demana que es facin les obres que calguin per
intentar resoldre aquest problema i evitar accidents.

La Sra. Mayol comenta que es plantegen dues
qüestions diferents. Quant a la primera, des del
passat mes de febrer, hi ha un acord de treball entre
l’Institut Municipal de Persones amb Disminució, la
Diputació de Barcelona i l’Institut de Parcs i Jardins
per realitzar, durant l’estiu, una auditoria de l’acces-
sibilitat a totes les platges de Barcelona. Durant
aquests mesos, s’ha dissenyat l’auditoria i ja s’ha fet
la darrera reunió de coordinació dels tècnics. Pel que
fa a la segona qüestió, recorda que l’aportació de sor-
ra a les platges de Barcelona és una competència del
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Ministeri de Medi Ambient, que va aprovar un
pressupost extraordinari per estabilitzar les platges, i
que comporta l’aportació de sorra l’any 2006. En-
guany no s’ha fet aportació de sorra, però s’ha
redistribuït la sorra que s’havia acumulat a la Nova
Marbella i a la zona de Sant Sebastià. Mentre no es
facin les obres, el graó de la platges de Sant Miquel,
Sant Sebastià i la Barceloneta a què s’ha referit el Sr.
Vilagrassa, serveix de contenció perquè no es perdi
la sorra quan el mar estigui una mica arrissat i, per
tant, no és convenient modificar-lo. Insisteix que en
totes aquestes platges la seguretat està garantida
perquè les rampes de fusta estan col·locades en el
lloc més adient.

El Sr. Puigdollers comenta que, mentre les platges
del Districte de Sant Martí, des del punt de vista de la
sorra, estan força bé, la platja de la Barceloneta està
durament castigada i, malgrat el conveni signat per la
seva neteja, no està en condicions des del punt de
vista de la quantitat de sorra. Considera que la neteja
del conjunt marítim, especialment les platges de Sant
Martí i del Port Olímpic, és llastimosa. Recorda que
l’Ajuntament té l’obligació d’exigir al concessionari
que mantingui net el Port Olímpic.

El Sr. Villagrasa puntualitza que les passarel·les de
les platges de San Sebastià, Barceloneta i Sant
Miquel, amb la pèrdua de la sorra, tenen molta més
inclinació. Demana l’adaptació del graó, i que el
desnivell se superi bé amb una petita escala de fusta
o amb una passarel·la inclinada que el voregi. Fa
constar que no es pot demanar paciència al ciutadà i
que cal actuar com administració.

La Sra. Mayol insisteix que som en un any de
transició i creu que la gent pot entendre que, aquest no
és un any òptim per a les platges de la Barceloneta,
però que la perspectiva és que la situació millori
radicalment l’any vinent. Pel que fa al Port Olímpic,
afirma que insistiran al concessionari, fins que es faci
la neteja, perquè no hi ha cap argument que justifiqui
que les platges quedin brutes després de gaudir-ne.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Florensa expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. Es
rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs
b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
5. Quin és l’estat de compliment del pla de man-

teniment integral de l’espai públic i quants soterra-
ments de línies aèries s’han dut a terme?

El Sr. García Plans formula la pregunta, que consta
de dos apartats diferents: el primer, on diu que li
agradaria saber quin és l’estat de compliment del pla
de manteniment integral que es duu a terme des de
l’equip de govern i, el segon, quants soterraments de
línies aèries s’han dut a terme. Voldria saber el nom-
bre de carrers que han estat arranjats, mitjançant el

pla i quants han incorporat algun tipus de soterrament
de línies aèries.

El Sr. Narváez explica que el Pla Integral no pre-
veu per obligació el soterrament, sinó que parla de
les inversions de carrer i informa sobre les zones
d’actuació inicialment programades l’any 2005-2006.
Són 60 zones on a 16 de les quals s’ha iniciat el
soterrament; els carrers inclosos en aquestes zones
són 390, dels quals 30 estan ja finalitzats i en 101 s’hi
està intervenint; el Pla d’accessibilitat preveu uns
8.000 guals, dels quals, en aquest moment, un 10%
estan construïts i, respecte al soterrament de línies,
s’ha realitzat en 27 carrers i això significa, en conjunt,
el soterrament en un tram de 2 quilòmetres.

El Sr. García Plans demana que se li trameti
aquesta informació per escrit per poder tenir la relació
de carrers on s’ha actuat.

Es dóna per tractada.
6. Quines han estat les conclusions de l’informe

dels Serveis Jurídics d’aquest Ajuntament sobre les
causes de l’accident del Turó de la Peira?

El Sr. Puigdollers pregunta si l’informe dels Serveis
Jurídics sobre les causes de l’accident del Turó de la
Peira està fet i demana que, cas que estigui fet, se li
faci arribar.

El Sr. Narváez contesta que l’informe no està fet,
però que en el moment que el tingui li farà arribar.

El Sr. Puigdollers pensa que els Serveis Jurídics de
l’Ajuntament deuen tenir algun problema perquè l’infor-
me es va demanar el mes d’abril i, atès que en l’últim
Plenari del Consell Municipal es va acordar una previ-
sió de 3 milions d’euros per indemnitzacions als veïns,
cal que els Serveis Jurídics lliurin l’informe per saber si
es pot reclamar aquesta quantitat a alguna entitat.

El Sr. Narváez diu que la voluntat de l’Ajuntament
és cobrar dels contractistes i està d’acord amb la
necessitat que els Serveis Jurídics informin si hi ha
causa per poder-ho fer.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
7. Quines són les accions que realitza el govern

municipal per abordar els problemes de les males
olors en època d’estiu?

El Sr. Villagrasa pregunta quines són les accions
que es realitzen per abordar els problemes de les
males olors durant l’època d’estiu.

El Sr. Narváez contesta que amb l’arribada de la
calor, s’augmenten els serveis d’aigua a pressió a
determinades zones de Ciutat Vella, de Gràcia, del
Poble Sec, de la Barceloneta i del Casc Antic de
Sarrià i en espais predeterminats, com són els d’oci
nocturn; hi ha, també, un increment dels serveis
puntuals d’aigua odoritzants en zones d’oci nocturn, i
durant els caps de setmana i festius. S’incrementen
els serveis en tot el front marítim de platges, i els
serveis de brigades especials per fer front a les
festes, a les revetlles i a altres actes a la via pública
que es produeixen en el moment de més calor. Pel
que fa a la recollida de brossa a la via pública, al
Districte de Ciutat Vella, hi ha un reforç de vint o vint-
i-tres hores i el rentat de cubells i contenidors intern i
extern es fa segons la programació d’estiu.

El Sr. Villagrasa agraeix la informació. Pregunta si
aquest pla ja s’ha posat en marxa i demana que es
reforci en zones d’oci nocturn. Comenta que en la
zona de l’Eixample hi ha contenidors que desprenen
olors fortes i desagradables.
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Es dóna per tractada.
8. Quin és el número d’edificis de la ciutat de Bar-

celona que disposen actualment de dipòsits d’aigua i
quina és la data exacta per a la seva substitució?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta.
El Sr. Narváez respon que, concretament, hi ha

3.569 edificis a la Ciutat que tenen dipòsit d’aigua i
explica que el canvi dels dipòsits es decideix de comú
acord entre els propietaris i la companyia d’Aigües.

El Sr. Villagrasa agraeix la informació i comenta
que, tot i ser cert que l’opció de procedir a la subs-
titució del dipòsit d’aigua és de cada propietari, cal
tenir en compte que en aquestes finques, algunes de
certa antiguitat, hi viuen persones grans i jubilades
amb rendes no massa altes i l’Ajuntament podria do-
nar algun tipus d’ajut per substituir els dipòsits.
Recorda que l’any 2001, al Districte de Gràcia, es va
fer una campanya de bonificació del 20% per les
despeses de la substitució de dipòsits d’aigua i creu
que actualment es podria fer un esforç similar.

El Sr. Narváez puntualitza que la qualitat de
l’aigua no la determina el dipòsit i que l’Ajuntament
té un pla d’ajuda a la rehabilitació de l’edificació
on el dipòsit de l’aigua també pot quedar-hi inclòs i
que l’Ajuntament té una línia especial d’ajuda als
propietaris que no tinguin recursos econòmics per
a determinats elements de la rehabilitació dels
edificis.

El Sr. Villagrasa creu que una aigua estancada en
un dipòsit no reuneix les condicions més idònies de
sanitat.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les vint hores i trenta
minuts.

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de juliol de
2005 i aprovada el dia 5 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 6 de juliol de 2005, s’hi reuneix la
Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Ter-
ritorial, sota la presidència de l’Im. Sr. José Cuervo i
Argudín. Hi assisteixen les Imes Sres. i els Ims. Srs.:
Assumpta Escarp i Gibert, Montserrat Ballarín i
Espuña, Núria Carrera i Comes, Jaume Oliveras i
Maristany, Pilar Vallugera i Balañà, Eugeni Forra-
dellas i Bombardó, Sònia Recasens i Alsina, Jaume
Ciurana i Llevadot, Joan Puigdollers i Fargas, Jordi
Cornet i Serra i Àngeles Esteller i Ruedas, assistits
pel secretari general de la Corporació, Sr. Jordi Ca-
ses i Pallarès, que certifica.

També hi són presents la Sra. Pilar Miras, directora
de Patrimoni i els Srs. Lluís Mata, interventor, Alfredo
Juan i Andrés, gerent del Sector de Serveis Generals
i Joan Raurich, director de Pressupostos.

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Catalina Car-
reras-Moysi i Carles-Tolrà.

S’obre la sessió a les deu hores i cinc minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
d’organització municipal, es comuniquen les resolu-
cions següents:

Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació Terr itorial

1. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’elaboració d’un pla de
comunicació interna, per als exercicis 2005-2006, i
per un import de 660.000 euros.

2. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules, mitjançant procedi-
ment negociat per concurs desert, per al contracte de
millores d’instal·lacions esportives del Districte d’Hor-
ta-Guinardó, per als exercicis 2005-2007, i per un
import de 140.987,51 euros.

3. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que declara desert el concurs i procedeix a la seva
adjudicació, i que anul·la l’autorització de despesa del
contracte de millores d’instal·lacions esportives del
Districte d’Horta-Guinardó, per als exercicis 2005-
2007, i per un import de 140.987,51 euros.

4. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Servicios e Instalaciones
Aldago, SL el contracte d’instal·lació d’aire condi-
cionat i enllumenat dels edificis del Districte d’Horta-
Guinardó, per als exercicis 2005-2007, i per un import
de 31.899,73 euros.
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5. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Constraula Enginyeria i
Obres, SA el contracte d’obres de millores ram paleta
dels edificis del Districte d’Horta-Guinardó, per als
exercicis 2005-2007, i per un import de 34.286,25
euros.

6. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Agbar Instalaciones, SL el
contracte de millores de fusteria d’alumini i serralleria
en edificis del Districte d’Horta-Guinardó, per als
exercicis 2005-2006, i per un import de 56.971,13
euros.

7. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que autoritza i adjudica a la societat Marsh, SA el
contracte de pòlisses d’assegurances de respon-
sabilitat civil, danys materials, accidents cursos-
espectacles, vehicles, accidents, embarcacions SEIS,
accidents conveni, accidents personal eventual i
d’accidents de bombers i guàrdia urbana de l’Ajunta-
ment de Barcelona, per als exercicis 2005-2006, i per
un import de 3.656.142,06 euros.

8. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que autoritza i adjudica a la societat Canon España,
SA el contracte de fotocopiadora de la Regidoria i
Gerència de la seu del Districte de Sants-Montjuïc,
per als exercicis 2005-2008, i per un import de
21.351,84 euros.

9. Districte de Sants-Montjuïc

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que autoritza i adjudica a la societat Canon España,
SA el contracte de la fotocopiadora d’Administració
del Districte de Sants-Montjuïc, per als exercicis
2005-2008, i per un import de 7.725,64 euros.

10. Districte de Sant Martí

De la gerent municipal, de data 26 de maig de
2005, que autoritza i adjudica a la societat Toran
Aguilar, Carmen i CIA, CB el contracte per concertar
l’arrendament del local situat al carrer Doctor Trueta,
195, per un termini de tres anys i una renda trimestral
de 8.100 euros més l’IVA i l’IBI, per als exercicis
2005-2008, i per un import de 115.057 euros.

11. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència,
Hisenda i Coordinació Territorial, de data 31 de maig
de 2005, que aprova modificacions de crèdit del

pressupost 2005 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 737.983,43 euros.

12. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència, Hi-
senda i Coordinació Territorial, de data 31 de maig
de 2005, que aprova modificacions de crèdit del
pressupost 2005 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 31.451,42 euros.

13. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència,
Hisenda i Coordinació Territorial, de data 19 de maig
de 2005, que dóna compte de la permuta financera
de tipus d’interès realitzada en data 19 de maig de
2005 amb Barclays Bank sobre el préstec de 50
milions d’euros de 9 d’abril de 2003.

14. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència,
Hisenda i Coordinació Territorial, de data 19 de maig
de 2005, que dóna compte de la permuta financera
de tipus d’interès realitzada en data 19 de maig de
2005 amb Société Générale sobre el préstec de 60
milions d’euros de 24 de maig de 2004.

15. Sector de Serveis Generals

Del president de la Comissió de Presidència,
Hisenda i Coordinació Territorial, de data 2 de juny de
2005, que dóna compte de la signatura d’un crèdit a
curt termini amb el Banco Popular Español, SA, fins a
un límit màxim de 20 milions d’euros.

16. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 3 de juny de 2005,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de cap de projectes de
Serveis Tècnics (nivell 22).

17. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de cap del servei de
Pavimentació (nivell 22).

18. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de responsable adminis-
tratiu de Centre Cívic (nivell 16).
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19. Sector de Serveis Generals

De la gerent municipal, de data 27 de juny de 2005,
que aprova la convocatòria d’un concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de responsable de
manteniment i conservació d’edificis i instal·lacions
de Districte (nivell 20).

20. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
2 de juny de 2005, que nomena la senyora M. Teresa
Gómez Núñez per ocupar el lloc de treball de secre-
tària tècnica de Prevenció adscrita a la Gerència del
Districte de l’Eixample (2213Z).

21. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
13 de juny de 2005, que nomena el senyor Sebastián
López López per ocupar el lloc de treball de director
de centre de Serveis Socials (2071X).

22. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
13 de juny de 2005, que nomena la senyora Rosa Maria
Alemany Vidal per ocupar el lloc de treball de tècnica de
gestió i/o planificació de Serveis Personals (2239X).

23. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
2 de juny de 2005, que deixa sense efecte l’adscrip-
ció a l’Institut Municipal d’Hisenda de Barcelona de la
funcionària senyora Pilar Lasala Dalmau, i la nomena
assessora jurídica de Districte (2254Y).

24. Sector de Serveis Generals

Del gerent del Sector de Serveis Generals, de data
13 de juny de 2005, que declara desert el concurs per
cobrir un lloc de treball de responsable de manteni-
ment i conservació d’edificis i instal·lacions, adscrit al
Servei de Manteniment del Districte de Sants-Montjuïc.

El Sr. Ciurana demana, referent al punt número 1,
el plec de clàusules per contractar un pla de
comunicació interna, i el Sr. Cuervo li respon que ja li
faran arribar.

El Sr. Puigdollers es reserva demanar la resta
d’expedients perquè no han tingut temps material de
llegir el Despatx d’ofici.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Restar assabentat de l’informe de la Intervenció
General sobre fiscalització a posteriori, corresponent
a l’exercici 2004.

El Sr. Cuervo recorda als membres de la Comissió
que ja disposen de l’informe elaborat per la Interven-
ció General, i aprofita per agrair a l’Interventor i al seu
equip aquest treball rigorós que garanteix la revisió
acurada dels procediments.

La Sra. Recasens avança que no esgotaran avui el
debat sobre aquest informe, atès que el reserven per
al Plenari, i afegeix que n’haurien volgut disposar
durant el període d’exposició pública del Compte Ge-
neral.

Tanmateix, pregunta, en referència al Consorci del
Palau de Congressos, què ha passat amb el saldo
que, segons es va dir en el Plenari de novembre de
2003 era proper als sis-cents mil euros i que s’havia
de traspassar als comptes de l’Ajuntament, atès que
no consta, segons l’informe d’Intervenció, que s’hagi
exposat al públic, ni que s’hagi liquidat i traspassat la
caixa. Quant als comptes del Consorci del Fòrum
2004, pregunta quan s’han previst posar-los a
exposició pública i, ja que en l’informe s’hi diu que el
juny d’enguany es van lliurar al president d’aquesta
Comissió els informes de fiscalització en relació a
aquest Consorci, li demanen que els en faci arribar
una còpia.

Seguidament, manifesta la preocupació del seu
Grup en referència a Barcelona Regional, i demana
una data concreta per poder fiscalitzar-ne els comp-
tes. Concretament esmenta l’encàrrec d’un estudi,
dotat amb un import considerable, sobre dos nous
barris –a la Zona Franca i al Bon Pastor– que s’han
comptabilitzat com a inversió municipal quan entenen
que es tracta d’una despesa corrent, per la qual cosa
demanen que se’ls aclareixin aquests termes. També
es detecta duplicitat en les tasques encarregades a
Barcelona Regional i demanen per quines raons es
produeix, alhora que aquesta empresa mixta tampoc
no ha seguit els principis de publicitat i concurrència,
tal i com obliga la llei. Una altra irregularitat incideix
en el cost d’aquests encàrrecs, que està per sobre
del seu valor al mercat lliure.

Per acabar, demana que se’ls expliqui quins meca-
nismes i el circuit, pel que fa als ingressos, sobre l’im-
post de construccions, instal·lacions i obres –ICIO–,
atès que els ha sobtat comprovar que Intervenció
manifesta que els darrers tres anys, a Ciutat Vella i
l’Eixample en concret, hi ha gran quantitat d’expe-
dients de llicències concedides i en marxa que no
han pagat aquest impost.

El Sr. Cornet recorda que ja van sol·licitar aquest
informe d’Intervenció a la Comissió de Comptes per-
què el consideraven una eina fonamental per poder
analitzar els comptes. Lamenta, tanmateix, que se’ls
posés a l’abast només dos dies abans d’aquesta
comissió, per la qual cosa amb prou feines l’han
pogut llegir, tot i que valoren que és un treball de
fiscalització molt ben fet.

Avança que es reserven el debat dels comptes per
al Plenari, tot i que avui aprofiten per plantejar un
seguit de qüestions. Sense voluntat de ser reiteratiu,
també pregunta quan es posaran a exposició pública
els comptes de Barcelona Regional i del Consorci del
Fòrum 2004, i demana al president de la Comissió
que els faci arribar l’informe que, segons consta en el
document de la Intervenció, li van lliurar sobre aquest
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aspecte. Aprofita per posar de manifest que han de-
tectat la comptabilització de moltes despeses desti-
nades al Fòrum 2004 en detriment d’altres sectors,
com ara molts barris de la ciutat.

Quant a la col·laboració amb l’”Any del disseny” ob-
serva, segons consta a l’informe, que la signatura del
conveni es va fer sense autorització de la despesa i
cap fiscalització, a banda d’altres irregularitats, per la
qual cosa demanen que se’ls aclareixi aquest aspec-
te. En referència al programa “Barcelona Solidària”,
demanen informació sobre les subvencions ator-
gades, i pregunten per què no s’ha informat del
compliment dels objectius.

Altres consideracions incideixen en el motiu pel
qual no figuren als albarans els comptes oberts de
l’Institut Municipal d’Educació; o, en referència a l’Ins-
titut Municipal d’Hisenda, manifesta que han consta-
tat diferències entre els pressupostos de despeses i
d’ingressos, que segons sembla responen a deficièn-
cies de manipulació dels expedients, però que de tota
manera voldrien veure justificats.

El Sr. Cuervo atén totes les peticions i emplaça a la
propera reunió de la Comissió de Comptes per donar-
los tota la informació sol·licitada, de manera que
disposin encara d’una setmana abans del Plenari.

En referència a la liquidació del consorci del Palau
de Congressos, aprovada el novembre de 2003, a què
s’ha referit la Sra. Recasens, informa que es nomena-
rà una comissió liquidadora, i que el saldo està en un
compte corrent a l’espera de ser transferit a l’Ajunta-
ment, amb la posterior exposició al públic i tancament.

Quant al consorci del Fòrum 2004, manifesta que
s’està pendent d’una conversa amb el liquidador per
establir un calendari d’exposició al públic i informar
de la marxa de les seves gestions, encara que, esta-
tutàriament hi ha temps fins al gener de 2006 per fer
la liquidació.

La Sra. Recasens reitera la seva sol·licitud de con-
firmació documental i concreta de tot el que els acaba
d’explicar el Sr. Cuervo, alhora que insisteix en la
voluntat de fiscalitzar els comptes de Barcelona Re-
gional. Així, doncs, no demanen un llistat d’actua-
cions, sinó dia i hora per fer aquesta fiscalització.

El Sr. Cornet insisteix a demanar els informes a
què es refereix el document d’Intervenció sobre els
encàrrecs a Barcelona Regional, alhora que fa patent
el seu malestar per les traves que els posen per a la
fiscalització dels comptes i proposa que es replan-
tegin els mecanismes i els circuits per fer-ho.

El Sr. Cuervo conclou que moltes de les reflexions
que aquí s’han fet sobre les traves a la fiscalització
que addueixen els grups de l’oposició ja les han fetes
públiques abans de la revisió dels comptes, amb la
qual cosa, independentment de la informació propor-
cionada, la conclusió ja estava predeterminada.

Precisa i reitera que, segons el marc de la legisla-
ció vigent, es compromet a fer-los arribar en el marc
de la comissió de Comptes la documentació que han
demanat i analitzar el cas de Barcelona Regional.

2. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar préstecs hipotecaris per un import màxim
global de 4.664.465,27 euros, destinats a finançar les
obres d’un total de 45 habitatges del carrer de Marto-
relles, núm. 18-36, en les condicions que s’adjunten a
l’annex, i que han de substituir els que es van aprovar
amb la mateixa finalitat pel Plenari del Consell Muni-
cipal de 22 de desembre de 2003.

El Sr. Puigdollers demana la paraula per constatar
que l’obra per a la qual es demana aquest crèdit
hipotecari, ampliació del demanat el 22 de desembre
de 2003 per la mateixa obra, inclosa en el Pla
d’habitatge 2002-2005, encara no s’ha executat.

El Sr. Cornet observa que els préstecs hipotecaris
concertats per al finançament de les obres repercu-
tiran en els beneficiaris dels habitatges, tant pel re-
tard com per l’augment.

El Sr. Forradellas respon que en el Pla pel dret a
l’habitatge hi ha una disposició transitòria que permet
acollir-se a millores de finançament i subvencions, i
és el que s’ha fet en aquest cas. Informa, també, que
l’obra està pràcticament acabada –la previsió és aca-
bar-la aquest setembre–, i que ha sofert un endarreri-
ment perquè, en un determinat moment, es va produir
un esllavissament de la muntanya, cosa que ha
suposat unes dificultats tècniques importants.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

3. 1r) Nomenar, en l’exercici de les competències
reservades al Plenari del Consell Municipal de l’Ajun-
tament de Barcelona en relació a les societats priva-
des municipals: Barcelona de Serveis Municipals, SA,
Informació i Comunicació de Barcelona, SA, Barcelo-
na Activa, SA, Barcelona d’Infraestructures Munici-
pals, SA, Barcelona Gestió Urbanística, SA, Pro Nou
Barris, SA i 22 Arroba Bcn, SA auditors de cadascuna
d’elles per a l’exercici 2005 conjuntament les com-
panyies PricewaterhouseCoopers Auditores, SL i
Gabinet Tècnic d’Auditoria i Consultoria, SA. 2n)
Nomenar, com a soci únic de Barcelona de Serveis
Municipals, SA, auditors per als seus comptes anuals
consolidats per a l’exercici 2005 conjuntament a les
companyies PricewaterhouseCoopers Auditores, SL i
Gabinet Tècnic d’Auditoria i Consultoria, SA.

La Sra. Recasens suggereix la conveniència que
aquest punt quedi sobre la taula atesa la seva
importància. Observa que la pròrroga que avui
s’aprova fa referència a un contracte important, i en
l’expedient hi manca l’informe jurídic i el d’Intervenció.
Aprofita per preguntar quantes vegades s’ha prorro-
gat el contracte dels auditors, que està regulat per llei
fins a un màxim de nou anys. Fa avinent que tenen
entès que les auditories d’aquesta casa les realitza el
Gabinet Tècnic d’Auditoria i Consultoria i, per tant
una vegada transcorregut el període de 9 anys es va
fer una UTE amb Pricewaterhouse i es va començar
el còmput de zero.

El Sr. Cornet també fa notar la manca dels informes
d’Intervenció i dels Serveis Jurídics en l’expedient i
demana l’ajornament d’aquest assumpte. Consideren,
a fi de garantir la transparència, que cal convocar un
nou concurs, amb un plec de condicions tècniques,
amb l’objectiu de reestructurar les auditories.

El Sr. Cuervo precisa que no ho ajornaran perquè
no calen legalment els informes que ambdós al·le-
guen que manquen a l’expedient perquè es tracta
d’una pròrroga. De tota manera, i amb l’objectiu de
donar una explicació el més acurada possible,
demana al Sr. Raurich, director de Pressupostos, que
expliqui els termes de la pròrroga.

El Sr. Raurich precisa que no es tracta d’una
pròrroga general de totes les auditories, sinó només
de les auditories de les set empreses mercantils, i tan
sols per a l’exercici de 2005.
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El Sr. Cuervo afegeix que la UTE amb Pricewater-
house va guanyar el concurs per al període 2002-
2003 i, en el concurs, ja hi eren previstes les pròr-
rogues. Insisteix que, en aquest expedient, no són
preceptius els informes esmentats i, òbviament, ni el
deixaran damunt la taula ni l’ajornaran.

La Sra. Recasens puntualitza que entén que s’au-
toritza una nova assignació de recursos en aquest
acord i, per tant, sí que cal informe de l’Interventor i
reitera la pregunta sobre els anys que porta el Gabi-
net tècnic d’Auditoria i Consultoria fent les auditories
d’aquestes empreses.

El Sr. Cornet reitera els seus arguments, que
coincideixen amb els de la Sra. Recasens.

El Sr. Cuervo respon que la UTE exerceix des del
2002.

La Sra. Recasens demana empara al secretari ge-
neral i que emeti un informe sobre l’ajustament a la
legalitat d’aquest procediment, i que confirmi o des-
menteixi la necessitat dels informes requerits.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

4. Aprovar el Pla d’Incentius a la jubilació voluntària
que consta en el document adjunt; i preveure la do-
tació de 3.571.244,98 euros al capítol I del Pressu-
post de l’any 2006.

El Sr. Cuervo presenta aquest punt de l’ordre del
dia que té, com a novetat, l’ampliació del pla de jubi-
lacions voluntàries incentivades a tots els treballa-
dors municipals, atès que en altres ocasions s’havia
adreçat només al col·lectius de la Guàrdia Urbana i
de l’SPEIS.

El Sr. Puigdollers avança la reserva de vot fins al
Plenari; i vol fer constar que el fet que hi ha una
quarantena de persones, entre bombers i guàrdia ur-
bana, acollides a les jubilacions anticipades d’aquest
any. Així doncs, malgrat la convocatòria de noves
places –cent enguany, sistemàticament aquests col-
lectius perden membres, més que en guanyen, per
les jubilacions anticipades o per les preceptives per
edat. Per tant, l’única cosa és que, últimament, no es
perden membres de la Guàrdia Urbana, però tampoc
se’n guanyen.

El Sr. Cornet demana que es garanteixi, no l’a-
mortització de les places de guàrdia urbana i bom-
bers, sinó la compensació; alhora que consideren
que caldria dotar els agents de la Guàrdia Urbana
amb altres funcions com ara la de policia de barri.

El Sr. Cuervo insisteix que, avançar l’edat de
jubilació, és un instrument per al rejoveniment de la
Guàrdia Urbana. Precisa que el seu model de Guàr-
dia Urbana passa pel rejoveniment de la plantilla i la
millora de la tecnologia, això com la coordinació amb
el desplegament dels Mossos d’Esquadra. Quant a la
plantilla, manifesta que es compleix amb escreix el
que per llei s’estableix i que es compleixen estricta-
ment les ràtios que el model policial de Catalunya
exigeix per a Barcelona.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

5. Desestimar les al·legacions formulades pel Grup
Municipal de Convergència i Unió en el tràmit d’infor-
mació pública de l’expedient de constitució d’un dret
real de superfície a favor del Servei Català de la Salut
respecte de la finca UP-2 resultant del Pla especial

urbanístic per a la ordenació dels terrenys de les anti-
gues Cotxeres de Borbó, per a la construcció i gestió
d’un equipament que integrarà una residència socio-
sanitària, un centre d’assistència primària (CAP) i
serveis annexos al CAP, i els equipaments munici-
pals de biblioteca i casal d’avis, motivant la desesti-
mació en el fet que el Pla especial esmentat determi-
na l’ús de biblioteca dins la finca UP-2; i, per tant,
constituir el dret de superfície esmentat.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

6. Aprovar una subvenció anual a la Fundació del
Gran Teatre del Liceu d’un màxim de 243.911,36 euros,
des de l’any 2006 fins el 2015, ambdós inclosos, per
fer front al dèficit amb origen a les temporades
d’òpera 2003/2004, 2004/2005 i 2005/2006. Aprovar
una subvenció anual al Consorci del Gran Teatre del
Liceu d’un màxim de 458.902,94 euros, des de l’any
2006 fins el 2015, ambdós inclosos, per a fer front a
les obligacions econòmiques derivades de la recons-
trucció del Gran Teatre del Liceu. Deixar sense efecte
les subvencions corresponents als anys compresos
entre el 2006 i el 2011, ambdós inclosos, acordades
pel Plenari del Consell Municipal de 28 de setembre
de 2001.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CiU i amb la reserva de vot
del PP.

7. Aprovar un suplement de crèdit en el Pressupost
vigent de l’Institut Municipal d’Informàtica, per un import
de 500.000 euros, a finançar amb el romanent líquid de
tresoreria de l’exercici 2004, considerant-lo definitiva-
ment aprovat en cas de no presentar-s’hi reclamacions
en contra en el termini d’exposició pública.

El Sr. Puigdollers apunta que els sembla una
quantitat molt important respecte al pressupost inicial
aprovat per a l’Institut Municipal d’Informàtica i pre-
gunta per quina raó no es va fer la previsió.

El Sr. Cuervo respon que els bons resultats de
gestió del 2004 permeten, amb el romanent de Tre-
soreria ampliar les inversions del 2005.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

8. Desestimar les al·legacions formulades pel Grup
Municipal del Partit Popular en el tràmit d’informació
pública de l’expedient de modificacions de crèdit per
un import de 2.500.000 euros aprovat inicialment en
la sessió del Plenari del Consell Municipal de 27 de
maig de 2005 segons informe adjunt, i aprovar defini-
tivament les esmentades modificacions.

El Sr. Cornet manifesta que les al·legacions que
van presentar a aquest acord estaven motivades,
bàsicament, perquè no van obtenir la documentació
adjunta que van sol·licitar per escrit –que van qualifi-
car d’improcedent– sobre l’execució del pressupost
per a la remodelació dels jardins de l’hotel Miramar.
Preguntaven, també, si aquest espai era públic d’ús
privat o, pel contrari, era públic i d’accés lliure.

Consideren, doncs, que amb aquesta negativa es
vulnera el dret a la informació i reitera la demanda al
Sr. Cuervo, com a president de la Comissió, i al se-
cretari general que emeti un informe que verifiqui que
no tenen dret a disposar d’aquesta documentació
que desglossa les despeses de remodelació dels
jardins de l’hotel Miramar.
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Al seu torn, el Sr. Puigdollers també demana un in-
forme al secretari general que aclareixi el compliment
del contracte de concessió de l’hotel Miramar pel que
fa al cobrament dels cànons, i si s’han complert els
terminis previstos, en el plec de condicions i en el
contracte amb el concessionari, quant al seu ingrés.
Es refereix a un segon aspecte, i és que, d’acord amb
els dos plans especials i amb el contracte de
concessió, el concessionari de l’hotel era el respon-
sable de pagar de la remodelació i la reconstrucció
d’aquest espai –jardins Forestier o de Miramar– se-
gons el projecte de Parcs i Jardins. Reitera, doncs,
que no entén com és que l’Ajuntament es fa càrrec
de l’import que ha d’assumir el concessionari, per la
qual cosa demana que, abans que aquest acord arribi
al Plenari, puguin disposar de l’informe sol·licitat.

El Sr. Cuervo recorda que ja se’ls va respondre en
el Plenari que el cànon s’havia ingressat. També se’ls
va respondre que l’adjudicatari, tal i com consta en el
plec de condicions, s’ha d’encarregar de la conserva-
ció i el manteniment dels jardins Forestier.

Precisa que hi ha una part dels jardins que són
objecte de la concessió i una altra que no, cosa que
queda clarament diferenciada en el plec de condi-
cions.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament con-
trari de CiU i PP.

9. Constituir un dret real de superfície a favor de la
Generalitat de Catalunya respecte de la finca situada
al carrer Indústria núm. 82-88 i Sardenya núm. 372-
378, grafiada en el plànol annex, per un termini de
trenta anys i amb caràcter gratuït, per a la construcció
i gestió del CEIP Fructuós Gelabert; sotmetre l’expe-
dient a informació pública durant un termini de trenta
dies i, si no s’hi formulen reclamacions o al·legacions
procedir a constituir el dret; formalitzar-lo en escriptu-
ra pública d’acord amb les condicions del document
annex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la
Propietat; condicionar l’efectivitat del present acord a
l’aprovació definitiva per la Subcomissió d’Urbanisme
de Barcelona de la Modificació del Pla General
Metropolità en els Jardins del Príncep de Girona i a la
formalització de l’escriptura de cessió al Municipi de
l’esmentada finca per part de la societat Endesa Dis-
tribución Eléctrica SLU en l’execució del Conveni
signat l’11 d’abril de 2005; i facultar l’Alcaldia per a la
realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

El Sr. Ciurana informa que faran reserva de vot en
aquest punt perquè consideren que aquesta cessió té
massa condicionants, i consideren que la urgència de
la construcció d’un centre escolar no ha de justificar
que les coses es facin malament. En aquest sentit,
observa que es procedeix a constituir un dret real de
superfície sense tenir l’aprovació definitiva de la
subcomissió d’urbanisme de la modificació del PGM, i
sense haver formalitzat, tampoc, la cessió per part de
Fecsa-Endesa del solar de referència.

Aprofita per fer l’incís que ara s’admeten unes
condicions que abans s’havien criticat, és a dir, allò
que amb el govern de CiU eren barracots, ara són
estructures provisionals perfectament aptes per al
desenvolupament de l’activitat educativa.

La Sra. Esteller també avança la reserva de vot del
seu Grup i destaca irregularitats en la tramitació de
l’expedient.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

10. Desestimar, per les raons indicades en
l’informe annex de la Direcció de Patrimoni, les
al·legacions formulades pels Grups Municipals de
Convergència i Unió i del Partit Popular de Catalunya
i la Comunitat de Propietaris del carrer de Llançà,
núm. 32, en el tràmit d’informació pública de l’expe-
dient de modificació del contracte de concessió de
l’ús privatiu del domini públic dels espais situats al
passeig de Gràcia amb el carrer de Casp, carrer de
Tarragona amb la plaça d’Espanya, i ronda de Sant
Pau amb el carrer del Marquès de Campo Sagrado,
per a la instal·lació i explotació de tres unitats de
subministrament de carburants, formalitzat el dia 3
d’octubre de 1995 amb la societat Cepsa Estaciones
de Servicio SA, pel trasllat de la unitat situada en el
carrer de Tarragona amb la plaça d’Espanya a un
nou emplaçament del carrer de la Diputació entre els
carrers de Llançà i de Tarragona; i, per tant, tenir per
elevat a definitiu l’acord de modificació concessional.

La Sra. Recasens fa avinent que votaran negativa-
ment aquest acord, i que ho faran molt convençuts
perquè s’han vulnerat els principis de transparència i
de participació en no haver-lo sotmès a consulta
veïnal, tenint en compte la complexitat que suposa la
instal·lació i la proximitat d’una benzinera que, tal i
com consta a l’expedient, està qualificada de risc
mitjà. Fent un repàs breu dels antecedents, recorda
que es va signar un conveni entre l’Ajuntament i el
privat, el 10 de desembre de 2004, on consta on ha
d’anar ubicada la nova benzinera, del qual no en
tenien coneixement ni l’oposició ni els veïns afectats.
Posteriorment a la signatura d’aquest conveni, es
demana l’opinió dels veïns, de manera que no puguin
interposar-hi al·legacions.

Addueix que tampoc no queda demostrat l’interès
públic, ja que admeten que el conveni es va signar
per acabar amb el litigi que hi havia amb el privat i
recull, fil per randa, els interessos del privat. Quant a
la participació, recorda que es va informar del
conveni i es va convidar a participar als afectats tres
mesos després de signar-lo.

El Sr. Cornet també avança el vot contrari perquè,
tal i com s’ha dit, es tracta de la modificació d’un
conveni que vulnera el principi de participació, al
mateix temps que no s’han tingut en compte les de-
mandes d’informació del seu Grup en referència a
l’emplaçament, al riscos, la seguretat i l’impacte am-
biental, així com tampoc no s’ajustava a llei pel que fa
a les garanties de salvaguarda dels interessos
públics.

El Sr. Cuervo, en referència a la invocació que han
fet els representants de l’oposició del concepte
d’interès públic, manifesta que calen un seguit de
valoracions més complexes d’aquest concepte. Entén
la preocupació dels veïns per la ubicació d’una benzi-
nera, però recorda que es tracta d’una reubicació
condicionada per la remodelació de l’antiga plaça de
toros de “Las Arenas”, cosa que també entra en el
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concepte d’interès públic. De tota manera, entenen
que la nova ubicació dóna totes les garanties als
veïns, i els estudis ambientals, els tràmits de llicència
i la intervenció de la Direcció General de la Gene-
ralitat, atès que es tracta d’una activitat regulada,
acabaran de donar les garanties necessàries de
seguretat als veïns.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot contrari de CiU i el Sr.
Cornet expressa el vot contrari del PP. S’aprova.

11. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió de l’ús privatiu de les finques
municipals dels carrers Nou de la Rambla, núm. 82-
88, i de les Tàpies, núm. 7, grafiades en el plànol
annex, per tal de construir i gestionar un Conservatori
Superior de Música; sotmetre’l a informació pública
durant un termini de trenta dies i, si no s’hi formulen
al·legacions o reclamacions que posin de manifest la
necessitat d’introduir-hi modificacions, tenir per elevat
automàticament el present acord d’aprovació inicial a
definitiva; adjudicar la concessió a la Fundació Con-
servatori del Liceu i formalitzar el contracte correspo-
nent.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el
Sr. Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU
i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU i el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP.
S’aprova.

12. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i la Qualitat de
Vida, per a la seva adequació en organisme autònom
local, d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985,
reguladora de les bases de règim local. Sotmetre els
Estatuts a informació pública per un termini de trenta
dies, d’acord amb els articles 212.5 i 201 del Re-
glament d’obres, activitats i serveis dels Ens locals, no
considerant hàbils a efectes del còmput els dies com-
presos entre l’1 i el 31 d’agost, ambdós inclosos.

13. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de la Fundació Mies van der Rohe, per a la seva
adequació en organisme autònom local, d’acord amb
l’article 85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les ba-
ses de règim local, i el canvi de la seva denominació
social per la d’Institut Municipal Fundació Mies van
der Rohe. Sotmetre els Estatuts a informació pública
per un termini de trenta dies, d’acord amb els articles
212.5 i 201 del Reglament d’obres, activitats i serveis
dels Ens locals, no considerant hàbils a efectes del
còmput els dies compresos entre l’1 i el 31 d’agost,
ambdós inclosos.

14. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal d’Educació, per a la seva ade-
quació en organisme autònom local, d’acord amb
l’article 85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les ba-
ses de règim local. Sotmetre els Estatuts a informació
pública per un termini de trenta dies, d’acord amb els
articles 212.5 i 201 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels Ens locals, no consideren hàbils a
efectes del còmput els dies compresos entre l’1 i el
31 d’agost, ambdós inclosos.

15. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal d’Hisenda, per a la seva ade-
quació en organisme autònom local, d’acord amb
l’article 85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les ba-

ses de règim local. Sotmetre els Estatuts a informació
pública per un termini de trenta dies, d’acord amb els
articles 212.5 i 201 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels Ens locals, no considerant hàbils a
efectes del còmput els dies compresos entre l’1 i el
31 d’agost, ambdós inclosos.

16. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal d’Informàtica, per a la seva
adequació en organisme autònom local, d’acord amb
l’article 85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les ba-
ses de règim local. Sotmetre els Estatuts a informació
pública per un termini de trenta dies, d’acord amb els
articles 212.5 i 201 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels Ens locals, no considerant hàbils a
efectes del còmput els dies compresos entre l’1 i el
31 d’agost, ambdós inclosos.

17. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal de Persones amb Disminució,
per a la seva adequació en organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les Bases de Règim Local, i el canvi de la
seva denominació social per la d’Institut Municipal de
Persones amb Discapacitat. Sotmetre els Estatuts a
informació pública per un termini de trenta dies,
d’acord amb els articles 212.5 i 201 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens locals, no
considerant hàbils a efectes del còmput els dies
compresos entre l’1 i el 31 d’agost, ambdós inclosos.

18. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal,
per a la seva adequació a entitat pública empresarial,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Sotmetre els Esta-
tuts a informació pública per un termini de trenta dies,
d’acord amb els articles 212.5 i 201 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens locals, no
considerant hàbils a efectes del còmput els dies
compresos entre l’1 i el 31 d’agost, ambdós inclosos.

19. 1r) Aprovar, com a soci únic d’Informació i
Comunicació de Barcelona, SA, la modificació de
l’article quart dels seus Estatuts socials, relatiu al
domicili de la societat. 2n) Sotmetre la proposta de
modificació dels Estatuts a informació pública per un
termini de trenta dies, no considerant hàbils a efectes
del còmput els dies compresos entre l’1 i el 31
d’agost, ambdós inclosos.

20. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal d’Urbanisme, per a la seva
adequació en organisme autònom local, d’acord amb
l’establert en l’article 85 bis de la Llei 7/1985,
reguladora de les bases de règim local. Sotmetre
els Estatuts a informació pública per un termini de
trenta dies, d’acord amb els articles 212.5 i 201 del
Reglament d’obres, activitats i serveis dels Ens lo-
cals, no considerant hàbils a efectes del còmput els
dies compresos entre l’1 i el 31 d’agost, ambdós
inclosos.

El Sr. Cuervo proposa el tractament conjunt de tots
aquests punts de l’ordre del dia, atès que es tracta de
la modificació dels estatuts de diversos organismes
autònoms municipals i societats mercantils a fi d’ade-
quar-los a les noves disposicions de la llei reguladora
de bases de Règim local, cosa que suposa, bàsica-
ment, una nova classificació. En el cas de la Fun-
dació Mies van der Rohe i de l’Institut Municipal de
Persones amb Disminució s’han respectat les seves
especificitats en la composició, mentre que en la res-
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ta d’organismes autònoms s’han mantingut al màxim,
dins el marc legal, els seus estatuts; s’ha incorporat
la presència de tots els Grups municipals per Decret
d’Alcaldia, mantenint la proporció i els nombres vi-
gents fins ara.

Quant a l’Institut Municipal de Parcs i Jardins, que
es converteix en entitat pública empresarial, informa
que també manté el mateix redactat pel que fa a la
representació dels Grups municipals.

El Sr. Puigdollers pregunta per què el Patronat Mu-
nicipal de l’Habitatge no es transforma d’acord amb el
mandat de la llei o, en cas contrari, per què no se’n
presenta l’acord en aquesta sessió.

Una segona qüestió que planteja és que, des de
juliol de 2003, quan l’Alcalde va prendre la decisió
unilateral de trencar amb la dinàmica de funciona-
ment amb empreses públiques i organismes autò-
noms i que ha significat un punt de desacord i de ma-
lestar per l’exclusió del seu Grup, i de l’altre grup de
l’oposició, dels Consells d’administració. Així doncs,
demanen el garantiment de la presència dels grups
de l’oposició per tancar aquest acord. Sobretot, titllen
de manca absoluta de sensibilitat que se’ls deixi fora
de l’Institut Municipal de Persones amb Disminució,
com també de la Fundació Mies van der Rohe.

Tampoc comprenen per què l’Institut Municipal de
Parcs i Jardins és l’únic que es deixa fora de la
qualificació d’organisme autònom i es converteix en
entitat pública empresarial, i remarca que, des de la
seva perspectiva, fóra bo que aquest institut fos com
els altres. Sospita que el motiu d’aquesta diferencia-
ció és perquè es considera que Parcs i Jardins ha de
generar beneficis, per la qual cosa se li dóna una
funció comercial; i subratlla el fet que, en comptabi-
litzar els costos que genera l’activitat comercial de
Parcs i Jardins, no s’hi comptin les despeses de per-
sonal. Així doncs, demana que es resolgui aquesta
situació que consideren del tot anòmala, alhora que
anuncia que presentaran una esmena a la constitució
d’aquesta entitat pública empresarial.

Finalment, pregunta per les diferències de paràme-
tres que recullen els estatuts dels organismes autò-
noms quant a la seva gestió administrativa, i avança
que també faran una esmena en aquest sentit.

El Sr. Cornet observa que aquestes reconversions
arriben tard ja que gairebé s’ha exhaurit el termini per
fer-les i s’han de presentar totes de cop, cosa que
planteja problemes sobretot per manca de temps per
analitzar els informes dels Serveis jurídics en el cas
dels instituts del Paisatge Urbà i Qualitat de vida, el
d’Educació i de la Fundació Mies van der Rohe.
Addueix, també, que l’informe d’Intervenció és
genèric, i demana que se’ls faciliti, durant el període
d’exposició pública, un informe específic per a cada
empresa.

Incideix, també, en la representació dels grups de
l’oposició en els Consells d’Administració dels insti-
tuts, i pregunta si en el cas de l’Institut Municipal de
Persones amb Disminució es contempla la possibilitat
de representació de tots els grups.

Finalment, pregunta per què l’Institut Municipal de
Parcs i Jardins és l’únic que rep la consideració d’en-
titat pública empresarial i consideren que es fa com-
petència deslleial a les empreses privades. Avança el
vot contrari en aquest punt, mentre esperen, però,
obtenir alguna explicació al respecte durant el pe-
ríode d’exposició pública.

A les dotze del migdia, el president de la comissió
suspèn la sessió a causa dels aldarulls i de la insis-
tència d’una representació sindical del personal de
l’Institut Municipal de Parcs i Jardins que pretén fer
ús de la paraula. Transcorregut un quart d’hora, i en
abandonar la sala aquest grup de persones, es re-
prèn la sessió.

El Sr. Cuervo respon les intervencions anteriors i,
d’entrada, es refereix a les observacions fetes als
estatuts i diu que intenten compaginar un major grau
d’homogeneïtat amb l’especificitat de cada institut. La
representació és un dels aspectes que hi ha la
voluntat d’unificar i, en el cas dels organismes autò-
noms, sí que han ofert representació a l’oposició. En
el cas concret de l’Institut de Persones amb Disminu-
ció, es compromet a fer-li arribar les peticions de
representació que han fet els grups, encara que es
regeix per una dinàmica pròpia.

Afirma que no és cert que Parcs i Jardins sigui
l’únic institut que s’hagi transformat en entitat pública
empresarial, també ho han fet l’ICUB o l’Institut
d’Esports. Considera que aquesta transformació el
modernitza, el fa més eficaç i més àgil administra-
tivament; alhora que obre les possibilitats d’una
col·laboració entre públic i privat, que aquest Ajunta-
ment sempre ha defensat i ha experimentat amb èxit.

Els recorda, també, que estan autoritzats a discutir
la gestió de Parcs i Jardins atès que tenen represen-
tació en el Consell d’Administració, per la qual cosa
no és en aquesta Comissió on han de plantejar
determinats debats sobre ràtios o productivitat, per
exemple.

Avança, finalment, que estudiaran totes les al·lega-
cions, moltes de les quals seran admeses.

El Sr. Puigdollers insisteix que es confon la vo-
luntat del seu Grup per arribar a un acord en un
assumpte de suma importància, i lamenta, per de-
magògica, l’argumentació que acaba de fer el Sr.
Cuervo.

Quant a la bondat de coordinar la titularitat pública i
la gestió privada, entén que ningú no els ha de donar
lliçons perquè hi creuen fermament. Recorda que mai
no han votat en contra de cap empresa municipal fins
que els van treure dels consells d’administració.

Manifesta que pot arribar a entendre no estar en el
Consell d’Administració, però sí que volen que se’ls
doti d’algun sistema de fiscalització i addueix, per
tant, que el seu vot és contrari perquè no han pogut
arribar a un acord en aquest aspecte.

El Sr. Cornet reitera que no entén per quin motiu
Parcs i Jardins passa a ser un òrgan empresarial i
demana explicacions, una vegada més, del perquè
de les modificacions d’estatuts dels set instituts que
avui es porten a acord, només es dóna aquest
tractament a Parcs i Jardins. En el supòsit que, arran
d’aquesta explicació, comparteixin criteris podran
arribar a un acord.

De tota manera, destaca com l’aspecte més im-
portant, la participació en els consells d’admi-
nistració, especialment en els casos de BIMSA i de
BSM atès que gran part de la capacitat inversora
de l’Ajuntament s’està desviant cap a aquestes
empreses.

El Sr. Forradellas intervé per aclarir que el Patronat
Municipal de l’Habitatge no apareix en aquesta
relació perquè encara no es presenta la modificació
dels seus estatuts, tot i que garanteix que, en el
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moment en què hi hagi acord, rebran el mateix tracte
que en els altres casos quant a la representació.

Seguidament, recorda al Sr. Cornet que el vot del
Partit Popular al Consell d’administració de Parcs i
Jardins va ser a favor de la conversió en entitat em-
presarial, cosa que no significa de cap de les mane-
res una privatització, alhora que s’assegura la conti-
nuació de la plantilla.

El Sr. Puigdollers insisteix a preguntar per què en-
cara no ha modificat els seus estatuts el Patronat mu-
nicipal de l’Habitatge, si es té en compte que la llei
donava de termini fins al 30 de juny d’enguany.

Per concloure el debat el Sr. Cuervo, i pel que fa a
la representació i a la negociació, precisa que els
representants del grups de l’oposició, per llei, no
tenen dret a estar representats en les empreses
públiques. Addueix que cal ponderar els avantatges i
els inconvenients que suposa la seva representació
als consells d’administració. I, en aquest sentit, mani-
festa que els han ofert un pacte, que implica la modi-
ficació del ROM, que contemplaria la representació
en tots els organismes autònoms –inclòs el Patronat
Municipal de l’Habitatge–, només de persones exter-
nes a proposta dels caps de Grup; així com la com-
pareixença, dues vegades l’any, del president i el di-
rector gerent d’aquestes empreses en la comissió de
plenari corresponent.

Descarta, com a principal avantatge de la conver-
sió en entitat pública empresarial de Parcs i Jardins,
el fet que té la possibilitat de fer determinades
activitats en règim de mercat, alhora que no veu
aquesta possibilitat com a competència deslleial, tal i
com a observat el Sr. Cornet, ja que és un instrument
que li permet emmirallar-se en el mercat, de manera
que s’amplia el mercat i es millora la capacitació pro-
fessional.

Confia que, una vegada transcorregut el període
d’al·legacions que ara s’obre, en podran tornar a par-
lar a fi d’arribar a un acord de consens.

En els nou punts anteriors, el Sr. Cuervo expressa
el vot favorable del PSC, el Sr. Oliveras expressa el
vot favorable d’ERC, el Sr. Forradellas expressa el
vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers ex-
pressa l’abstenció de CiU, i el Sr. Cornet expressa
l’abstenció del PP, excepte en el punt 18 on CiU i
PP expressen el vot contrari, i en el punt 19 on el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU. S’a-
proven.

21. Aprovar inicialment la integració de l’Ajunta-
ment de Barcelona en la Fundació Privada per la
Navegació Oceànica Barcelona, conjuntament amb la
Fira Internacional de Barcelona, la Cambra Oficial de
Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona, l’Auto-
ritat Portuària de Barcelona i el Consorci El Far, per
tal de fomentar i potenciar l’esport de navegació
oceànica a vela en qualsevol de les seves manifes-
tacions. Aprovar inicialment la proposta d’Estatuts de
la Fundació. Sotmetre aquest acord, juntament amb
els Estatuts, a informació pública per un termini de
trenta dies, i en el cas de no presentar-s’hi al·le-
gacions, tenir-los per definitivament aprovats i fa-
cultar al regidor president de la Comissió de
Presidència, Hisenda i Coordinació Territorial perquè
efectuï tots els tràmits adients per a l’efectivitat del
present acord.

La Sra. Recasens manifesta, d’entrada, que han
detectat defectes de tràmit en aquest expedient, per

la qual cosa considera que s’hauria de deixar damunt
la taula.

Remarca, tanmateix que, amb aquest acord, el que
es pretén és crear una escuderia de navegants
oceànics amb seu a la ciutat de Barcelona, a fi de
posicionar-la en el món de la navegació, tant en
l’àmbit esportiu com en l’industrial i el tecnològic. De
tota manera, al·lega que els ha sorprès constatar que
els membres d’aquesta fundació són l’Ajuntament de
Barcelona, la Fira, la Cambra de Comerç, el Port, i
els vocals de les empreses patrocinadores, sense
que hi consti la Generalitat i no entenen per quin
motiu no aposta per aquest projecte. Observa, també,
que no està ponderada la participació dels diferents
organismes en el patronat, per la qual cosa no sa-
ben amb quin percentatge hi participa l’Ajuntament.
Tampoc no s’hi acredita l’interès públic de la parti-
cipació.

Puntualitza que la fundació constituirà una empre-
sa –Escuderia SA– que serà un cinquanta per cent
pública i, l’altra cinquanta per cent, privada, i, en
aquest sentit, mostra la seva preocupació per saber
de quina manera s’hi esmerçaran els recursos públics
i en quina quantitat.

La Sra. Esteller, al seu torn, es mostra d’acord amb
els objectius de la fundació atès que els veuen
positius a fi de propulsar amb força l’esport nàutic i
convertir Barcelona en referent internacional de la
navegació oceànica, però discrepen amb què l’Ajun-
tament n’hagi de formar part perquè ho consideren
intervencionisme.

Posa de manifest, també, que han detectat defectes
de forma en l’expedient. i s’ha incomplert el ROM pel
que fa als terminis de presentació dels informes, de
manera que tot plegat s’ha fet amb molt precipitació.

Finalment, considera que no s’hi clarifiquen els re-
cursos econòmics de la fundació, sense que s’acla-
reixin, tampoc, els graus de participació econòmica
dels patrons, essencialment la de l’Ajuntament de
Barcelona.

El Sr. Cuervo manifesta que se’ls respondran de-
talladament aquestes qüestions durant el període
d’al·legacions. Tanmateix, aprofita per puntualitzar
que el terme intervencionisme que ha emprat la Sra.
Esteller, s’utilitza quan es tracta d’una participació
indesitjada de l’administració pública en una activitat
privada, cosa que en aquest cas s’ha de qualificar
de col·laboració, ja que han estat requerits a parti-
cipar.

Remarca que consideren molt positiu aquest pro-
jecte perquè significa entrar en una dinàmica que
està adquirint gran preeminència en tot l’arc medi-
terrani, amb una calendari a curt i mitjà termini ple
d’esdeveniments importants com la celebració de la
Copa de l’Amèrica a València. En definitiva, conside-
ren la participació en la Fundació Privada per a la
Navegació Oceànica com un element més de pro-
moció de la ciutat.

Certament, i pel que fa a la col·laboració, encara
no s’han acabat de perfilar els termes, de la qual
cosa se’ls informarà puntualment així que sigui
possible; alhora que confia que s’hi aniran afegint
altres entitats i administracions.

El Sr. Cuervo expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Oliveras expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CiU i el Sr.
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Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova, i es
faculta el Sr. Alcober per efectuar tots els tràmits
adients per a l’efectivitat del present acord, en subs-
titució del president de la Comissió.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
22. Debatre en el sí de la Comissió de Presidència,

Hisenda i Coordinació Territorial l’informe de la Sindi-
catura de Comptes sobre la contractació de Parcs i
Jardins durant el període comprès entre els anys 1997
i 2001 i adoptar les mesures oportunes per complir
amb les recomanacions de l’esmentat informe.

El Sr. Puigdollers formula la proposició arran de la
publicació de l’informe de la Sindicatura de Comptes
sobre la contractació de l’Institut Municipal de Parcs i
Jardins durant el període 1997-2001, i on hi ha un
seguit de recomanacions en relació a aquest aspecte.
Observa que en cap moment no se’ls ha parlat
d’aquest informe, i desconeixen si el govern munici-
pal, en funció d’aquestes recomanacions, ha dictat
algun tipus d’instrucció.

Quant al contingut de l’esmentat informe, destaca
alguns aspectes que considera de suma importància
com ara que l’Institut de Parcs i Jardins no pot fer
concessions a serveis públics i que ha de buscar un
altre sistema. Pregunta, en referència a aquest aspec-
te, si les concessions administratives es portaran a
ratificació del Plenari. Un segon aspecte es refereix als
contractes de lísing de gairebé tota la maquinària i
vehicles que utilitza i, que segons l’informe, no podia
fer-los directament, sinó a través de l’Ajuntament i, en
aquest sentit, pregunta si tots aquests contractes de
lísing s’han convalidat, atès que d’altra manera són
acords nuls de ple dret. Un tercer aspecte és la
contractació, que presenta irregularitats importants,
com ara que es contracta amb empreses amb deutes
amb l’Ajuntament, o un excés d’adjudicació de con-
tractes per procediment negociat.

Així, doncs, en definitiva, tot el conjunt de la con-
tractació s’ha de modificar per adaptar-lo a la llei.

La Sra. Esteller avança el recolzament del seu
Grup a la proposició, entre altres coses perquè consi-
deren necessari traslladar aquest informe a aquesta
comissió a fi d’avaluar-lo. No vol repetir-se en les
consideracions, atès que el Sr. Puigdollers ja les ha
exposat clarament i, a les quals, s’adhereix.

Considera que les irregularitats de contractació són
suficientment importants com per què s’aclareixi què
pensa fer l’Institut Municipal de Parcs i Jardins a par-
tir d’ara pel que fa a l’aplicació de les recomanacions
de la Sindicatura de Comptes.

El Sr. Cuervo precisa que aquesta comissió no és
l’òrgan competent per debatre l’informe de la Sindica-
tura de Comptes, i informa que ha admès la proposi-
ció en l’ordre del dia a fi que els membres de l’opo-
sició poguessin fer les seves intervencions.

Òbviament, l’Institut de Parcs i Jardins té l’obligació
d’aplicar les observacions i les recomanacions, i el
seu Consell d’Administració, que és l’òrgan compe-
tent, ha de debatre-les i fer-ne el seguiment.

El Sr. Puigdollers recorda que des del 4 de maig
s’ha comunicat al Consell d’Administració i, des de
llavors, no s’ha inclòs en cap ordre del dia d’aquest
òrgan.

Està d’acord amb l’explicació del Sr. Cuervo, que la
contractació és un assumpte de l’Institut i, per tant, és
el Consell d’Administració qui ha d’atendre les reco-
manacions. Observa, tanmateix, que les concessions
administratives i els contractes de lísing no s’han de
tractar al Consell d’Administració, i ignora si s’han de
tractar en aquesta comissió o en el Plenari, però sí
sap que ho ha de fer l’Ajuntament, i això és el que re-
clama.

El Sr. Cuervo coincideix amb què, allò que ha de
fer Parcs i Jardins al seu Consell d’Administració, és
arribar a l’acord de canviar la pràctica de les con-
cessions administratives i dels lísings i fer la recoma-
nació de la nova proposta de contractació, metre que
la modificació del procediment correspon fer-la a
l’Ajuntament atès que és qui exerceix la tutela de
l’Institut.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr. For-
radellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
23. 1r) Instar al Plenari del Consell Municipal a

aprovar, en el termini de tres mesos, el reglament
que reguli les condicions d’accés a les televisions
locals, ràdio municipal, i publicacions i butlletins, pels
regidors i els grups municipals. d’aquest Ajuntament.
2n) Crear un Comitè de supervisió i seguiment,
format per persones de reconegut prestigi i un
representant de cada grup municipal, que faci el con-
trol i supervisió del procediment d’elaboració i la
publicitat de les enquestes i estudis d’opinió de
l’Ajuntament de Barcelona i organismes i societats
dependents.

La Sra. Esteller formula la proposició que té a
veure, substancialment, amb la transparència i l’exer-
cici de la publicitat en butlletins informatius, tele-
visions i ràdios municipals, que els ajuntaments han
de garantir als regidors i grups municipals.

Recorda que, amb motiu de la publicació de l’edició
especial de “Barcelona Informació”, ja s’ha subs-
tanciat en aquesta comissió la necessitat de garantir
la presència de tots els grups en el mitjans de comu-
nicació.

També consideren absolutament necessari regular
el procediment d’elaboració i la publicitat de les en-
questes i estudis d’opinió de l’Ajuntament a fi de ga-
rantir-ne la imparcialitat.

El Sr. Ciurana avança el seu suport a la proposició,
tot i que consideren que s’hi barregen una mica els
conceptes atesa la complexitat i amplitud dels seus
plantejaments, només l’assumpte de les enquestes ja
necessitaria un tractament específic. No obstant això,
entenen que la proposta va en la bona direcció, que
és la de fomentar la pluralitat i el control dels ins-
truments de difusió perquè, en ocasions, troben
restriccions i pegues per part de l’equip de govern.
Destaca, també en el cas de les enquestes, que els
resultats es fan públics transcorreguts, aproximada-
ment, sis mesos.

Proposa, per tant, que s’estableixi molt acurada-
ment el procediment per garantir la presència dels
grups polítics en els òrgans esmentats.

El Sr. Cuervo argumenta diversos motius per no
donar suport a la proposició, en primer lloc, i tal com
ha avançat el Sr. Ciurana, perquè barreja massa
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conceptes. Coincideix, tanmateix, amb l’esperit de
fons, i recorda, en aquest sentit, que està a punt d’en-
trar en vigor la llei de l’audiovisual de Catalunya, la
ponència de la qual està formada per representants
de tots els grups parlamentaris, cosa que significarà
que es puguin fer les modificacions oportunes. Així
doncs, esperaran que sigui vigent aquesta llei, alhora
que consideren que ara es garanteix la participació
dels grups en els mitjans esmentats. També admet
que el tractament de les enquestes es pot millorar,
però recorda que la publicació al cap de sis mesos es
va prendre per acord, i es compromet, una vegada
aprovada la llei de l’audiovisual, a revisar i estudiar el
reglament.

La Sra. Esteller admet que s’hi barregen dos punt
diferents però opina que, ambdós, tenen un denomi-
nador comú, com és garantir més transparència, més
publicitat i més imparcialitat, sobretot pel que fa a les
estudis d’opinió; però també insisteix que discrepen
amb les condicions d’accés a determinats mitjans de
comunicació –especialment el suplement “Als barris”–,
per la qual cosa demanen que s’hi incrementi la seva
presència.

Finalment, es felicita, tot i que no es recolzi la seva
proposició, per la bona predisposició de l’equip de
govern per garantir la seva presència en els butlletins
i altres mitjans.

El Sr. Cuervo expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Oliveras expressa el vot contrari d’ERC, el Sr. Forra-
dellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Cor-
net expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal CiU:
24. Que se’ns informi de quina ha estat la decisió

de l’Alcalde en relació a la inadmissió de les inicia-
tives presentades pel Grup Municipal de Conver-
gència i Unió a la Comissió de Promoció Econòmica,
Ocupació i Coneixement del mes de maig.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup va
presentar dues iniciatives, que no van ser admeses, a
la sessió del maig de la comissió de Promoció econò-
mica, Ocupació i Coneixement; una feia referència a
les antenes de telefonia mòbil i, l’altra, a la llicència
d’ampliació del centre comercial Heron City. Davant
d’aquesta situació, es van adreçar a l’alcalde perquè
els donés una explicació sobre la procedència de la
no admissió de les iniciatives, i, a dia d’avui, encara
no han obtingut una resposta. Així doncs, fa més d’un
mes que es van dirigir, d’acord amb el ROM, per
escrit a l’alcalde i, en no haver obtingut resposta, es
troben en situació d’indefensió, i, per aquest motiu,
demanen que se’ls argumenti la situació, i que s’apli-
qui el reglament per a l’acceptació o la inadmissió de
les iniciatives, i pel que fa a l’obligació de l’alcalde de
respondre als regidors.

El Sr. Cuervo replica que, amb data 14 de juny, ell
mateix, per encàrrec de l’alcalde, li va dirigir una carta
i on li feia arribar un informe del secretari general so-

bre l’ordre del dia de les comissions de plenari, i que
especificava que era en referència al seu escrit adre-
çat a l’alcalde. Essencialment, en l’informe consta
que aquestes preguntes es poden substanciar en la
comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge,
que, d’altra banda, ja va respondre el primer tinent
d’alcalde, Sr. Casas, en un plenari.

El Sr. Puigdollers insisteix que ja sabien que no
se’ls havien admès les iniciatives i que el que sol·li-
citaven era que l’Alcalde es pronunciés. Entén que
no poden estar a mercè de la voluntat d’un presi-
dent de comissió que, dos dies abans de la sessió,
digui que no accepta les preguntes, sense que els
quedi cap opció de rèplica, per la qual cosa es veu-
ran obligats a demanar una interpretació del regla-
ment.

El Sr. Cuervo manté que es tracta d’una qüestió de
forma el fet que hagi respost ell per encàrrec de
l’alcalde, i que no té més transcendència.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
25. Que se’ns lliuri una còpia de l’estudi encarregat

per Barcelona de Serveis Municipals, SA referent a
l’assessorament jurídic relatiu a la viabilitat jurídica i
disseny d’una taxa per congestió en la ciutat de Bar-
celona, i se’ns informi de quines actuacions s’han dut
o es duran a terme en relació a aquest tema.

La Sra. Esteller formula el prec en referència a la
contractació, per part de Barcelona de Serveis Muni-
cipals, d’un estudi d’assessorament jurídic relatiu a
la viabilitat jurídica i el disseny d’una taxa per con-
gestió a la ciutat. Aprofita per demanar si és pos-
sible que se’ls faci arribar una còpia de l’esmentat
estudi.

El Sr. Cuervo indica que la conseqüència més
important d’aquest estudi és la implementació de la
regulació integral de l’estacionament a la via pública
–àrea verda–, la primera fase de la qual s’ha
implantat el maig del 2005 i quedarà completada el
primer trimestre de 2006 amb la implementació de la
segona fase.

Confirma que els farà arribar l’estudi.
Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
26. Quin import s’ha recaptat per part de l’Ajunta-

ment, les societats municipals i els organismes
autònoms del percentatge que els licitadors estan
obligats a pagar en els contractes públics i que es
destinen a despeses de publicitat comunicativa, etc.,
durant els exercicis 2002-2005? Es demana que la
informació es faciliti desglossant què ha recaptat
cadascun, per anys i quin percentatge s’aplica en
cada cas.

La Sra. Recasens avança que es tracta d’una pre-
gunta de caire merament informatiu i que es refereix
als plecs de clàusules, on s’inclou una clàusula que
obliga el licitador a pagar un percentatge –que varia
segons els casos– sobre l’import del contracte per
destinar-lo a despeses de publicitat, informacions
diverses de l’estat de les obres, actes de col·locació
de la “primera pedra”, inauguracions, etc. A ningú li
ve de nou, però, que el contractista acaba repercutint
aquesta despesa en el preu final de l’obra.
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La Sra. Escarp puntualitza que l’Ajuntament no
recapta aquest percentatge –no es tracta ni d’un
preu, ni d’una taxa. Precisa que els plecs de con-
dicions d’algunes obres i alguns serveis inclouen
clàusules relatives a la comunicació o, per exemple,
al compliment de criteris de seguretat. Atès que
aquests plecs són públics i consten a l’expedient, el
percentatge és absolutament transparent, i l’afirmació
que repercuteix en el preu de l’obra és agosarada,
entre altres motius perquè la mesa de contractació
valora el contingut del preu global, on està inclòs
aquest concepte.

Informa que, des del 1997, l’Ajuntament regula, a
través d’un decret d’Alcaldia, els mecanismes de
destí del percentatge esmentat i que es refereix a tots
els mitjans establerts per relacionar i publicitar l’obra
o el servei a la ciutadania, que es regeix pel manual
de comunicació de la Direcció de serveis de Co-
municació Corporativa.

La Sra. Recasens opina que no li ha respost la pre-
gunta i avança que la tornaran a presentar, refeta, en
la propera sessió perquè hi ha un error en la redacció
de l’enunciat en constar-hi el terme “ha recaptat”,
quan aquest no és el concepte que calia, ja que havia
de ser “què ha suposat aquest import”.

Constata, quant al tipus de despeses que es
carreguen en aquest percentatge, que són molt
diverses, atès que, en inauguracions d’obres, hi ca-
ben fins i tot actuacions musicals. Insisteix, per tant,
que la resposta que demanen és quin import signifi-
quen aquestes despeses d’actes de posada de la pri-
mera pedra i inauguracions, i que, en cap cas, dubten
de la transparència en aquest assumpte, atès que
l’import consta al plec de clàusules i és públic.

La Sra. Escarp insisteix que li ha desglossat els
conceptes a què es destina el percentatge, que cons-
ten al plec de condicions. Afegeix que la informació
que demana la Sra. Recasens, consta clarament es-
pecificada en l’expedient, als quals tenen accés cada
any en el procés de revisió de comptes, alhora que
afegeix que aquests percentatges són marginals en
comparació amb el muntant de les obres.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
27. Quin és el calendari previst per a l’aprovació de la

Carta Municipal per part de les Corts Generals, detallant
cadascuna de les diferents fases del procediment?

La Sra. Esteller formula la pregunta, bàsicament,
per la pressa que hi havia per aprovar la Carta, que
va significar que els Grups tinguessin poc temps per
presentar les al·legacions, i la seva aprovació en un
ple ordinari en comptes de convocar-ne un d’extra-
ordinari.

El Sr. Cuervo manifesta que preveu que, abans de
les vacances d’estiu, l’aprovarà el Consell de
Ministres i es podrà entrar al Registre de les Corts,
amb la qual cosa, el proper setembre, entraria en el
sistema de distribució del Parlament i que, si tot va
bé, el novembre podria haver finalitzat la tramitació
parlamentària.

La Sra. Esteller observa que no hi ha cap compro-
mís en ferm quant als terminis, quan, d’entrada, es va
apressar els Grups amb l’argument que calia entrar
en el circuit parlamentari com més aviat millor.

El Sr. Cuervo conclou que també s’hauria pogut
avançar durant els anys de mandat del Partit Popular
i no es va fer. De tota manera, es mostra convençut

que el Consell de Ministres aprovarà la Carta Munici-
pal aquest juliol.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

COMISSIÓ DE SEGUIMENT I CONTROL DE BTV

Del Grup Municipal CiU:
28. ¿S’ha convidat al president o al portaveu del

Grup Municipal del PSC al debat del programa Ciutat
Oberta pel proper 7 de juliol?

El Sr. Ciurana formula la pregunta en referència a
què, el programa “Ciutat Oberta”, va plantejar l’opor-
tunitat de fer un debat entre els presidents dels Grups
municipals per fer un balanç d’aquest mandat una
vegada a traspassat l’equador. Tanmateix, mentre la
data d’aquest debat s’apropa, s’han produït deser-
cions entre els presidents dels Grups, per la qual
cosa demanen una explicació.

El Sr. Mascarell convida el director de BTV a
respondre aquesta pregunta.

El Sr. Domingo respon que el programa “Ciutat
Oberta” a què es refereix el Sr. Ciurana s’ha convocat
amb els mateixos procediments que totes les altres
edicions, l’única diferència és que, potser, aquesta
vegada s’ha fet amb molta més antelació. La sistemà-
tica que se segueix per fer la convocatòria és que el
cap de producció del programa truca els caps de
premsa dels diferents Grups municipals i els informa
de la data i les característiques del debat i, evident-
ment, de vegades, hi ha incompatibilitats d’agenda.

El Sr. Ciurana es mostra sorprès per la resposta
perquè, quan es planteja als Grups municipals aquest
debat, se’ls diu que no és un debat ordinari, atès que
aquests es fan després d’un plenari a la Com Ràdio i
es retransmet per BTV. En aquesta ocasió, es va fer el
plantejament d’un debat excepcional, específic per va-
lorar el mandat, i es dóna el cas que el president del
Grup Municipal socialista, l’alcalde, no hi va, com
tampoc no hi va el portaveu del Grup, el Sr. Hereu, i sí
que hi va el Sr. Mascarell, portaveu del govern munici-
pal. Addueix que la seva sorpresa encara augmenta
més quan, ahir mateix, es va assabentar que la presi-
denta del Grup municipal d’IC també ha excusat la
seva presència i que la delega en el Sr. Gomà.

Entenen que s’han produït massa desercions entre
els presidents de grup en un debat d’aquestes
característiques i demanen, que si no hi poden anar,
es deixin les cadires buides.

El Sr. Mascarell replica que l’enfocament que fa el
Sr. Ciurana respon a la tipologia d’un debat en temps
de campanya electoral. Precisa que s’han convidat
tots els Grups polítics, que hi seran representats en
funció del que considerin oportú.

Es dóna per tractada.
29. ¿Considera la Presidència d’Informació i

Comunicació de Barcelona, SA que el model actual
de freqüència Barcelona s’adequa a les necessitats
del que hauria de ser l’emissora de ràdio municipal
de la ciutat de Barcelona?

El Sr. Ciurana precisa que la pregunta fa referència
a l’ocupació per Com Ràdio de la freqüència Barcelo-
na, que és l’assignada a Barcelona com a municipi.
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El Sr. Mascarell entén que aquesta pregunta té un
plantejament massa obert per poder respondre-la amb
concreció. De tota manera, informa que, en termes ge-
nerals, que el model de freqüència Barcelona s’ade-
qua a les necessitats. Recorda que, fa uns quants
anys, es va decidir un model determinat que atorgava
la freqüència municipal a una emissora especialitzada
en ràdio local que fes de multiplicadora de les notícies
locals. Considera que la Com Ràdio ha desenvolupat
satisfactòriament aquesta missió amb l’aportació
d’informacions d’interès barceloní, que transcendeixen
l’àmbit territorial; i també amb magazins i informatius
especialitzats en la ciutat de Barcelona. Així doncs,
amb la suma d’ambdues coses entenen que han donat
bona resposta a les necessitats de la ciutat.

El Sr. Ciurana agraeix la resposta perquè denota,
amb exactitud, un grau d’ambició, limitat, i cert immo-
bilisme que dominen les pretensions dels govern muni-
cipal en aquest camp. Es qüestiona si els recursos
públics que es destinen a aquesta emissora compen-
sen el servei que fa i el nombre d’oients que obté.

Demanen que es faci un replantejament seriós de
freqüència Barcelona, atès que, com a tal, no existeix
perquè va ser “regalada” a Com Ràdio. Voldrien que,
amb aquest replantejament, es convertís en una
emissora municipal orientada principalment al servei
dels ciutadans.

El Sr. Mascarell conclou que, amb la voluntat de
trobar un to constructiu a la intervenció del Sr. Ciu-
rana, seria convenient traslladar aquest debat al
Consell d’Administració de la Com, on coincideixen
sovint. No obstant això, addueix que res del que ha
dit contradiu la seva argumentació, i que una emis-
sora local ha de lluitar per les audiències, per millores
tecnològiques i altres replantejaments que, d’altra
banda, ja s’estan duent a terme i dels qual se’n dóna
compte en el consell d’administració.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
30. Que per la Presidència d’ICB s’acordi que als

debats que es puguin celebrar a BTV entre presi-
dents dels Grups Municipals en l’Ajuntament de Bar-
celona, la seva presència sigui indelegable, deixant
en tot cas la seva cadira buida en el cas de que
qualsevol d’ells no pugui assistir.

La Sra. Esteller formula el prec, en la mateixa línia
de la pregunta que ha fet el Grup de CiU, i que amb
la resposta s’ha assabentat que hi ha hagut un canvi
de plantejaments, dels quals no se’ls ha informat
prèviament, per la qual cosa demana explicacions al
director de BTV. Observa que, inicialment, se’ls va in-
formar que era un debat de presidents de grup per
valorar aquesta primera etapa de mandat. Entén que
amb les absències esmentades, entre elles la de
l’Alcalde exercint com president del grup socialista, i
amb la delegació de l’assistència es desvirtua la
naturalesa debat i, tal i com ha proposat el Sr. Ciura-
na, demana que quedin cadires buides.

El Sr. Mascarell agraeix les recomanacions i, per
no allargar-ho més, reitera els arguments que ha
donat al representant de CiU.

Pel que fa a la manca d’informació sobre els canvis
a què s’ha referit, emplaça el Sr. Domingo a precisar
els aspectes que sol·licita, el qual manifesta que
deixar una cadira buida no és un criteri que s’apliqui
habitualment a BTV, ni tampoc considera que reporti
cap benefici a l’audiència en deixar una part de
l’opinió sense representació.

La Sra. Esteller insisteix que considera que BTV no
actua amb criteris definits i usa les situacions a la
seva conveniència i, en cas contrari, demana que els
defineixin. Creu que l’Alcalde, que és el màxim res-
ponsable de l’acció de govern d’aquests dos anys, no
hi vol assistir perquè no està prou satisfet de la seva
gestió i que BTV li segueix el joc.

Proposa, cas que demà no hi puguin acudir tots els
presidents de Grup, que es posposi el debat.

Es dóna per tractada.
31. Quin control previ exerceix BTV sobre els

continguts de les locucions en totes i cadascuna de
les 19 llengües i 2 dialectes en que s’emet el pro-
grama informatiu “Infos” durant els caps de set-
mana?

La Sra. Esteller apunta que es tracta d’una pregun-
ta merament a tall informatiu sobre el programa
“Infos”, un espai informatiu en 19 llengües i dos
dialectes, que s’emet els caps de setmana.

El Sr. Mascarell precisa que, aquesta mateixa pre-
gunta, ja s’ha plantejat alguna vegada en el Consell
d’Administració de BTV i suposa, que si es torna a
formular, és perquè no ha quedat suficientment expli-
cada.

El Sr. Domingo respon que el control de producció
és l’habitual de qualsevol programa informatiu i,
l’única diferència, és que en aquest cas, hi ha, a
més, el control de consolats i associacions, que són
qui aporten gran part de l’equip humà del programa.
Pel que fa a la sistemàtica, a començaments de
setmana cada responsable dels dinou programes
confecciona una llista de temes susceptibles de for-
mar part de l’escaleta. Posteriorment, aquesta llista
es discuteix i es valora i s’hi aporta documentació
addicional. Seguidament, la coordinadora del pro-
grama i els presentadors decideixen els continguts
definitius, moment a partir del qual s’inicia el procés
de producció.

La Sra. Esteller agraeix la resposta, i destaca que,
quan es va presentar aquesta pregunta al consell
d’administració, es va dir que calia replantejar el
control dels continguts, motiu pel qual l’han formu-
lada.

El Sr. Domingo puntualitza que ara hi ha una coor-
dinadora dels serveis informatius i, a partir del setem-
bre, a través d’uns acords a què s’ha arribat amb
l’Escola oficial d’Idiomes i diverses subvencions
obtingudes, se subtitularan en català, gradualment,
les informacions.

Es dóna per tractada.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les catorze hores i
cinquanta-cinc minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 6 de juliol de
2005 i aprovada el dia 5 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de la
ciutat, el 6 de juliol de 2005, s’hi reuneix la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, sota la
presidència de l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan. Hi
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Pilar Vallu-
gera i Balañà, Jordi Hereu i Boher, Carles Martí i
Jufresa, Immaculada Moraleda i Pérez, Francesc
Narváez i Pazos, Eugeni Forradellas i Bombardó, Elsa
Blasco i Riera, Joan Puigdollers i Fargas, Eduard
García i Plans, Jordi Cornet i Serra, i Alberto Villagrasa
i Gil, assistits per la Sra. Sonia Castañer i González
que actua per delegació del secretari general de la
Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, i certifica.

També hi són presents el Sr. Ramón Massaguer i
Meléndez, gerent del sector d’Urbanisme i el Sr.
Ricard Frigola i Pérez, director-gerent de l’Institut Mu-
nicipal d’Urbanisme.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Joana
Ortega i Alemany i Ángeles Esteller i Ruedas i l’Im.
Sr. Jordi Portabella i Calvete.

S’obre la sessió a les setze hores i quaranta
minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 14 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del projecte de remodelació
del carrer d’Avenir, entre els carrers d’Aribau i
d’Alfons XII, per als exercicis 2005-2006, i per un
import de 265.223,76 euros.

2. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del projecte de rehabilitació
de la Casa Orlandai, per als exercicis 2005-2006, i
per un import d’1.461.213,26 euros.

3. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,

per adjudicar el contracte del projecte d’urbanització
del carrer Roma, amb implantació d’escales mecà-
niques, per als exercicis 2005-2006, i per un import
d’1.080.685,14 euros.

4. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de redacció del projecte i la
direcció d’obres de l’equipament destinat a casal per
a la gent gran del Guinardó, per als exercicis 2005-
2007, i per un import de 130.000 euros.

5. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de remodelació dels carrers
Pintura i Música, al barri de Montbau, per als exer-
cicis 2005-2006, i per un import de 269.990 euros.

6. Districte de Sant Andreu

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte del pla de millora integral
de l’espai públic al Districte de Sant Andreu, per als
exercicis 2005-2007, i per un import de 510.603
euros.

7. Districte de Sant Andreu

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de construcció del casal de
gent gran Navas, per als exercicis 2005-2007, i per
un import d’1.725.500 euros.

8. Districte de Sant Martí

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’arranjament de l’espai
viari interior del barri del sud-oest del Besòs, fase II,
per als exercicis 2005-2006, i per un import
d’1.980.999,80 euros.

9. Districte de Sant Martí

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de peatonalització del
carrer de Marià Aguiló, entre els carrers Llull i Pere
IV, per als exercicis 2005-2006, i per un import
d’1.273.987,57 euros.

Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge
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10. Districte de les Corts

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Auxiliar de Obra Civil, SA el
contracte de les obres d’arranjament del carrer
Cavallers, entre els carrers de Miret i Sans i Santa
Caterina de Siena, per als exercicis 2005-2006, i per
un import de 239.000 euros.

11. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Construc. Materiales y
Pavimentos, SA el contracte d’obres d’urbanització
del casc antic de Sarrià, dels carrers Osi, Oriol Mes-
tres, Mañé i Flaquer, Rocaberti, Abat Samsó i Tra-
dició, per als exercicis 2005-2006, i per un import de
764.884,60 euros.

12. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 2 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Serveis Integrals de Man-
teniment Rubatec, el contracte d’obres d’urbanització
del barri del Farro, dels carrers Saragossa (entre
Pàdua i Guillem Tell), Sanjoanistes, Francolí i Sep-
timania (entre Saragossa i Vallirana), per als exercicis
2005-2006, i per un import de 848.848 euros.

13. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Salvador Matas Estudi
d’Arquitectura, SCP, el contracte de la direcció d’obra
i coordinació de seguretat i salut en fase d’obra
d’urbanització del casc antic de Sarrià, carrers Osi,
Oriol Mestres, Mañé i Flaquer, Rocaberti, Abat
Samsó i Tradició, per als exercicis 2005-2006, i per
un import de 17.394,20 euros.

14. Districte de Sarrià-Sant Gervasi

De la gerent municipal, de data 8 de juny de 2005,
que adjudica a la societat SGS Tecnos, SA el
contracte de la direcció i coordinació de seguretat i
salut en fase d’obra d’urbanització del barri del Farro,
carrers Saragossa (entre Pàdua i Guillem Tell), San-
joanistes, Francolí i Septimania (entre Saragossa i
Vallirana), per als exercicis 2005-2006, i per un
import de 22.268,32 euros.

15. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que adjudica a la societat Volconsa Construc. y De-
sarrollo de Serv., SA, el contracte d’enderrocs i
treballs especials al Districte d’Horta-Guinardó, per
als exercicis 2005-2006, i per un import de 169.200
euros.

16. Districte d’Horta-Guinardó

De la gerent municipal, de data 16 de juny de 2005,
que adjudica a la societat IDOM Ingenieria i Siste-
mas, SA, el contracte de selecció d’equips per a
l’actualització del projecte de remodelació de l’avin-
guda Mare de Déu de Montserrat, 1a. fase, i la direcció
d’obres, per als exercicis 2005-2007, i per un import
de 128.000 euros.

Acords de la Comissió de Govern de 29 de juny de
2005:

17. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció de la unitat d’actuació de l’illa del carrer de
Sadurní i el seu entorn (carrer d’en Robador, carrer
de Sant Rafael, rambla del Raval, carrer de Sant
Josep Oriol i plaça de Salvador Seguí), per import
d’1.676.790,21 euros, el 16% de l’impost del valor
afegit inclòs, formulat per la Junta de Compensació
de la unitat d’actuació de l’illa Sadurní i el seu entorn
del barri del Raval; desestimar l’escrit d’al·legacions
presentat per l’Im. Sr. Xavier Trias i Vidal de Llo-
batera i per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de president i portaveu, respectivament,
del Grup Municipal de Convergència i Unió, de
conformitat amb els informes emesos per Foment
Ciutat Vella, SA, el 20 de maig i el 7 de juny de 2005,
que figuren a l’expedient i es donen per reproduïts;
publicar aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de
Catalunya; notificar-lo als interessats en aquest pro-
cediment; i donar-ne compte a la Comissió d’Urba-
nisme, Infraestructures i Habitatge.

18. 1r) Aprovar la substitució –a l’empara de l’ar-
ticle 19.3 del Reial Decret 1093/1997, de 4 de juliol,
pel que s’aproven les normes complementàries al
Reglament per a l’execució de la Llei hipotecària so-
bre inscripció en el Registre de la Propietat d’actes de
naturalesa urbanística– de l’afecció real que grava la
finca de resultat núm. 1 del Projecte de reparcel·lació,
en la modalitat de compensació bàsica, del polígon
d’actuació urbanística únic de la Modificació puntual
del Pla General Metropolità en els terrenys situats al
carrer de Joan d’Alós, 35-39, a l’avinguda de Pedral-
bes, núm. 2-10, a l’avinguda d’Esplugues, núm. 98 i
al camí antic de Bellesguard, aprovat definitivament
per la Comissió de Govern el 2 de març de 2005 i
pendent d’inscripció registral, al pagament de la
quantitat d’1.315.535 euros en concepte d’indem-
nització substitutòria en metàl·lic de la cessió del 10%
de l’aprofitament, i al dipòsit de la quantitat de
328.233 euros en concepte d’obra urbanitzadora,
mitjançant aval bancari del Banco Español de Crèdi-
to, SA Banesto, efectuats el 10 de maig de 2005; 2n)
Sol·licitar al Registre de la Propietat núm. 19 de Bar-
celona la no inscripció o cancel·lació, a l’empara de
l’article 20.2 de l’esmentat Reial Decret 1093/1997,
de 4 de juliol, de l’afecció urbanística de la finca de
resultat núm. 1 del dit Projecte de reparcel·lació; 3r)
Donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infra-
estructures i Habitatge.

19. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanit-
zació de l’espai públic situat davant del número 643
de l’avinguda Diagonal, per import d’1.852.346 euros,
el 16% de l’impost del valor afegit inclòs, formulat per
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Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA, (BIMSA),
d’acord amb les condicions establertes en l’informe
emès per la Direcció de Plans i Projectes Urbans el
16 de juny de 2005, el qual figura a l’expedient i es
dóna per reproduït; aclarir l’escrit d’al·legacions pre-
sentat per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de portaveu del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió a l’Ajuntament de Barcelona, de
conformitat amb l’informe emès per BIMSA el 20 de
juny de 2005, que figura a l’expedient i es dóna per
reproduït; resoldre la resta d’al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública; publicar aquest
acord en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari
dels de més circulació de Catalunya; notificar-lo als
interessats en aquest procediment; i donar-ne comp-
te a la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Ha-
bitatge.

20. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’arti-
cle 113.2.a) de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urba-
nisme, el Projecte de reparcel·lació, en la modalitat
de cooperació, del polígon d’actuació urbanística únic
de la Modificació del Pla General Metropolità per a
l’ordenació del Parc del Torrent de les Monges a
Sàrria; 2n) Declarar incompatibles amb el plane-
jament els drets i càrregues existents d’acord amb
l’article 123 en relació amb l’article 174.4 ambdós del
Reglament de gestió urbanística; 3r) Atribuir a aquest
acord, de conformitat amb l’article 125 del Reglament
de gestió urbanística, el mateix efecte que l’acta
d’ocupació a efectes expropiatoris, respecte dels
drets i càrregues que hagin d’extingir-se i de les plan-
tacions, obres, edificacions, instal·lacions i millores
que hagin de destruir-se, conforme al Projecte de
reparcel·lació aprovat; 4t) Determinar, de conformitat
amb l’article 121 de l’esmentada Llei 2/2002, de 14
de març, d’urbanisme, que la fermesa de l’acte
administratiu d’aprovació definitiva del Projecte de
reparcel·lació, en la modalitat de cooperació, compor-
ta de iure la cessió, en ple domini i lliure de
càrregues, a l’Administració actuant dels terrenys de
cessió obligatòria per a llur afectació als usos previs-
tos en el planejament; 5è) Publicar aquest acord al
Butlletí Oficial de la Província i en un diari dels de
més circulació de la província, i notificar-lo individual-
ment a cadascun dels interessats; 6è) Donar-ne
compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge.

21. 1r) Resoldre les al·legacions presentades,
durant el tràmit d’informació pública, al Projecte de
reparcel·lació de la unitat d’actuació núm. 3 de la
Modificació puntual del Pla General Metropolità en
l’àmbit de l’avinguda de l’Hospital Militar-Farigola,
aprovat inicialment pel primer tinent d’alcalde el 5 de
novembre de 2004 en el sentit que, justificadament i
raonada, figura en l’informe, de 20 de juny de 2005,
que consta en l’expedient i es dóna per reproduït; 2n)
Aprovar definitivament el Projecte de reparcel·lació
de la unitat d’actuació núm. 3 de la Modificació pun-
tual del Pla General Metropolità en l’àmbit de l’avin-
guda de l’Hospital Militar-Farigola, amb les modifica-
cions no substancials derivades de les al·legacions
que consten estimades total o parcialment en l’infor-
me de 20 de juny anteriorment esmentat, i les intro-
duïdes d’ofici pels motius continguts en tal informe;
3r) Declarar incompatibles amb el planejament els
drets i càrregues que es relacionen en document
annex 1, d’acord amb l’article 123 del Reglament de

gestió urbanística; 4t) Atribuir a aquest acord, de
conformitat amb l’article 125 del Reglament de gestió
urbanística, el mateix efecte que l’acta d’ocupació a
efectes expropiatoris, respecte dels drets i càrregues
que hagin d’extingir-se i de les plantacions, obres,
edificacions, instal·lacions i millores que hagin de
destruir-se, conforme al Projecte de reparcel·lació
aprovat; 5è) Determinar, de conformitat amb els arti-
cles 150 a) del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de ju-
liol, i 124 del Reglament de gestió urbanística, que la
fermesa de l’acte administratiu d’aprovació definitiva
del Projecte de reparcel·lació comporta de iure la
cessió, en ple domini i lliure de càrregues, a l’Admi-
nistració actuant dels terrenys de cessió obligatòria per
a llur afectació als usos previstos en el planejament;
6è) Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona i en un dels diaris de més
circulació de la província, i notificar-lo individualment a
tots els propietaris i d’altres interessats en l’expedient,
amb trasllat als al·legants de la part de l’informe de 20
de juny de 2005 que fa referència a les seves al·lega-
cions particulars; 7è) Donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

22. Aprovar definitivament el Projecte d’urbanitza-
ció d’un parc, equipaments i vies dotacionals annexes
a la coberta de la cotxera d’autobusos d’Horta, per
import de 4.128.114,06 euros, el 16% de l’impost del
valor afegit inclòs, d’iniciativa de l’Ajuntament de Bar-
celona, de Transports de Barcelona, SA i d’Infrastruc-
tures del Llevant de Barcelona, SA; aclarir els escrits
d’al·legacions presentats per l’Associació de Veïns
del Barri d’Horta, per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i
Fargas, en la seva qualitat de portaveu del Grup Mu-
nicipal de Convergència i Unió, pel Fòrum Horta-
Guinardó i per l’Associació de Veïns de Montbau, de
conformitat amb l’informe emès per la Direcció de
Plans i Projectes Urbans el 15 de juny de 2005, que
figura a l’expedient i es dóna per reproduït; publicar
aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la Província
i en un diari dels de més circulació de Catalunya; no-
tificar-lo als interessats en aquest procediment; i do-
nar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge.

23. Desestimar les al·legacions formulades per
l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la seva qualitat
de portaveu del Grup Municipal de Convergència i
Unió, el Sr. Antonio Castro Sousa, en representació
de la mercantil Construcciones José Castro, SA, la
promotora Groc, SRL, la Sra. Anna Cristina Sala Ba-
saltar, el Sr. Joan Ramón Genis Muntada i el Sr.
Joaquim Bausacas Aventin, en el tràmit d’informació
pública del Projecte bàsic d’urbanització del Pla espe-
cial de reforma interior del barri de Porta pels motius
exposats en l’informe de la directora tècnica, en
funcions, de l’Institut Municipal d’Urbanisme de 15 de
juny de 2005, el qual consta a l’expedient i es dóna
per reproduït; i, en conseqüència, aprovar definitiva-
ment l’esmentat projecte, promogut per Bagursa,
amb un pressupost, per a coneixement de l’Ad-
ministració, de 19.119.009,34 euros, l’impost del va-
lor afegit inclòs; publicar aquest acord en el Butlletí
Oficial de la Província i el Diari Oficial de la Gene-
ralitat de Catalunya i la Gaseta Municipal, notificar-lo
als interessats; i donar-ne compte a la Comissió
d’Urbanisme, Infrastructures i Habitatge.

24. Aprovar, a l’empara de l’article 87.6 de la Llei
2/2002, d’urbanisme, modificada per la Llei 10/2004,
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el Projecte segregat del Projecte d’urbanització del
Pla especial de reforma interior del barri de Porta,
corresponent a la unitat d’actuació XI, promogut per
Bagursa, amb un pressupost, per a coneixement de
l’Administració, de 2.049.365,86 euros, l’impost del
valor afegit inclòs; publicar aquest acord en el Butlletí
Oficial de la Província i el Diari Oficial de la Gene-
ralitat de Catalunya i la Gaseta Municipal, notificar-lo
als interessats; i donar-ne compte a la Comissió d’Ur-
banisme, Infrastructures i Habitatge.

25. 1r) Aprovar definitivament, a l’empara de l’arti-
cle 113.2.a) de la Llei 2/2002, d’urbanisme, modifica-
da per la Llei 10/2004, de 24 de novembre, el Projec-
te de reparcel·lació de propietari únic, en la modalitat
de compensació bàsica, del polígon d’actuació urba-
nística C, que comprèn les finques números 14 (part)
i 16 del carrer de la Sèquia Madriguera, formulat per
la companyia mercantil IEP Iluminación, SA. 2n) Ac-
ceptar, a l’empara de l’article 43.3 de la Llei 2/2002,
de 14 de març, d’urbanisme, modificada per la Llei
10/2004, de 24 de desembre, la cessió gratuïta de la
finca, de 328,8 m2, inclosa a la unitat d’actuació A de
la Modificació del Pla General Metropolità del polígon
de les Cases Barates del Bon Pastor, que consta in-
corporada, a tots els efectes, en el mateix Projecte de
reparcel·lació, per les raons explicitades en l’informe
d’1 de juny de 2005, que consta a l’expedient i es
dóna per íntegrament reproduït. 3r) Determinar, de
conformitat amb l’article 121 a) de la Llei 2/2002, de 14
de març, d’urbanisme, modificada per la Llei 10/2004,
de 24 de desembre, que la fermesa de l’acte admi-
nistratiu d’aprovació definitiva del Projecte de repar-
cel·lació comporta de iure la cessió, en ple domini i
lliure de càrregues, a l’Administració actuant dels ter-
renys de cessió obligatòria perquè siguin incorporats
al patrimoni de sòl o perquè se’n faci l’afectació als
usos previstos en el planejament urbanístic, segons
procedeixi. 4t) Publicar aquest acord en el Butlletí Ofi-
cial de la Província i en un diari dels de més circulació
de la província i notificar-lo individualment a la propie-
tat. 5è) Condicionar l’executivitat d’aquest acord al fet
que dins del termini d’informació pública del Projecte
de reparcel·lació, atorgat a l’empara dels articles 32.1 i
35 del Reglament parcial de la Llei d’urbanisme, no
s’hagin presentat al·legacions al mateix. 6è) Donar-ne
compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge.

26. 1r) Resoldre les al·legacions presentades
durant el termini d’informació pública del Projecte de
reparcel·lació de la unitat d’actuació del Pla especial
de reforma interior de les zones de remodelació a
l’entorn dels carrers de Lanzarote i de la Residència,
aprovat inicialment el 5 de juliol de 2004, en el sentit
que figura en l’informe de 15 de juny de 2005 que
consta a l’expedient, en els seus propis termes que
es donen per reproduïts. 2n) Sotmetre el Projecte de
reparcel·lació rectificat al tràmit, previst a l’article
109.3 del Reglament de gestió urbanística, d’audièn-
cia a tots els interessats en l’expedient pel termini
d’un mes, amb notificació individual, atès que les
modificacions introduïdes al mateix com a conse-
qüència de l’estimació parcial de les al·legacions
formulades a l’aprovació inicial del Projecte són subs-
tancials. 3r) Precisar que no computaran en aquest
termini els dies corresponents al mes d’agost. 4t) Do-
nar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge.

27. Aprovar, a l’empara de l’art. 87.6 de la Llei
2/2002 d’urbanisme, modificada per la Llei 10/2004, el
Projecte segregat del Projecte d’urbanització del Pla
especial de reforma interior del barri de Bon Pastor,
corresponent a la Línia 9 del metro, fase A, promogut
per Bagursa, amb un pressupost, per a coneixement
de l’Administració, d’1.047.689,39 euros, l’impost del
valor afegit inclòs; publicar aquest acord en el Butlletí
Oficial de la Província i el Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya i la Gaseta Municipal, notificar-lo als
interessats i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanis-
me, Infraestructures i Habitatge.

28. 1r) Aprovar, a l’empara de l’article 113.4 de la
Llei 2/02, d’urbanisme, la constitució de la Junta de
Compensació del polígon d’actuació del Pla de millo-
ra urbana de concreció de les alineacions del carrer
de Joncar, núm. 15 al 23, i d’ordenació volumètrica
de les parcel·les del carrer de Joncar, núm. 21 i 23, i
del carrer de Marià Aguiló, núm. 104 i 106, formalit-
zada mitjançant escriptura pública atorgada el 17 de
maig de 2005, davant el notari de Barcelona Sr.
Miquel Tarragona Coromina, sota el número 2468 del
seu protocol, per la totalitat dels propietaris de les
finques incloses a l’àmbit. 2n) Traslladar a la Direcció
General d’Urbanisme, una vegada ferm en via admi-
nistrativa l’acord d’1 de juny de 2005, d’aprovació de-
finitiva del Projecte d’estatuts i bases d’actuació, la
documentació que prescriu l’article 64 del Reglament
parcial de la Llei d’urbanisme, als efectes de la
inscripció de la Junta de Compensació en el Registre
d’Entitats Urbanístiques Col·laboradores. 3r) Publicar
aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província, en
un diari dels de més circulació de la província, i notifi-
car-lo individualment als interessats afectats. 4t) Do-
nar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge.

29. 1r) Aprovar definitivament el Projecte d’urba-
nització i infraestructura del carrer de Roc Boronat,
en el tram comprès entre el carrer dels Almogàvers
i l’avinguda Diagonal, i del carrer de Sancho
d’Àvila, en el tram comprès entre els carrers de la
Ciutat de Granada i de la Llacuna per un import de
3.884.059,30 euros, l’impost del valor afegit inclòs,
formulat per l’Ajuntament de Barcelona –22 Arroba
BCN, SA. 2n) Publicar aquesta resolució en el Butlletí
Oficial de la Província i en un diari dels de més
circulació de Catalunya. 3r) Donar-ne compte a la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.

30. 1r) Estimar parcialment les al·legacions
formulades per part dels Srs. Isidro Carbonell Palau,
Manuel Puerto Barceló i Josep Garriga Ventanachs,
durant el termini d’informació pública posterior a
l’aprovació inicial. 2n) Aprovar definitivament el Pro-
jecte de reparcel·lació, modalitat de compensació
bàsica de l’àmbit del Pla de millora urbana anomenat
Can Gili Nou, finca dels carrers del Taulat, núm. 5-11,
de la Ciutat de Granada, núm. 1-5 i del Doctor Trueta,
núm. 164, de la Modificació del Pla General Metro-
polità per a la renovació de les àrees industrials del
Poblenou –Districte d’activitats 22@bcn–, formulat
pels propietaris que representen el 100% de la
superfície total de l’àmbit. 3r) Atribuir a aquest acord,
de conformitat amb l’article 125 del Reglament de
gestió urbanística, el mateix efecte que l’acta d’o-
cupació a efectes expropiatoris respecte dels drets i
càrregues que hagin d’extingir-se, i de les planta-
cions, obres, edificacions, instal·lacions i millores que
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hagin de destruir-se conforme al Projecte de repar-
cel·lació aprovat. 4t) Determinar, de conformitat amb
els articles 121.a) de la Llei d’urbanisme 2/2002 i 124
del Reglament de gestió urbanística, que la fermesa
de l’acte administratiu d’aprovació definitiva del Pro-
jecte de reparcel·lació comporta de iure la cessió, en
ple domini i lliure de càrregues, a l’Administració
actuant dels terrenys de cessió obligatòria per a la
seva afectació als usos previstos en el planejament.
5è) Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la
Província i en un dels diaris de més circulació de la
província i notificar-lo individualment a cadascun
dels interessats en l’expedient. 6è) Donar-ne comp-
te a la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Ha-
bitatge.

El Sr. Puigdollers manifesta que es reserva el dret
a sol·licitar l’accés als esmentats expedients i el Sr.
Casas contesta que, com és habitual, així podrà
procedir.

b) Mesures de govern
c) Informes

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

Districte de Ciutat Vella

1. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla especial de reforma interior del
Raval a l’àrea delimitada pels carrers de Sant Rafael,
de Sadurní, i de Sant Josep Oriol i la rambla del
Raval, d’iniciativa municipal (Foment de Ciutat Vella,
SA), amb les modificacions a què fa referència
l’informe del Departament de Planejament de Trans-
formació, i resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva qualitat de
portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, i pel
Sr. Octavià Alexandre i Fernàndez, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament de valo-
ració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla espe-
cial de reforma interior del Raval a l’àrea delimitada
pels carrers de Sant Rafael, de Sadurní, i de Sant
Josep Oriol i la rambla del Raval, que es coneix com
a “illa Robadors”.

El Sr. Massaguer explica que aquesta modificació
proposa un ajust, bàsicament, en rasants que cor-
regeix el que podria ser una visual excessivament
pronunciada d’un dels dos edificis projectats, alhora
que es reordena la volumetria. Comenta que durant
el termini d’exposició al públic s’han presentat dues
al·legacions, del Grup Municipal del Partit Popular i
d’un particular, relatives, principalment, a les alçades
màximes i als efectes en la mobilitat, les quals es do-
nen per tractades en l’informe que figura a l’expe-
dient.

El Sr. Villagrasa manifesta l’abstenció del seu Grup
ja que, en el seu dia, van recomanar suavitzar alguns

paràmetres per evitar algunes situacions difícils de
resoldre i consideren que la proposta que ara es pre-
senta ja es podia haver fet de bon principi.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CiU i amb la reserva de vot
del PP.

Districte de l’Eixample

2. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació puntual del Pla especial d’ordenació i
determinació del tipus d’equipament del sector deli-
mitat pels carrers de Tarragona, de la Diputació, de la
Gran Via de les Corts Catalanes, de Llança i el seu
entorn Plaza de Toros de las Arenas, promoguda per
la Cía. Nueva Plaza de Toros, que incorpora les
prescripcions de l’aprovació inicial; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial per l’Im. Sr. Joaquim Forn i
Chiariello, en la seva qualitat de regidor del Grup Mu-
nicipal de Convergència i Unió, i pel Sr. Malco Parc
Cebrián, en nom i representació de la Sociedad
Josel, SA, de conformitat amb l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament, de
valoració de les al·legacions, que consta a l’expe-
dient i, a efectes de motivació, s’incorpora al present
acord.

El Sr. Casas presenta la Modificació puntual del
Pla especial d’ordenació i determinació del tipus
d’equipament anomenat “les Arenes” que consisteix
en una petita variació en l’alçada de la cúpula de la
cobertura per qüestions estrictament estructurals,
elevant-se, en el punt central, 120 cm aproxima-
dament. Així mateix, atesa la ubicació de la benzine-
ra, s’han mogut una mica les rampes d’accés al
pàrquing, que es distribueixen en subsòl, dins els
límits del pla especial i amb un increment de 150 pla-
ces d’aparcament, uns 5.000 m2 més d’aparcament
en els tres nivells.

El Sr. Massaguer confirma que, òbviament, aquest
augment s’efectua dins els gàlibs previstos al pla es-
pecial. Precisa que també s’aprofita aquesta proposta
per nivellar i millorar la implantació de les instal·la-
cions tècniques en el dos edificis adjacents que es
farien confrontar amb els edificis del carrer Llançà, la
qual cosa millora la seva confrontació.

El Sr. García manifesta la reserva de vot del seu
Grup ja que hi ha coses que posen en qüestió com és
l’increment de les zones de càrrega i descàrrega sota
el carrer i, en aquest aspecte, d’ocupació soterrània
–recorda el que va passar a Heron City–, considera
que s’ha d’anar amb molt de compte. Volen estudiar,
abans del Plenari, que, efectivament, l’increment
d’ocupació en subsòl no serà un increment de la
superfície comercial, per molt que així s’afirmi des del
sector d’Urbanisme. També recorda la seva oposició
a la benzinera, i és per això que han d’estudiar el seu
posicionament, malgrat ser conscients que la present
proposta no entra en el tema de la benzinera.

La Sra. Vallugera manifesta l’abstenció del seu
Grup igual que va fer amb el planejament del qual
prové aquesta modificació.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A i PP, amb l’abstenció d’ERC i amb
la reserva de vot de CiU.
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5. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció de l’ús i de les con-
dicions d’edificació del sòl qualificat d’equipament,
situat a la plaça d’Espanya, núm. 1, per destinar-lo a
Comissaria de Mossos d’Esquadra, promogut per
l’Ajuntament de Barcelona i la Generalitat de Catalu-
nya; i resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe del Departament de Plane-
jament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas presenta el Pla especial urbanístic de
concreció de l’ús i de les condicions d’edificació del
sòl qualificat d’equipament, situat a la plaça d’Espa-
nya, núm. 1, per destinar-lo a Comissaria de Mossos
d’Esquadra.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu d’aquest pla
especial és la concreció de l’ús de l’equipament com
a caserna dels Mossos del districte, encara que con-
frontant a la plaça Espanya; la previsió dels paràme-
tres d’edificació, així com la previsió volumètrica dels
edificis per tal que s’integrin adequadament a l’entorn
de la pròpia plaça. En el període d’exposició al públic
s’ha presentat una al·legació per part del Grup Muni-
cipal del Partit Popular que demana comptar amb el
mapa d’equipaments policials de la ciutat, la qual
cosa es concreta amb el que va ser en el seu mo-
ment el conveni signat amb el departament d’Interior
de la Generalitat. Pel que fa referència al pla funcio-
nal, també s’adjunta a l’expedient on figuren les
diferents superfícies que acollirien les diverses
oficines i instal·lacions del Servei Català de Trànsit, la
mateixa caserna de Mossos d’Esquadra i una part
destinada al Cos Nacional de Policia per al seguiment
del tractament dels passaports.

El Sr. Casas comenta que aquesta seria la ubi-
cació de la Comissaria de Mossos d’Esquadra del
districte de l’Eixample i que, en aquest sentit, que-
da corregit l’ordre del dia que posava aquesta pro-
posta d’acord en l’àmbit del districte de Sants-Mont-
juïc.

El Sr. Cornet destaca l’errada a l’ordre del dia
quant al districte, i afegeix que fóra bo que aquest
equipament pertanyés a Sants perquè tindria més
sentit la seva ubicació. Posa de manifest el seu
desacord amb tot el plantejament sobre el desple-
gament dels mossos d’esquadra a la ciutat, les seves
ubicacions i com, en aquest cas, els paràmetres
edificatoris que atempten contra la fisonomia de la
mateixa plaça d’Espanya.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

Districte de Sants-Montjuïc

3. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació del Pla General Metropolità relativa
a la reordenació viària dels carrers A i 2 en el polígon
de la Zona Franca, promoguda per Transports Metro-
politans de Barcelona, la Direcció General de Ports i
Transports, el Consorci de la Zona Franca i l’Ajunta-
ment de Barcelona, amb les modificacions a què fa

referència l’informe de la Direcció Tècnica d’Urba-
nisme; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial per
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en la seva qualitat de
portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, de con-
formitat amb l’informe de l’esmentada Direcció, de
valoració de les al·legacions; informes, tot dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità relativa a la reordenació viària dels
carrers A i 2 en el polígon de la Zona Franca.

El Sr. Massaguer explica que l’objecte de la
present modificació és la remodelació de la secció
viària del carrer A de la Zona Franca pel traçat de la
línia L-9, la previsió de la ubicació de les cotxeres de
la línia L-9 al tram final del mateix carrer A, i la
delimitació dels sòls actuals qualificats de viari i zona
verda. En el període d’exposició pública s’ha pre-
sentat una al·legació, per part del Grup Municipal del
Partit Popular, que bàsicament posa en qüestió les
seccions finals que a partir d’aquesta modificació
quedarien, tant del carrer A, com del carrer 2, amb
les implantacions de les zones verdes, clau 6. Les
al·legacions són contestades i en aquesta resposta
queda garantida la mobilitat dels carrers amb les
seccions establertes a la proposta.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i CiU i amb la reserva de vot
del PP.

4. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de millora urbana per a l’ordenació de volums de les
finques situades al passeig de la Exposició, núm. 16-
16c-16v, i als carrers del Poeta Cabanyes, núm. 88 i
de Tapioles, núm. 71b, d’iniciativa municipal, amb les
modificacions a què fa referència l’informe del Depar-
tament de Planejament de Desenvolupament; i resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament, de valora-
ció de les al·legacions; informes, tots dos, que cons-
ten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
poren al present acord.

El Sr. Casas explica que, a petició de la regidora
del districte, es proposa retirar aquest punt de l’ordre
del dia, sense que hi hagi cap intervenció en contra.

Es retira.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

6. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació volumètrica dels
terrenys situats a la plaça d’Alfons Comín, núm. 11-
12, i al carrer de Lleó XIII, núm. 36-50, d’iniciativa
municipal (Regesa), amb les modificacions a què fa
referència l’informe del Departament de Planejament
de Desenvolupament; i resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit d’informació pública de l’aprova-
ció inicial, de conformitat amb l’informe de valoració
de les al·legacions; informes, tots dos, que consten a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord.
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La Sra. Vallugera presenta el Pla de millora urbana
per a l’ordenació volumètrica dels terrenys situats a la
plaça d’Alfons Comín, núm. 11-12, i al carrer de Lleó
XIII, núm. 36-50.

El Sr. Massaguer explica que aquest pla es redacta
d’acord amb les determinacions del planejament
vigent en aquest àmbit, que preveu la redacció d’un
pla de millora urbana que concreti l’ordenació dins la
parcel·la, d’un edifici d’habitatges en règim de protec-
ció –uns 67 habitatges– així com una escola bressol.
El document per a l’aprovació definitiva es modifica
en relació a la proposta aprovada inicialment, en el
sentit de regular que l’aparcament podrà ocupar el
subsòl de la qualificació d’equipament.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

Districte de Gràcia

7. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, Pla espe-
cial d’establiments de pública concurrència i altres
activitats del Districte de Gràcia, d’iniciativa munici-
pal, amb les modificacions a què fa referència l’infor-
me de la Direcció Tècnica d’Urbanisme; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’in-
forme de l’esmentada Direcció, de valoració de les
al·legacions; informes, tots dos, que consten a l’expe-
dient i, a efectes de motivació, s’incorporen al present
acord.

La Sra. Vallugera presenta el Pla especial d’esta-
bliments de pública concurrència i altres activitats del
Districte de Gràcia.

El Sr. Massaguer explica que es tracta d’un pla es-
pecial d’usos i comenta que, en el període d’expo-
sició al públic, s’han presentat al·legacions per part
del Grup Municipal de Convergència i Unió, referides,
principalment, a la necessitat de compaginar el plan-
tejament amb la necessitat de dotació de personal i
pressupost per al seguiment i inspecció dels esta-
bliments; a la manca de justificació de les zones de
tolerància; la necessitat de carrers on es determini la
zona de tolerància corresponent; la redacció confusa
d’alguns punts de l’articulat; la necessitat de crear un
registre d’establiments de concurrència pública al dis-
tricte de Gràcia. Així mateix, pel que fa a les al·lega-
cions del Grup Municipal del Partit Popular referides,
bàsicament, a la manca d’informe dels serveis
jurídics de l’Ajuntament sobre l’adequació del pla a la
ordenança municipal d’activitats i establiments de pú-
blica concurrència, a un seguit d’activitats delicades,
com la venda il·legal d’alcohol, així com el planteja-
ment de traslladar diversos aspectes que es contem-
plen en el pla d’usos de Ciutat Vella. La valoració de
les al·legacions presentades estima parcialment di-
versos aspectes, com per exemple la justificació de la
determinació de les zones de tolerància que s’inclou
en la exposició de motius. Comenta que l’ordenança
d’establiments de pública concurrència preveu la
creació d’un registre centralitzat amb doble contingut,
empreses i empresaris que poden organitzar activi-
tats puntuals i establiments, i el districte incorpora un
instrument de seguiment de l’evolució del sector que
és el cens de locals de pública concurrència del dis-

tricte. S’introdueix un article relatiu a la definició dels
paràmetres reguladors i finalitza dient que la regula-
ció observa les recomanacions de la direcció de ser-
veis de Comerç i Consum tal com es sol·licitava en
l’al·legació del Partit Popular.

El Sr. García manifesta l’abstenció del seu Grup,
perquè si bé aquesta proposta ha estat realment
participada i pot ser un bon instrument, atès que es
tracta del cinquè instrument del qual ens dotem
sense haver estat capaços d’aplicar-lo, el seu Grup
manifesta legítimes reserves al respecte.

El Sr. Cornet avança l’abstenció del seu Grup
perquè tot i que aquest pla contempla moltes de les
seves al·legacions podria millorar-se i contemplar
altres activitats singulars, com els locutoris, o el tema,
molt sensible a Gràcia, del botellón i la venda il·legal
d’alcohol. Recorda també la necessitat del pla de
mobilitat per a l’adequació dels diferents mitjans de
transport públic.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la creació d’un equipament
tecnicoadministratiu al carrer de Francesc Giner,
núm. 51, per a l’ampliació de la seu del Districte de
Gràcia, d’iniciativa municipal; i resoldre les al·lega-
cions presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe emès
pel Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment, de valoració de les al·legacions, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord.

El Sr. Casas presenta el Pla de millora urbana per
a la creació, ampliació, de fet, d’un equipament
tecnicoadministratiu al carrer de Francesc Giner,
núm. 51, per a l’ampliació de la seu del Districte de
Gràcia.

El Sr. Massaguer explica que el pla té per objecte
la possibilitat d’ampliar la seu del districte de Gràcia
mitjançant la creació d’un equipament tecnicoadmi-
nistratiu a la finca del carrer Francesc Giner, 51 de
propietat municipal, per tal de situar-hi oficines
d’atenció al ciutadà –OAC– i dependències munici-
pals a les quals té accés el públic, bàsicament de
serveis tècnics del districte. En el període d’exposició
pública s’ha presentat una al·legació del Grup Munici-
pal del Partit Popular, sobre la necessitat d’un pla
d’equipaments del districte; la incorporació d’un pro-
grama funcional de l’equipament previst –que ja figu-
ra en el pla. Les al·legacions estan contestades i fi-
gura dins l’expedient.

El Sr. García manifesta la reserva de vot del seu
Grup, atès que demanarien que fins al dia del Plenari
es donessin garanties que el sostre d’habitatge
–actualment qualificat d’ús residencial– que, segons
el pla, es reserva l’Ajuntament sigui per fer habitatge
públic i de lloguer i no per ser venut per fer, poste-
riorment, habitatge lliure.

El Sr. Cornet coincideix amb aquesta darrera ob-
servació del Sr. García i afegeix que els preocupa,
l’increment d’alçada i que el sobrant de l’edificació no
s’utilitzi per a fer compensacions allunyades de la
realització d’habitatges protegits.

El Sr. Casas contesta que, en aquest moment, no
pot confirmar quin es l’origen de l’adquisició d’aquest
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sòl i, per tant, quina podria ser la seva utilització futu-
ra per part de l’Ajuntament. Durant aquesta setmana
se’ls podrà dir quelcom, però s’ha d’entendre que si
aquest espai hagués estat adquirit en el mercat lliure,
difícilment l’Ajuntament se’n pot despendre deixant
de banda la possible millor gestió del patrimoni muni-
cipal en cada moment.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

Districte de Sant Martí

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana a l’illa delimitada pels carrers de Tàn-
ger, d’Àlaba, de Sancho d’Àvila i d’Àvila –Districte
d’activitats 22@Bcn–, promogut per Larig, SL, amb
les modificacions a què fa referència l’informe emès
per la societat municipal 22 Arroba Bcn, SA; resoldre
les al·legacions presentades en el tràmit d’informació
pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb
l’esmentat informe, que conté també la valoració de
les al·legacions presentades, el qual consta a l’ex-
pedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord; requerir el promotor per tal que, en el
termini màxim de tres mesos a comptar des del dia
següent a la notificació del present acord, constitueixi
la garantia corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, per un import de 20.945,42 euros, als
efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei 2/2002,
de 14 de març, d’urbanisme, i com a requisit previ a
la publicació de l’anunci d’aquest acord; i publicar el
present acord i la normativa del Pla al Butlletí Oficial
de la Província de Barcelona als efectes de la seva
executivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment del
requeriment indicat.

El Sr. Casas proposa explicar els punts 9 i 10 de
l’ordre del dia de forma conjunta atès el seu
contingut, a banda del posicionament per separat en
cadascun d’ells.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb la reserva de vot de
CiU i PP.

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de millora urbana del front consolidat d’habitatges
situats al carrer de Tànger, núm. 44, 46, 48 i 50,
–Districte d’activitats 22@Bcn–, promogut per Larig,
SL, amb les modificacions a què fa referència
l’informe emès per la societat municipal 22 Arroba
Bcn, SA; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’esmentat informe, que conté també
la valoració de les al·legacions presentades, el qual
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corpora al present acord; requerir el promotor per tal
que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia corresponent al 12% del valor
de les obres d’urbanització, per un import de 5.689,44
euros, als efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei
2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la

seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

El Sr. Massaguer explica el Pla de millora urbana
a l’illa delimitada pels carrers de Tànger, d’Àlaba,
de Sancho de Ávila i d’Ávila –Districte d’activitats
22@Bcn–, que s’inclou dins l’àmbit d’actuació de
transformació no delimitada per iniciativa privada,
amb la finalitat d’ordenar l’illa, atenent l’estructura
edificatòria i la propietat existent. El pla concreta la
nova ordenació, la situació dels habitatges de titu-
laritat municipal, així com l’espai lliure i l’equipament.
Procedeix a explicar el Pla de millora urbana del front
consolidat d’habitatges situats al carrer de Tànger,
núm. 44, 46, 48 i 50, –Districte d’activitats 22@ Bcn–
que té per objecte el front edificatori situat a l’illa
esmentada. Afegeix que s’han presentat al·legacions
per part dels Grups Municipals de Convergència i
Unió i del Partit Popular, el tractament de les quals fi-
gura en els corresponents expedients.

El Sr. Casas incideix en la imatge de les quali-
ficacions per tal d’aclarir la qualificació urbanística,
entre els habitatges i l’equipament.

El Sr. García manifesta la reserva de vot del seu
Grup, en el punt 9 i el posicionament favorable en el
punt 10. Especifica que la reserva de vot en el punt 9,
respon a les al·legacions presentades sobre aquest
concepte de verd públic, que mai podrà tenir un
veritable ús de verd públic, ja que totes aquestes illes
interiors, aquests tipus de patis, només funcionen si
hi ha un sistema de tancament de seguretat a les
nits, a banda del limitat ús que en fan els mateixos
veïns. Per això, malgrat que des del punt de vista for-
mal aquesta proposta és molt interessant, seria
excel·lent si aquest verd fos privat.

El Sr. Cornet manifesta la reserva de vot del seu
Grup en el punt 9 i el posicionament favorable en el
punt 10.

El Sr. Casas destaca que en el punt 10 es
comprova l’actuació de manteniment de l’estructura
de les façanes d’una edificació preexistent, cosa que
sense estar recollida en el catàleg del Patrimoni, s’ha
incorporat en aquest projecte sobre la base del res-
pecte a l’edificació existent.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

11. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de millora urbana de l’edifici de l’antiga seu de la
Joventut Democràtica Radical Instructiva Edifici La
República d’una propietat al carrer de Badajoz, nú-
mero 79-79bis i al carrer de Pujades, núm. 120-122
–Districte d’activitats 22@bcn–, promogut per Estu-
dios y Lofts, SL; i resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit de l’aprovació inicial per l’Im. Sr.
Eduard Garcia i Plans, en la seva qualitat de regidor
del Grup Municipal de Convergència i Unió, i pel Sr.
Manuel Andreu Tarragó, en nom de l’Associació de
veïns i veïnes del Poblenou, de conformitat amb l’in-
forme emès per la societat municipal 22 Arroba Bcn,
SA, que consta a l’expedient i, a efectes de motiva-
ció, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas comenta que aquest punt de l’ordre
del dia, Pla de millora urbana de l’edifici de l’antiga
seu de la Joventut Democràtica Radical Instructiva
Edifici La República d’una propietat al carrer de
Badajoz i al carrer de Pujades –Districte d’activitats
22@bcn– va en la mateixa línia, ja que el mateix
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planejament de desenvolupament va incorporant
protecció d’edificis o elements que no estaven prote-
gits fins ara. Es proposa una utilització prevista en la
MPGM del Districte d’activitats 22@Bcn, la d’habi-
tatge no convencional, que permet la recuperació
d’edificis amb unes determinades característiques
especials, com és el cas d’aquest edifici històric,
antiga seu de la Joventut Democràtica Radical Ins-
tructiva, edifici La República.

El Sr. Massaguer explica que s’han presentat
al·legacions per part del Grup Municipal de Conver-
gència i Unió relatives al conveni de cessions que es
preveu en el pla, per tal que sigui incorporada la
documentació abans de l’aprovació definitiva i que si-
gui suficientment publicitada, d’acord amb la normati-
va urbanística de Catalunya. Es dóna per contestada
l’al·legació en incorporar el conveni, ja signat formal-
ment per les parts, on s’acorda la participació dels
promotors en relació a les despeses d’urbanització
establertes en el PEI i el compromís d’afrontar el 10%
d’aprofitament urbanístic d’acord, així mateix, amb la
normativa urbanística de Catalunya.

El Sr. García manifesta l’abstenció del seu Grup
perquè, malgrat que la proposta arquitectònica és
molt interessant, també s’ha de tenir en compte la de-
manda del barri del Poblenou de convertir aquest
edifici, precisament per la història que té, en un
equipament per al barri.

El Sr. Narváez manifesta la seva sorpresa sobre
les reclamacions veïnals d’aquest edifici com a
equipament del districte que ha esmentat el Sr.
García perquè ell, com a regidor del districte, no ha
rebut demanda en aquest sentit.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC, ICV-EU i A i PP i amb la reserva de vot
de CiU.

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el
Pla especial urbanístic per a la concreció dels vials
al Parc Central del Poblenou –Districte d’activitats
22@Bcn–, d’iniciativa municipal; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, per l’lm. Sr. Jordi Cornet i
Serra, portaveu del Grup Municipal del Partit Popular,
per l’Im. Sr. Eduard Garcia i Plans, regidor del Grup
Municipal de Convergència i Unió, i pels Srs. Joan M.
Soler, en nom de l’Associació de Veïns del Poblenou,
Manuel Pascual López, en nom de CER Cooperativa
Bac de Roda, Eduardo Lanuza Segura, en nom de
l’Associació de Veïns Gran Via-Espronceda-Perú, i
Raul Massanes, en nom de la Comunitat de Propie-
taris i Agrupació Recreativa del Grup Civit, confor-
mitat amb l’informe emès per la societat municipal 22
Arroba Bcn, SA, que consta a l’expedient i, a efectes
de motivació, s’incorpora al present acord.

El Sr. Casas presenta el Pla especial urbanístic per
a la concreció dels vials al Parc Central del Poblenou
–Districte d’activitats 22@Bcn.

El Sr. Massaguer explica que l’objecte d’aquest pla
especial és concretar els vials del futur Parc Central
del Poblenou, amb la perllongació del carrer Espron-
ceda, des del carrer Marroc fins a la Diagonal, i modi-
ficar la secció i posició de calçada de Cristóbal de
Moura. Aquest document es tramita simultàniament
amb la Modificació puntual de PGM per a l’ajust dels
sòls d’equipament, zones verdes i serveis tècnics al
sector del Parc Central del Poblenou aprovada inicial-

ment el 14 de juliol de 2004, ja que aquest document
justifica els ajustos de zona verda necessaris i també
juntament amb els treballs d’elaboració del projecte
d’urbanització del Parc que s’adequaria perfectament
al planejament. Les indicacions sobre les seccions
viàries finals, que seran concretades en el projecte
d’urbanització, serien, pel que fa al carrer Espron-
ceda, d’una calçada de 6 metres i també de dos
carrils de circulació pel carrer Cristóbal de Moura.

El Sr. García precisa que demanen la retirada
d’aquest punt de l’ordre del dia ateses les dificultats
amb el veïns –efectivament es queixen, almenys al
seu Grup, que sí que els escolta– i la necessitat de
madurar el projecte. Creuen que mantenir l’obertura
del carrer Cristóbal de Moura generarà una fractura
en el parc i que, si en aquest moments al Poblenou
cada vegada hi ha distàncies més grans entre
l’actuació municipal i els propòsits del veïns, aquesta
actuació serà la gota que farà vessar el vas. Significa
que quan en les seves al·legacions demanaven que
el carrer Cristóbal de Moura tingués dos carrils, ho
feien dins el context, per una raó molt senzilla,
perquè volien un Cristóbal de Moura amb dos carrils
de circulació ara i al 2020 i perquè es permetia dissi-
mular el pas de Cristóbal de Moura dins el parc amb
una duna. Segons les seves al·legacions, el carrer
Cristóbal de Moura era un carrer de reforç d’un
carrer, com el de Pallars, que havia d’assumir un part
important de la mobilitat centre de Barcelona-Besòs,
alliberant el carrer Cristóbal de Moura del pas de
autobusos, amb un cobriment tècnic de gàlib més
petit, i tot això, per garantir la unitat del parc. En
aquests moments, és cert que el govern fa que
passin només dos carrils per aquest via, però també
és cert que a l’expedient sempre es parla de quatre
carrils de circulació, tres de vehicles i un d’autobusos,
anomenant-lo horitzó de transformació total i, mentre
aquest horitzó no es doni, es poden ampliar les
voreres perquè de moment, només passin dos carrils
de circulació al parc central. És per aquest posicio-
nament tan contrari a l’esperit del seu Grup, el motiu
pel que, si no es retira la proposta, el seu vot serà
contrari. Per últim, fa referència al plànol del Parc del
Sr. Jean Nouvel, que s’ha vist en diferents reunions
que s’han fet, i a les quals el seu Grup no ha pogut
assistir, però sí que els consta que no s’han recollit
alguns dels compromisos amb els veïns relatius al
disseny del parc. És per tot això que, des de l’inici de
la seva intervenció, ha demanat que es retiri el
document si realment hi ha la voluntat –segons se’ls
ha explicat, perquè se’ls ha negat l’assistència a
aquestes reunions– de fer aquest semisoterrament,
aquestes dunes, aquestes passarel·les en el Parc
Central, ja que la documentació gràfica i escrita
hauria de coincidir amb aquests propòsits, i no és
així.

El Sr. Cornet manifesta el seu vot contrari entre
altres coses perquè, com ja van dir en les al·lega-
cions de la Modificació de PGM, consideren que
s’està fent una reducció de la zona verda d’aquest
parc encara que es compensen aquests nous vials
amb una zona verda de caràcter local, cosa amb què
no estan d’acord. El Parc Central ha de ser una zona
verda d’àmbit de ciutat i, per això, el seu vot no pot
ser altre que un vot contrari.

El Sr. Narváez precisa que la comissió de segui-
ment està formada per associacions de veïns i coo-



NÚM. 29 a 30-X-2005a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1543

peratives d’habitatges, més la gent que treballa el
projecte i gent del districte; i que s’han fet entre 20 i
22 reunions, la qual cosa implica que hi han hagut
llargues discussions i debats sobre el projecte del
parc. Destaca que de totes les demandes planteja-
des, totes, llevat d’una, han estat acceptades: van
demanar que l’edifici de Oliva Artés es mantingués
–que es trobava afectada– i així s’ha fet, com a futur
equipament per a la Guàrdia Urbana i altres usos a
definir; van demanar una rotonda per ballar sardanes
al centre del parc, i s’ha inclòs en la proposta; van
demanar l’obertura del carrer Espronceda per des-
carregar el carrer Bilbao i així es va fer; hi havia unes
cooperatives d’habitatges que van demanar uns
espais per fer els actes de la festa major i també s’hi
ha disposat; un grup d’artistes va demanar la
construcció del pou del món i també s’ha inclòs en el
projecte. Amb això, significa que la relació demanda
veïnal i acceptació municipal és més que notable. La
discussió, certament, està a Cristóbal de Moura.
Demanaven tancar el carrer Pere IV amb l’objectiu de
trobar una alternativa i el carrer Pere IV en aquest
indret ja no hi és. Ara bé, s’havia de trobar una alter-
nativa i s’ha de tenir present que, des de la Gran Via
fins a la ronda Litoral, si no hi passa Cristóbal de
Moura no hi passarà cap carrer que no tingui un
greu entrebanc de circulació: tots els carrers que
travessen la rambla del Poblenou la travessen amb
una rotonda, rotonda que fa que, a escala cir-
culatòria, sigui mig carril de circulació, si parlem en
termes de fluïdesa de trànsit. Si anem a dalt, no hi ha
cap carrer perquè ens trobem amb el centre de
bombers o amb el centre comercial de Glòries. Està
clar que per algun lloc ha de passar la circulació i
aquest és el dilema: o traiem les rotondes de la ram-
bla del Poblenou, o fem passar un carrer pel parc, si-
gui Pere IV o Cristóbal de Moura. S’ha pensat que
era mes òptim que fos Cristóbal de Moura, que a més
entronca amb una via que arriba fins a Badalona,
cosa que no passa amb Pere IV, que arriba fins la
rambla Prim.

El Sr. Forradellas manifesta el seu vot favorable
perquè està convençut que ha estat un tema sufi-
cientment debatut on s’han anat apropant postures i
la prova està en totes les propostes de veïns que han
estat acceptades i incloses en el projecte. Afirma tenir
coneixement que en el Consell de districte es va fer
una proposta en limitar, precisament, a dos carrils el
carrer que travessa el parc, prescripció que es
demanava i que ara consta en el document. Sembla
una bona resposta a les demandes de bona part dels
veïns i dels seus consellers i, per això, voten favora-
blement.

La Sra. Vallugera precisa, en relació a la provisio-
nalitat d’aquests dos carrils que preocupa el Sr.
García, que el seu Grup té la idea, i així ho aprova
avui, que l’esmentat carrer tindrà dos carrils de
circulació que estaran inclosos i definits en el projecte
d’urbanització i amb vocació de romandre. És a dir,
no tenen cap intenció de convertir-se en els quatre
carrils que el Sr. García deia. Vol que quedi molt clar
que és amb aquesta explicació que el seu Grup
manifesta el vot favorable a aquesta proposta.

El Sr. Frigola explica que el projecte d’urbanització
necessita imprescindiblement l’aprovació del plane-
jament que avui es dictamina i que s’haurà d’aprovar
en el proper plenari. En el projecte d’urbanització es

podrà definir amb més detall, a detall d’execució, la
vorera del parc i els dos carrils de circulació del carrer
Cristóbal de Moura. Un cop aprovat aquest pla, el
projecte d’urbanització es treballarà en aquests ter-
mes amb independència de les diferents qüestions
comentades pel Sr. Regidor del districte sobre les
diferents reunions mantingudes amb els veïns per
anar-les incorporant en el mateix projecte d’urba-
nització del parc.

El Sr. García comenta que desprès de la inter-
venció del Sr. Narváez encara està mes convençut
que el millor que es podria fer és retirar aquest punt
de l’ordre del dia i debatre’l el mes de setembre. La
raó és molt senzilla, els veïns que participen en
aquestes reunions es queixen que mai no hi ha hagut
un debat amb totes les cartes a sobre la taula. D’una
part el Sr. Narváez afirma que només poden passar
els cotxes per aquí perquè sinó s’haurien d’aixecar
les rotondes de la rambla del Poblenou i, resulta que
els veïns estarien disposats a sacrificar alguna roton-
da de la Rambla per tal de preservar la unitat verda
del parc i perquè Cristóbal de Moura no passi pel
mateix. Comenta també que aquest document ha
anat incorporant diverses propostes veïnals, però a
mitges, perquè, per exemple, la rodona de les
sardanes, ha estat acceptada però resulta que no
està ben bé on els veïns demanaven. És per això que
considera que les històries s’haurien d’explicar bé, de
manera realista. Insisteix en què a aquest projecte li
falta una volta encara, que es un projecte clau, per a
tota Barcelona i que es mereixeria més temps i
dedicació per acabar d’enllestir-lo correctament, com
a veritable parc central, parc de ciutat, i no com a
quatre parterres. Creu que les alternatives de pas de
Cristóbal de Moura hi són, però no han estat
curosament estudiades i posades sobre la taula per a
ser escollides realment.

El Sr. Narváez explica que les alternatives cir-
culatòries que hi havia eren: mantenir Pere IV, que ha
passat sempre pel parc en el projecte i, per tant,
s’està parlant del carrer Cristóbal de Moura en
comptes del carrer Pere IV. Aquesta és la veritat
circulatòria del parc. També hi havia una altra alterna-
tiva, que passés en comptes de Cristóbal de Moura,
el carrer Pere IV amb 4 carrils de circulació, o fer-la
més petita –dos carrils, més carril bus. Hi havia
l’alternativa que no passessin pel parc ni Cristóbal de
Moura ni Pere IV, i treure la rotonda del carrer
Pallars. Personalment, considera que aquesta última
proposta és encara mantenible, però ha de quedar
clar que quan hi ha cinc alternatives circulatòries, i
que l’interlocutor que hi al davant no vol renunciar a
rés, qui governa ha de prendre una decisió, la més
encertada i evitar el bloqueig i la paràlisi d’unes
negociacions indefinides. Manté la possibilitat de
treure la rotonda del carrer Pallars i comenta que hi
haurà una reunió de seguiment amb els veïns abans
del Plenari, i que si els veïns la prefereixen, de-
manaria a l’equip de govern que retirés aquesta pro-
posta.

El Sr. Casas intervé per dir que si no queda prou
clara en el document aquesta condició que s’aprova,
–que la urbanització determinarà només el pas de
dos carrils de circulació amb un tamany màxim de 6
metres, aproximadament– que es posi ben clara-
ment. Allò que s’hagi de fer l’any 2020 ja es veurà, i si
en el futur algú vol decidir que passin més carrils no
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serà per la seva responsabilitat. Avui, la respon-
sabilitat de l’equip de govern els porta a proposar
aquesta definició correcta de dos carrils en el projecte
d’urbanització, i així s’ha fet; aquest és el compromís.
Insisteix en la necessitat que sigui ben clar. Amb
l’aprovació definitiva del pla es podrà aprovar ini-
cialment el projecte d’urbanització del parc, posar-lo
en exposició al públic per a la seva licitació, adju-
dicació i inici de les obres al llarg del primer trimestre
del 2006. L’equip de govern no vol endarrerir-ho més.
El regidor de districte ha deixat ben clar que hi ha la
voluntat ferma, concreta i signada, de què es faci una
actuació substitutòria d’aquests dos carrils per la ro-
tonda del carrer Pallars en el seu pas per la rambla
del Poblenou, no passaran els dos carrils pel parc.
Aquest és el segon compromís que es formula. Però
no es trigarà més en prendre una decisió i tirar en-
davant la proposta. Finalment, destaca tot el procés
de participació, gens fàcil i molt curós, que el respon-
sable del projecte ha anat recollint de la millor mane-
ra tècnica possible i, amb això hi està d’acord l’equip
de govern.

El Sr. García recorda que quan el carrer que
passava pel parc era Pere IV, no hi suposava una
discontinuïtat, perquè no hi havia semàfors i si es
llegeixen bé les seves al·legacions, el seu Grup
sempre ha apostat per mantenir una continuïtat pea-
tonal i de bici dins el parc. Quan es parla de Cristóbal
de Moura, amb la regulació de sistemes, es veu que
s’està aprovant una secció de calçada pel carrer
Espronceda de 6 metres i de 10,80 pel carrer Cristó-
bal de Moura. És cert que es parla de dos carrils però
també és cert que estan plantejats de tal manera que,
en qualsevol moment, puguin ser-ne quatre. Final-
ment conclou que l’oferiment del Sr. Narváez de reti-
rar la proposta abans del Plenari cas d’arribar a un
acord en l’alternativa de Pallars és molt important i
desconeguda pel seu Grup fins a aquest moment.

El Sr. Casas precisa la proposta del Sr. Narváez
d’aprovar la proposta amb la condició de no passar
per aquest carrer i realitzar l’alternativa precisada
perquè el que no es pot permetre és endarrerir més
aquest projecte. I reitera el que ja havia dit sobre que
en el document haurà de constar prou clar que el pas
és de dos carrils, i que es concretarà en el projecte
d’urbanització. Si finalment, propera l’última alternati-
va encara hi hauran menys dubtes.

El Sr. Massaguer puntualitza que, arribat el cas, els
faran arribar la prescripció concreta.

El Sr. Narváez recorda al Sr. García que aquesta
alternativa que ha exposat ja va sortir a l’última re-
unió, i és per això que recomana al Sr. García, atès
que els veïns l’informen, que l’informin de manera
més completa.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ERC i ICV-EU i A i amb el posicionament
contrari de CiU i PP.

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

Districte de Sants-Montjuïc

13. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-

ficació del Pla General Metropolità per a l’ordenació
dels terrenys delimitats pels carrers de Quetzal, de la
Riera Blanca i de l’avinguda del Carrilet, promoguda
per Starerik, SL; exposar-la al públic pel termini d’un
mes; i precisar que no computaran en aquest termini
els dies corresponents al mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a l’ordenació dels terrenys
delimitats pels carrers de Quetzal, de la Riera Blanca
i de l’avinguda del Carrilet.

El Sr. Massaguer explica que aquesta Modificació
de PGM té per objecte l’ordenació dels terrenys per
possibilitar la construcció d’habitatges lliures i sot-
mesos a algun tipus de protecció, equipaments pri-
vats i públics i la formació d’un important espai lliure
verd al districte de Sants-Montjuïc. En tot cas,
recorda que aquest pla prové d’una sentencia del
TSJC, que va dictar l’any 1995, en el sentit d’anul·lar
la delimitació de la Unitat d’Actuació 13 per trobar-se
dins de les menys beneficiades en el percentatge de
sòl privat sobre l’àmbit d’actuació. Aquest planeja-
ment reconsidera l’ordenació romanent després de
l’anul·lació de la delimitació de la Unitat d’Actuació.
Es dóna sortida a una situació de bloqueig jurídic que
racionalitza aquesta ordenació i configura un trac-
tament d’illa molt favorable.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CiU i el Sr.
Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

14. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la qualificació,
com a equipament públic, de la finca situada al carrer
de Canet, núm. 4 a 26, d’iniciativa municipal; expo-
sar-la al públic pel termini d’un mes; i precisar que no
computaran en aquest termini els dies corresponents
al mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la Modificació del Pla Ge-
neral Metropolità per a la qualificació, com a
equipament públic, de la finca situada al carrer de
Canet, núm. 4 a 26.

El Sr. Massaguer explica que aquest document té
per objecte assignar la qualificació d’equipament,
clau 7b a la finca municipal situada al carrer Canet,
núm. 4-26 del districte de Sarrià, per tal d’ubicar-hi
una escola bressol i altres equipaments públics, amb
el posterior inici de la gestió urbanística corresponent.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i
el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP. S’a-
prova.

Districte d’Horta-Guinardó

15. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual del Pla General Metropolità en l’àmbit
del Mercat del Guinardó i el seu entorn, d’iniciativa
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municipal; Exposar-la al públic pel termini d’un mes; i
precisar que no computaran en aquest termini els
dies corresponents al mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la Modificació puntual del
Pla General Metropolità en l’àmbit del Mercat del
Guinardó i el seu entorn.

El Sr. Massaguer explica que els objectius d’aquest
planejament són, bàsicament, establir les línies bàsi-
ques des del planejament per a la transformació de
l’illa on s’ubica el mercat del Guinardó, que també ha
de ser modificat, per tal que pugui recuperar el caràc-
ter central al barri; articular les diferents peces d’equi-
paments i habitatge de protecció que es preveuen en
la peça; estructurar el sistema d’espais lliures i plan-
tejar l’esquema d’accessibilitat al conjunt, tant de
trànsit motoritzat com del transport alternatiu. Afegeix
que fins arribar a aquest document hi ha hagut el
corresponent procés participatiu i, finalment, la pro-
posta d’ordenació que es configura que suposa un
ampli consens en el si de la representació veïnal al
districte.

La Sra. Blasco afirma que és una satisfacció arribar
avui a aquest punt inicial quant a l’aprovació, però que
és el principi del final d’un procés de debat molt
extens, intens i també interessant, amb el moviment
associatiu del Guinardó i amb l’equip tècnic de diversa
procedència de l’Ajuntament, ja que hi ha participat
personal del departament de Vialitat, l’empresa Bagur-
sa, el sector d’Urbanisme, el Districte, els autors tèc-
nics del document i s’ha arribat a una proposta amb un
consens molt elevat, entre altres motius gràcies a la
voluntat de tothom d’arribar-hi. Agraeix especialment
la feina feta des d’Urbanisme, així com l’esforç i la
feina rigorosa que han fet els veïns a l’hora de treballar
i de debatre. L’aprovació d’avui permetrà iniciar a
principis de 2006 el que haurà de ser l’expropiació de
tota l’illa del mercat i, amb això, poder reconvertir una
zona, actualment amb una situació difícil, en un punt
d’atracció i de vida fonamental per al Guinardó. S’ha
arribat a un projecte, d’un estil com el que hi ha ara al
Fort Pienc, que modifica el pla especial vigent i que
finalment s’arriba a una proposta que acontenta
gairebé, tothom.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el
Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

Districte de Sant Martí

16. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la mo-
dificació puntual de la Modificació del Pla General
Metropolità per a la renovació de les àrees industrials
del Poblenou –Districte d’activitats 22@ bcn–, per tal
d’adaptar les seves normes urbanístiques a les
determinacions de les Lleis 2/2002, de 14 de març,
d’urbanisme i 10/2004, de 24 de desembre, per al
foment de l’habitatge assequible, de la sostenibilitat
territorial i de l’autonomia local, d’iniciativa municipal;
exposar-la al públic pel termini d’un mes; i precisar
que no computaran en aquest termini els dies
corresponents al mes d’agost.

El Sr. Casas presenta la modificació puntual de la
Modificació del Pla General Metropolità per a la reno-

vació de les àrees industrials del Poblenou –Districte
d’activitats 22@ bcn–, per tal d’adaptar les seves
normes urbanístiques a les determinacions de les
Lleis 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme i 10/2004,
de 24 de desembre, per al foment de l’habitatge
assequible, de la sostenibilitat territorial i de l’autono-
mia local.

El Sr. Massaguer explica que aquesta modificació
té per objecte l’adequació de la Normativa de la
Modificació del PGM 22@ a les lleis esmentades, en
relació a l’exigència del deure de cessió de sòl amb
aprofitament que estableix l’article 43 de la llei d’ur-
banisme en el cas de planejament general aprovat
definitivament abans de l’entrada en vigor de la mo-
dificació d’aquesta llei. En aquest moment s’està fent
exclusivament aquesta adequació puntual, i altres,
més de segon ordre, com ara deixar sense contingut
la disposició transitòria tercera que amb l’aprovació
del pla especial d’usos del districte de Sant Martí ja
no té finalitat que segueixi en aquesta modificació;
s’adapten els mòduls generals de densitat màxima,
d’acord amb la nova normativa dels 80 m2; es clarifica
que els plans de millora urbana i els plans especial
poden preveure el sòl qualificat de 7@, a més del
previst directament per la modificació del pla general
i, des del punt de vista de seguretat jurídica, destacar
la modificació dels articles 22, 16 i 17, punts 4 i 3 de
la normativa, en el sentit de clarificar tot el règim de
cessió del 10% de l’aprofitament urbanístic que deter-
mina el pla de millora. És cert que es podia haver
aprofitat aquest esforç per adequar o actualitzar
algunes coses però efectivament el que s’ha prioritzat
és aquesta adequació normativa.

El Sr. García manifesta el seu vot d’abstenció i
anuncia que presentaran al·legacions perquè consi-
deren que l’oportunitat de modificar el planejament
del 22@ haurà de ser més ambiciosa, i haurà de po-
der incloure qüestions com la problemàtica del
patrimoni o el reallotjament de les activitats econò-
miques, en lloc de limitar-se a resoldre la situació ju-
dicial.

El Sr. Cornet manifesta el seu vot d’abstenció i
anuncia que presentaran al·legacions amb contingut
semblant a les que ja van fer a l’any 2000. Discrepen
dels arguments jurídics que pretenen donar validesa
a l’actuació municipal i com els preocupa, demanen
informe de la Secretaria General de l’Ajuntament so-
bre la situació dels plans especials aprovats abans de
l’entrada en vigor de la nova llei d’urbanisme si les
sentències que darrerament han aparegut esdevin-
guessin fermes. Demanen informe sobre les solu-
cions viables que es poden donar amb aquests plans
especials i, partir d’aquí i en funció d’aquest informe,
presentarien la seva opinió del present document.
Demana, també, el lliurament dels recursos presen-
tats per part de l’Ajuntament per tal de conèixer la de-
fensa municipal a l’efecte i la importància que té en
relació a la informació pública i el plantejament de les
al·legacions. Els preocupa molt el fet que, amb
aquestes sentències, s’està plantejant una problemà-
tica que no existia –amb els propietaris d’habitatges
en els fronts consolidats– que és, la repercussió
pròpia. Pregunta què pensa fer l’Ajuntament per solu-
cionar aquesta qüestió.

El Sr. Casas puntualitza que en no poder deixar
sense efecte la petició realitzada als informes, entén
que fóra bo que utilitzessin la seva presència en el
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22@ i demanar-los allà, que és el lloc oportú i on
també els poden facilitar l’accés a la documentació
relativa a les demandes i la seva contestació. Mani-
festa que la preocupació que assenyala el Sr. Cornet
no escapa a l’equip de govern i que s’està en marxa,
fent els dictàmens convenients per tal de poder dis-
cernir les actuacions més convenients en defensa de
les actuacions municipals. Expressa que s’aniran fent
les modificacions de planejament que siguin neces-
sàries, precisament, per acollir-se a aquesta modifi-
cació que ara s’està tramitant, imprescindible i bàsica
per poder fer si s’han de fer, altres variacions sobre
els plans especials, plans de millora urbana, projec-
tes d’urbanització, etc. Pel que fa als fronts consoli-
dats, s’incorpora la clàusula que només han de con-
tribuir al Pla especial d’infraestructures en el moment
que es transformin, i això, suposaria donar suport a
qualsevol situació que afectés aquests fronts.

El Sr. Massaguer explica que en l’article 9 de la
normativa s’afegeix el tractament dels fronts consoli-
dats; concretament el punt h) disposa que el Pla de
Millora Urbana concretarà el càlcul del 10% de ces-
sió, d’acord amb l’article 43 de la llei d’Urbanisme,
dels nous aprofitaments que en prevegi referit als
fronts consolidats en el moment en què es desen-
volupa el nou aprofitament urbanístic, el nou sostre
actualitzat.

El Sr. Casas expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot favorable d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CiU i el Sr.
Cornet expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
17. Iniciar els estudis necessaris per procedir a la

revisió de les ordenances municipals i Normes Urba-
nístiques del Pla General Metropolità amb la finalitat
d’adaptar-les a les necessitats que sorgeixen a la
construcció d’edificis en relació a la instal·lació d’ele-
ments tècnics com l’aire condicionat les instal·lacions
de telecomunicacions, l’acústica i la major qualitat de
les estructures entre d’altres.

El Sr. García formula la proposició en la línia de la
demanda concreta per part de qui es dedica a cons-
truir habitatges i oficines a la nostra ciutat, degut a
què els avenços tecnològics de la nostra societat fan
que cada vegada siguin més els equipaments tècnics
que s’han d’incloure als edificis, a banda que les es-
tructures hagin de ser cada vegada de major qualitat,
com els aïllaments acústics, i tot això fa que les
previsions que hi havia quan es va fer el PGM, l’any
76, la realitat les hagi superades i ara hagin quedat
obsolets.

El Sr. Casas contesta que, des del sector d’Urba-
nisme, algunes de les qüestions plantejades s’estan
revisant i destaca la coincidència en el temps d’a-
questa proposició amb la que han fet, fa poques
setmanes, els promotors, exactament en la mateixa
línia. En trobar-se ja endegada i en curs d’estudi
aquesta proposta realitzada pels promotors i cons-
tructors immobiliaris, no té sentit adoptar aquesta
proposició, perquè ja s’està fent, ja s’ha incorporat als
projectes municipals. Sembla que fer créixer els
edificis un metre i mig –que és el que ells proposen–

té les seves dificultats i també avantatges, en el cas
d’edificis d’habitatge, o de quasi 2 metres en el cas
d’oficines, te qüestions a favor i qüestions en contra.
S’ha d’estudiar, però el fet és que la decisió d’estu-
diar-ho està endegada a resultes de les demandes en
nom dels promotors, del col·legis d’aparelladors i
arquitectes, enginyers, etc. Hi ha certes prevencions,
a més d’altres plantejaments com el relatiu a la planta
baixa dels edificis de l’Eixample per poder complir
l’alçada de 2’50 metres. En qualsevol cas, sembla
raonable que per, adaptar millor els paviments tèc-
nics, els aires condicionats, etc., es trobi alguna
solució en edificis on les ordenances no permetrien
encabir aquestes instal·lacions. També s’ha de veure
si l’única solució és donar més alçada als edificis o si
també es pot contemplar la possibilitat de per poder
tenir instal·lacions suposadament més reduïdes. És
per això que no es pot recolzar la seva proposició
perquè ja s’hi està treballant amb la perspectiva
d’ampliar els nombre d’interlocutors, fins i tot els
arquitectes i enginyers d’altres tipus, a més dels
industrials. Destaca també la feina que es va realitzar
amb l’institut del paisatge urbà per a revisar el conjunt
d’ordenances relatives a l’edificació i adaptar qües-
tions com les antenes, etc.

El Sr. García demana als Grups d’Esquerra i d’I-
niciativa si es posicionen igual que el Grup socialista.

El Sr. Casas afirma que, evidentment, ambdues
formacions són coneixedores dels treballs endegats
que ha explicat i que per això tot l’equip de govern
està d’acord a declinar la proposta perquè ja s’han
iniciat els estudis esmentats per tal que, un hi hagi un
criteri treballat, prendre les decisions corresponents.

El Sr. García comenta que ja és un clàssic això de
no votar una proposició del seu Grup perquè figura
que ja ho fan. Demana si hi ha algun calendari
establert.

El Sr. Casas respon que encara no hi ha cap
calendari i que tant bon punt els pugui avançar algu-
na informació, ho farà.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa el vot contrari d’ERC, el Sr.
Forradellas expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de cu i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
18. Instar al Consorci del Besòs i a l’empresa muni-

cipal Barcelona d’Infraestructures Municipals, SA
(BIMSA) que es retiri la convocatòria del concurs, per
a la instal·lació d’un vaixell hotel en el port esportiu
del Fòrum a Sant Adrià del Besòs.

El Sr. Cornet presenta la proposició relativa a un
concurs aprovat pel Consorci del Besòs i gestionat
per l’empresa municipal Barcelona d’Infraestructures
Municipals, SA (BIMSA) per a la instal·lació d’un
vaixell hotel en el port esportiu del Fòrum a Sant
Adrià del Besòs.

El Sr. Puigdollers comenta que tindria més sentit
conèixer abans la posició del govern però que el seu
Grup no té cap problema en posicionar-se i manifes-
tar el seu vot favorable si bé es reserva la intervenció
un cop escoltat l’equip de govern.

El Sr. Casas assenyala que, habitualment, tots els
Grups poden intervenir àmpliament. Manifesta que el
posicionament del Grup Socialista de Catalunya és
contrari a admetre aquesta proposició. D’una banda,
per una qüestió de fons: considera que les Comis-
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sions de plenari, com és la Comissió d’Urbanisme,
Infraestructures i Habitatge no ha d’instar un altre
organisme o una empresa municipal, que en exercici
de les seves competències prenen les decisions co-
rresponents. No sembla raonable instar a aquells ens
als quals el Plenari de l’Ajuntament de Barcelona ha
delegat prendre acords, a què deixi sense efecte un
d’aquests acords. D’altra banda, per una qüestió de
forma: en relació a aquest vaixell, concretament el
que s’adjudica és el contracte de cessió del dret d’ús
d’un amarrament per instal·lar un vaixell-hotel en el
Port Fòrum Santa Adrià. I remarca l’àmbit on s’ubica,
al Port Fòrum Santa Adrià, dins el port de Sant Adrià i
a voluntat del seu govern. El Consorci del Besòs és
un instrument per a dur a terme les competències
delegades per l’Ajuntament de Sant Adrià del Besòs i
de l’Ajuntament de Barcelona en matèria urbanística i
BIMSA és el gestor de la concessió del Port, que es
va traspassar de l’Ajuntament de Sant Adrià a l’Ajun-
tament de Barcelona. Per tant, la decisió pressa per
l’òrgan competent de BIMSA de posar en marxa
aquest concurs fa referència a l’amarrament d’un
vaixell –que tindrà la corresponent llicència municipal
d’activitat, atorgada per l’Ajuntament de Sant Adrià
del Besòs– i, altrament, l’esmentat Ajuntament no
podria establir la concessió de l’amarrament d’aquest
vaixell, perquè el concessionari del port és l’Ajunta-
ment de Barcelona, delegat per l’Ajuntament de Sant
Adrià del Besòs. Per tant, per acord del Consorci del
Besòs de tirar endavant aquesta contractació, qui té
la delegació de la concessió del port, BIMSA, d’acord
amb les seves atribucions, ha formulat aquest
concurs. En definitiva, no s’està d’acord en instar al
Consorci del Besòs o a BIMSA a prendre acords que
els han d’adoptar els seus òrgans de govern perquè
els ha estat delegat; no és l’àmbit d’aquesta comissió.
A més, si no es tira endavant aquesta proposta
deixaria d’haver-hi una activitat que des de Sant
Adrià es veu raonable i positiva per al seu port.

El Sr. Forradellas manifesta que està d’acord amb
el raonament que sembla desencertat instar des de la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge al
Consorci del Besòs i a BIMSA, per no correspondre a
aquesta comissió, per no ser el mecanisme ni la fór-
mula adequada. Malgrat això, el seu Grup no consi-
dera adequada la instal·lació d’aquest vaixell hotel en
aquesta zona concreta de la ciutat. Creuen què hi ha
un dubte raonable sobre la necessitat de més hotels,
cosa que ja fa temps que alguns diuen –inclòs el seu
Grup–, i, segurament, la recuperació de l’ espai fòrum
com un espai ciutadà no es veuria afavorida amb la
presència d’un vaixell d’aquestes característiques. És
a dir, si el que es vol és que la gent es faci cada cop
més seu aquell espai, com a espai públic, aquesta no
els sembla la millor iniciativa. D’altra banda, la ubica-
ció en una zona que ha esdevingut emblemàtica, com
és la placa fotovoltaica, molt propera a aquest empla-
çament, significaria un contrast que no seria gaire
necessari. Per tots aquests raonaments, manifesta
l’abstenció del seu Grup.

La Sra. Vallugera anuncia l’abstenció del seu Grup
a aquesta proposició atès que no pensen que sigui ni
oportú ni necessari l’enclavament d’un equipament
d’aquest tipus en el port, encara que per algunes de
les raons exposades, el seu posicionament no és
contrari. L’abstenció manifestada es basa, també, en
la creença que aquest equipament no està d’acord ni

en consonància amb el model turístic que el seu Grup
defensa per aquesta ciutat, ja que l’impacte econòmic
no és un argument suficient i perquè es tracta d’un
equipament que no troben ni oportú ni necessari.

El Sr. Cornet agraeix al grup de Convergència i
Unió el vot favorable i l’abstenció dels Grups d’Es-
querra i d’Iniciativa perquè amb les seves votacions,
la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge
haurà d’instar al Consorci del Besòs i a l’empresa
BIMSA per tal que retirin aquest concurs, la qual cosa
evidentment és la intenció de la majoria d’aquest
Ajuntament. El preocupa que, dins l’àmbit de BIMSA i
del Consorci, els representants de l’Ajuntament de
Barcelona defensin aquesta instància i aprovació que
es fa en la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge. Insisteix que els representats de l’Ajunta-
ment hauran de vetllar perquè aquest acord, que avui
s’adopta, es porti a efecte en aquestes dues entitats.
Demana al president de la Comissió o al govern, que
representa l’Ajuntament de Barcelona en ambdues
entitats que vetlli perquè aquest acord que avui es
pren a la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge es torni a plantejar. Comenta que avui surt
a la premsa catalana que els hotels han hagut de
rebaixar els preus per mantenir l’ocupació, i afegeix
que aquest no és el millor lloc per ubicar un hotel
vaixell. Si bé és veritat el que ha dit el president quant
a la forma, la concessió a BIMSA, també li recorda
que, des del principi, el seu Grup no estava d’acord
amb què aquesta empresa gestionés amb aquest
criteri el port i, això, porta a aquesta situació que, ara,
l’Ajuntament de Barcelona ha de solucionar. L’objec-
tiu és que aquest hotel no s’estableixi en aquest port.

El Sr. Puigdollers vol deixar constància que el
Partit Socialista de Catalunya s’ha quedat sol; que
l’Alcalde ha perdut una votació com a conseqüència
del posicionament dels Grups que conformen l’equip
de govern que, amb la seva abstenció, permeten
que s’aprovi aquesta proposició. Considera que hi
ha un tema complicat: el fet que tota aquesta
situació té lloc al terme municipal de Sant Adrià del
Besòs, però també recorda que, en el seu moment,
l’Ajuntament de Barcelona va aconseguir la conces-
sió administrativa per construir en el port de Sant
Adrià i que la gestió d’aquesta concessió administra-
tiva li han traspassat a BIMSA (abans Infraes-
tructures del Llevant, SA), i aquí és on rau el proble-
ma: el titular de la concessió és l’Ajuntament de
Barcelona, i per tant, qui decideix legalment què es
fa en el port de Sant Adrià, no és l’Ajuntament de
Sant Adrià, sinó l’Ajuntament de Barcelona a través
de BIMSA, societat 100% municipal. Per tant, si
aquesta decisió s’ha pres des de BIMSA, és des de
BIMSA que s’ha de rectificar i això és el que avui
s’acorda, que BIMSA acompleixi una petició de la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge
de l’Ajuntament de Barcelona. Per últim, compartei-
xen l’opinió dels grups d’Esquerra i d’Iniciativa de no
creure necessari un hotel flotant en aquest espai del
Fòrum, que a banda de trobar-ho discutible des del
punt de vista de la sostenibilitat i dels principis que
postulava el mateix Fòrum. És per això, que recol-
zen la proposta del Partit Popular que hauria de sig-
nificar que es deixés sense efecte l’intent de situar
un hotel flotant de luxe al port de Sant Adrià del
Besòs, gestionat per l’Ajuntament de Barcelona,
com a concessionari.
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El Sr. Casas precisa, quant a la consideració d’a-
quest espai fòrum com un espai més o menys cívic
en funció de si hi ha l’hotel o no, que tot fa pensar
que com més activitat hi hagi en un espai, més ciutat
serà, no a l’inrevés. Pel que fa a l’argument dels
excessius hotels, considera que hotels de 4 o 5 estre-
lles o superiors, com s’està plantejant en aquest tipus
d’hotel, no sap si n’hi haurà masses; en tot cas, no és
per l’Ajuntament de Barcelona que hi ha hotels ex-
cessius, ja que dels milers de places hoteleres, llevat
d’aquesta situació, cap s’ha portat des d’aquest àm-
bit. És curiós que, només quan des de l’Ajuntament
de Barcelona es planteja situar un hotel, és quan
sembla que es trenquen tots els equilibris necessaris.
Com també és curiós que quan a Ciutat Vella es va
decidir que no en hi hauria més hotels, aquests grups
deien que n’hi havia d’haver més, i al final, es va arri-
bar a un acord amb el pla d’usos, de fer possible més
hotels de 3, 4 i 5 estrelles a Ciutat Vella. Són pos-
sibles aquests hotels a Ciutat Vella i no en són a Sant
Adrià del Besòs? Afirma no entendre aquesta in-
coherència i destaca que són fets concrets que vénen
al cas i que ha de recordar. La soledat del Partit So-
cialista de Catalunya és una constatació davant el
plantejament de l’Ajuntament de Sant Adrià de tenir
aquest hotel al seu municipi. Vol que quedi clar què,
amb els vots dels grups de la oposició i, per tant, amb
la seva responsabilitat han aprovat una situació cosa
que no consideren de fons admissible, que és instar a
uns organismes amb competències delegades i amb
capacitat pròpia de resolució que facin allò que els
grups de l’oposició consideren que han de fer. I, pel
que fa a la resta de grups del govern constata que
s’han abstingut d’aquest plantejament, no l’han recol-
zat. El que avui s’ha aprovat és l’acord d’instar a
aquests organismes a què retirin el concurs, però
s’ha de tenir ben clar que decidiran aquests organis-
mes sense cap dubte, amb la seva capacitat delega-
da de decisió. Aquesta comissió traslladarà l’acord,
que és l’acord que avui s’adopta i decidirà el consorci
el que ha de fer en el marc de les seves compe-
tències, com així ho faran els òrgans de BIMSA. Con-
sidera que si, com a president de la Comissió, ha-
gués d’entendre que el que s’està plantejant és
obligatori, demanaria a la Secretaria deixar sense
efecte la votació perquè, aquest contingut, la Comis-
sió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge no el
podria assumir. Avança el seu parer que els corres-
ponents òrgans dels ens esmentats no els faran cas,
ateses les majories existents. Per suposat, que la
Comissió traslladarà el corresponent acord, que és el
que li tocarà fer, però no més que això.

El Sr. Cornet recorda al Sr. Casas que, encara que
no li agradi, si ens creiem l’autoritat d’aquesta Comis-
sió –Comissió del Plenari– és un fet que la seva
majoria, aprova instar un òrgan a fer una determinada
actuació. Recorda que el seu Grup ja va manifestar,
en el seu moment, el seu desacord amb el que s’es-
tava fent amb BIMSA i amb tot el conjunt d’ac-
tuacions de desenvolupament de la zona Fòrum i, en
aquesta línia, el govern municipal és presoner de les
seves pròpies decisions. Afirma que la realitat és que
la Comissió d’Urbanisme del Plenari de l’Ajuntament
de Barcelona ha decidit instar al Consorci del Besòs i
a BIMSA perquè no es faci aquest hotel i el que s’ha
de tenir present és que amb aquesta situació està en
joc quelcom més que l’actuació d’aquesta comissió,

que és la seva credibilitat, que aquesta comissió de-
legada del plenari tingui o no l’autoritat que fins ara sí
li ha donat. I si el que s’està dient és que és necessari
plantejar-ho en el Plenari, així és farà, perquè no
troba de rebut que el president de la Comissió d’ur-
banisme, delegada del plenari Municipal li afirmi la
seva creença en què aquesta proposició no tindrà
cap efecte, que serà rebutjada, quan BIMSA, que és
una empresa 100% municipal. Quant el argument
dels usos a Ciutat Vella, recorda que el seu Grup no
va votar a favor del pla d’usos de Ciutat Vella, sinó
que es va abstenir; comenta que qui canvia de criteri
és el govern municipal i no el seu Grup i llegeix diver-
sos reculls de premsa: 31 d’agost de 2004, Clos
demana que no es construeixin més hotels per evitar
la crisi del sector; l’Alcalde Clos dóna la raó al gremi i
diu que no fan falta més hotels a Barcelona; Gene-
ralitat i Ajuntament demanen al sector que no es
construeixin més hotels. Insisteix que l’obligació d’a-
quest govern és fer respectar els acords que la
comissió delegada del Plenari pren dins el que són
les seves competències i una és aquesta, instar
òrgans del mateix Ajuntament i al Consorci del Besòs
què no portin a efecte actuacions contra les decisions
preses, com és el cas, i insisteix que si és necessari
que es porti al plenari, ho portaran.

El Sr. Puigdollers puntualitza que només faltaria
que la Secretaria d’aquesta Comissió no traslladés
els acords als òrgans als que afecta aquest acord. I
explica que el contrari seria prevaricació ja que els
acords s’han de traslladar a qui li pertoca, no està en
les seves mans decidir si un acord es trasllada o no.
Demana que no es faci la demagògia de dir que
perquè no es faci un hotel de luxe en el port de Sant
Adrià s’impedeix a l’Ajuntament de Sant Adrià que hi
hagi un hotel de luxe al municipi, ja que com a tal pot
decidir legítimament fer hotels de luxe allà on vulgui
del seu terme municipal. Comenta que aquest tema
no l’han portat a aquesta Comissió perquè la seva
decisió es portar-ho al Plenari des del primer mo-
ment, ja ho anuncia i precisa que el Plenari municipal
que actua com assemblea del Consorci –perquè
nomena els delegats de l’Assembla– i que actua com
a Junta General d’Accionistes de BIMSA i afirma que
si es donés el cas, seria molt curiós que el Consell
d’Administració no obeís un acord de la seva Junta
General d’Accionistes. Pregunta al Sr. Casas si sap
què passa quan un Consell d’Administració no obeeix
un acord de la seva Junta General d’Accionistes.

El Sr. Casas contesta que ha significat que la CUIH
donaria el corresponent trasllat d’aquest acord per-
què li ha semblat que es posava en dubte. En relació
a la darrera afirmació del Sr. Puigdollers, comenta
que aquest ha avançat que portarien aquest tema al
Plenari i considera la darrera pregunta una amenaça
innecessària. Torna a explicar que s’ha demanat que
aquest acord es fes, i que ell ha afirmat que aquest
acord el que s’ha de fer es traslladar-lo allà on corres-
pongui i allò que es plantegi en el Plenari també serà
tramès en conseqüència. Insisteix que s’està aprovat
aquest acord, però que no es poden prendre deci-
sions per òrgans que en tenen la competència. Els
organismes als que va dirigit aquest acord faran allò
que hagin de fer en base a les seves competències i
el que ha comentat abans és que, havent parlat amb
la gent pertinent, s’atreveix a pensar que aquests no
compartiran el seu parer, que no fan seva aquesta
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opinió, que l’Ajuntament de Sant Adrià vol aquest ho-
tel aquí, on està previst i no en altre lloc, per les
seves característiques específiques i perquè aquest
tema és conegut des de fa anys: aquesta activitat té
l’autorització de la Generalitat que és qui pot
autoritzar o no aquest hotel iniciada l’any 2003 i aca-
bada l’any 2004, amb el procediment adient. No hi ha
un canvi de posicionament; ja estava aprovat en les
dates en què s’han fet els comentaris del recull de
premsa, només mancava per fer aquest procés que
ara s’està portant a terme perquè no s’havia pogut fer
anteriorment. Afirma que s’ha de deixar que els
òrgans competents per a prendre decisions ho facin i
afirma que estava convençut que això ho portarien al
Plenari. Conclou que la decisió de Sant Adrià de tras-
lladar la concessió del seu Port a l’Ajuntament de
Barcelona obliga a ser molt curosos amb les deci-
sions que es prenen en aquest sentit i és per això,
que l’Ajuntament de Barcelona ha de prendre les
decisions correctes. El que assenyala és la important
obligació de l’Ajuntament de Barcelona en funció de
tercers.

El Sr. Cornet remarca la seva preocupació envers
el to que utilitza el Sr. Casas, ja que no es tracta
d’una decisió dels grups de la oposició, es tracta d’un
acord de la comissió delegada del Consell plenari en
matèria d’Urbanisme. Fins ara el president d’aquesta
comissió sempre ha cregut i aplicat les majories
d’aquesta comissió, és per això que, ara que les
votacions no afavoreixen el partit socialista, demana
que es mantingui el nivell i el rigor en el compliment
dels acords adoptats com fins ara. Perquè no es
tracta d’instar una altra administració, aquí el que es
proposa es instar el mateix Ajuntament, la mateixa
representació que té el plenari municipal. No és cor-
recta l’afirmació del Sr. Casas sobre que aquesta
proposició genera una situació difícil, ja que només
ha d’aplicar l’acord d’aquesta comissió i la credibilitat
d’aquesta comissió dependrà de la defensa que el
seu president faci d’aquest acord adoptat.

El Sr. Puigdollers assenyala que en aquesta co-
missió s’ha pres un acord amb el vot favorable del
Grup Popular i de Convergència i Unió i amb l’abs-
tenció d’Esquerra Republicana i d’Iniciativa amb un
discurs comú: que no volen aquest hotel. No ha de
confondre l’audiència, ja que aquesta és la realitat.

El Sr. Casas conclou dient que, com no pot ser
d’altra manera, com a president d’aquesta comissió
traslladarà l’acord adoptat i afirma estar convençut
que cap Grup voldrà que les competències delegades
que pot exercir el Consorci del Besòs i BIMSA s’hagin
de fer d’una altra manera que no siguin per dele-
gació, és a dir, a decisió dels seus representants.
Efectivament, s’instarà a aquests òrgans a prendre
lliurement una decisió al respecte. Aquesta és la
proposició que s’ha presentat i que s’ha aprovat. Si el
plantejament hagués estat un altre, segurament, no
s’hauria pogut prendre. Per tant, el president i la Se-
cretària d’aquesta comissió faran el que han de fer;
lamenta que, fins i tot, s’hagi parlat de prevaricació; i
el Consorci del Besòs i BIMSA faran el que han de fer
lliurement sense cap més pressió de ningú.

El Sr. Cornet aclareix que el que el president ha de
fer és defensar allò que acorda la Comissió.

El Sr. Casas contesta que el que ha de defensar és
la proposició aprovada que, estrictament, fa referèn-
cia al fet d’instar aquests òrgans a prendre una

decisió sobre la qüestió. Afegeix que la seva decisió
com a membre de BIMSA o del Consorci del Besòs
no ha d’estar condicionada per aquesta votació.

El Sr. Cornet li recorda que aquest acord ha de
condicionar el posicionament del Sr. Casas, donat
que la majoria d’aquesta comissió ha adoptat un
acord en què queda patent que no volen aquest
vaixell. Considera que el Sr. Casas ha de defensar la
retirada del projecte, no només el trasllat de l’acord
als òrgans corresponents.

El Sr. Casas afegeix que cadascú té les capacitats
de prendre decisions dins l’àmbit de les seves com-
petències i, això, és el que es farà respectar.

El Sr. Casas expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Vallugera expressa l’abstenció d’ERC, el Sr. For-
radellas expressa l’abstenció d’ICV-EU i A, el Sr. Puig-
dollers expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Cornet expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal PP:
19. Que l’equip de govern municipal, insti a les

administracions i entitats responsables de l’explotació
o execució de les obres d’infraestructures subterrà-
nies del metro i de l’AVE per tal que es prenguin
mesures preventives i correctores en els casos de
vibracions, afectacions o esquerdes en edificis, així
com a establir protocols d’actuacions en els casos
esmentats.

El Sr. Cornet presenta el prec.
El Sr. Casas contesta que l’Ajuntament requereix,

d’una manera sistemàtica que les administracions i
entitats responsables d’execució de les obres d’infra-
estructures subterrànies, estudiar i prendre mesures,
tant preventives com correctores, per resoldre els ca-
sos de vibracions o esquerdes en els edificis, tot co-
neixent que la responsabilitat pertoca a l’administra-
ció que executa l’obra. En aquest sentit, cadascuna
de les administracions decideix lliurement el que li
correspon fer en cada cas. Per exemple, en la línia 4
del Poblenou, les actuacions de Transports Metropo-
litans de Barcelona s’han realitzat i es continuaran
realitzant per resoldre els problemes que en deri-
vaven, la gran part dels quals ho estan. També és el
cas de la línia 9 i del treballs realitzats pel Consorci
d’Alta Velocitat pel que fa al pas del tren d’alta
velocitat, on s’han fet i s’estan fent auscultacions i
aixecament d’actes notarials per tenir constància de
les patologies preexistents, és a dir, conèixer perfec-
tament el terreny de les edificacions per on es passa.
Pel que fa a la manera d’operar davant els casos de
vibracions, afectacions per esquerdes, l’administració
responsable de les obres ja té establerts mecanismes
de detecció i solució d’aquest problema, concreta-
ment la línia 9 té contractada una empresa que
específicament pren mesures abans, durant i desprès
de l’obra i que, alhora, serveix com a eina de decisió
a mida que el túnel avança. Idèntiques mesures
s’estan portant a terme per part de l’ADIF, a més de
l’aixecament d’actes notarials per tal de determinar
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les esquerdes preexistents en els edificis abans de
les obres. Les mesures de seguretat i control i les
solucions tècniques d’aïllament del soroll es prenen
d’una manera sistemàtica i el fet que el mètode
d’excavació sigui en mina no suposa un risc afegit si
s’executa adequadament.

El Sr. Cornet comenta que el seu Grup ha demanat
en diferents precs i preguntes que s’adoptin les me-
sures necessàries en tant que hi ha queixes continua-
des de veïns amb diferents problemàtiques. Posa per
exemple, quan van demanar, el 18 de febrer de 2005,
que es paralitzessin les obres d’eixamplament de
l’andanada direcció Sarrià de l’estació de Provença i
que no els van contestar; ara, el 2 de juliol va sortir la
notícia de que la Generalitat congela l’ampliació
d’aquestes andanes a l’estació de Provença. En el
cas de la línia 9, el problema rau en les vibracions, en
l’esvoranc a la calçada del carrer Besòs amb Fasten-
rath o en el retard en la reparació de les esquerdes al
barri de la Taixonera, etc. Tot això provoca el plante-
jament d’una preocupació continuada amb aquests
tipus d’obra. Ara, s’utilitzarà per a perforar l’anomenat
nou model austríac en el túnel de l’AVE que passarà
per l’àmbit de Sants i la pregunta es en què consis-
teix aquest nou model austríac i quines mesures
s’han pres de millora de la seguretat d’aquesta obra.

El Sr. Casas contesta que com és sabut aquesta
obra la construeix l’ADIF i, en pocs dies, faran una re-
unió explicativa sobre el sistema d’auscultació amb la
comissió de seguiment dels veïns de Sants, per tant,
en aquell moment tindrem coneixement extens de
totes les dades que es demanen. Pel que fa al
anomenat nou model austríac entén que deu tractar-
se del model anterior reforçat però com es de
suposar els tècnics de l’obra els ho podran explicar
amb coneixement i precisió.

El Sr. Cornet puntualitza que ja han demanat al
Congrés dels Diputats que s’expliqui tècnicament les
mesures previstes, però volen comprovar que el
president de la Comissió d’Urbanisme del plenari de
l’Ajuntament de Barcelona i responsable final de les
obres que es facin en el terme municipal de Barcelo-
na pugui garantir la seguretat dels ciutadans. Posa
l’incident del Carmel com a exemple d’allò que no ha
de tornar a ocórrer. Senzillament, s’està demanant al
president de la Comissió d’Urbanisme quines mesu-
res es plantegen per part de l’empresa i de l’Ajunta-
ment de Barcelona per constatar la millora del model
envers l’utilitzat en el Carmel. La contesta és que això
ho contestaran els tècnics de l’ADIF, però li demana
que li faci arribar la informació corresponent ja que
entén que ell l’ha de tenir en tant que n’és responsa-
ble, si més no per verificar que les obres que fan
altres administracions dins el territori de la ciutat de
Barcelona no afectaran negativament la seguretat de
la superfície.

El Sr. Casas contesta que el que ha dit és que els
tècnics responsables del consorci de l’ADIF explica-
ran els sistemes d’auscultació a Sants, ben propera-
ment i amb tot el detall que correspongui, i el que el
Sr. Cornet ha arribat a dir és que el president de la
Comissió d’urbanisme era el responsable de l’en-
fonsament del Carmel. En aquest sentit, considera
ofensiu el sil·logisme al qual el volia portar, més en-
cara quan el seu Grup aprovà la llei que deixa als
ajuntaments fora de poder intervenir en les llicències
de les obres quan aquestes són realitzades per altres

administracions. L’Ajuntament exerceix la responsa-
bilitat corresponent a la seva participació en el con-
sorci de l’Alta Velocitat, cerquen la informació; infor-
mació que se’ls facilita en el moment en què es pot
facilitar i, per tant, en el moment en què es disposi de
la informació suficient, faran arribar allò que es
conegui sobre els diferents processos constructius,
que no son altres que els que s’han publicat, són
públics. De la reunió en el consorci que s’ha realitzat
per tal que la comissió de seguiment que està treba-
llant a Sants pugui disposar d’aquesta informació, per
suposat, que se’ls farà arribar, fins allà on arribi la
informació i fins allà on correspongui. Afirma que no
ha estat, no és i no serà responsable de les obres del
metro que se han realitzat en infraestructura ni de
l’alta velocitat; pot ser membre del consorci que fa el
seguiment de les obres, però no responsable de l’e-
xecució d’aquestes obres ni del seu conjunt. Afirma
que ser responsable de les obres que una empresa
com BIMSA hagi de realitzar fins allà on correspongui
com a directiu de BIMSA, no més enllà: no és ni
l’arquitecte ni l’aparellador ni el constructor. I això
hauria de quedar absolutament clar; responsable sí,
però fins allà on toqui, no mes enllà.

El Sr. Cornet comenta que la seva responsabilitat
ja va quedar clara en el moment que el seu Grup no
el va reprovar per aquest tema i, si no ho va fer, és
precisament perquè tenen clara quina és la respon-
sabilitat de cadascun, però el que també afirma és
que com a Tinent Alcalde de Barcelona és el respon-
sable últim de la seguretat dels ciutadans en totes les
obres que es fan a la ciutat i, si més no, subsidià-
riament. És per això, que consideren que ha de ga-
rantir aquesta seguretat i, per això, li demana aquesta
informació; no li val que se’l respongui que els tècnics
ja informaran en què consisteix aquest mètode. Torna
a repetir que el preocupant és que el primer tinent
d’alcalde, d’Urbanisme de la ciutat de Barcelona en
una obra que s’està fent a la ciutat de Barcelona, de
l’AVE, amb un cobriment que es realitza amb una
nova tècnica, etc. no tingui la informació necessària.
Admet que, finalment, se li ha contestat que encara
no li han donat la informació i que quan la tingui li do-
naran i espera que sigui el més ràpidament possible.

El Sr. Casas afirma que el Sr. Cornet s’ha tornat a
atrevir a responsabilitzar-lo com a últim responsable
de qualsevol cosa que passi a Barcelona amb les
obres i, a més a més, subsidiàriament, i això li sem-
bla vergonyós.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
20. En quin estat d’execució es troba el Conveni de

presons subscrit en el seu dia amb el govern de la
Generalitat de Catalunya i quina previsió té l’Ajunta-
ment de Barcelona de tancament de les presons a
l’interior de la ciutat?

El Sr. Puigdollers formula la pregunta.
El Sr. Casas comunica que hi ha una notícia recent

en referència a aquest assumpte, que és el nou pla
d’extensió de les presons a tota Catalunya i la vo-
luntat de revisar el conveni de presons de Barcelona.
Per tant, avui s’està a l’espera de les propostes que
es formulin d’aquesta revisió. El que s’ha fet fins ara
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és treballar amb la comissió de seguiment amb els
diferents projectes inicials a l’entorn del que havien
de ser els centres oberts a la ciutat i amb la infor-
mació de com anaven avançant les voluntats per
trobar emplaçaments nous i situar els calendaris en el
que es podria situar en el temps. En aquests mo-
ments, si la Generalitat ha decidit revisar el conveni,
és quan s’han d’atendre els nous plantejaments i de
decidir, finalment, què fer.

El Sr. Puigdollers confirma que no hi ha cap ca-
lendari.

El Sr. Casas afirma que com és comprensible da-
vant aquesta novetat d’última hora, el calendari tam-
bé s’ha de concretar.

Es dóna per tractada.
21. Quines activitats ha desenvolupat la societat

BCN Sagrera Alta Velocitat, SA durant l’exercici del
2004 i el primer semestre del 2005?

El Sr. Puigdollers formula la pregunta, d’acord amb
les actes que va enviant el Sr. Casas de l’empresa i
el consorci Sagrera Alta Velocitat.

El Sr. Casas confirma que ara sí que arriben les
actes i que hi està reflectit el contingut de la pregunta.
Contesta que, lògicament, l’any 2004 el més impor-
tant va ser la mateixa constitució de la societat, de la
Junta, del Consell d’administració i, més recentment,
la constitució de la comissió permanent. Per tant, tots
els òrgans directius de la societat estan constituïts i
s’han pres els acords de tota l’estructura directiva
–consell delegat, gerent, responsable d’economia,
responsable tècnic, etc. Així mateix, la societat s’ha
posat a treballar conjuntament amb els òrgans
corresponents del ministeri, de l’ADIF o de RENFE,
Barcelona Regional i la Generalitat en la programació
i previsions de desenvolupament de modificació de
PGM, analitzant cadascuna de les unitats d’actuació,
els diferents passos a fer i programar accions amb
l’objectiu d’executar les obres que té encarregades.
S’han fet les primeres adscripcions de patrimoni que
l’Ajuntament ha fet en aquesta societat, com ara els
solars de can Portabella a Sant Andreu, i ja ha posat
en marxa la gestió d’aquest patrimoni. S’han adjudi-
cat els treballs de redacció del projecte bàsic de
l’estació com a suport dels serveis tècnics de l’ADIF i
de Barcelona Regional per a preparar el projecte
bàsic de l’estació que ha de servir per al concurs i
concessió, si és el cas, dels diferents sostres que
s’han de concessionari. Amb una contractació amb
persones per treballar el plec de clàusules. S’ha
promogut el projecte de reparcel·lació del triangle
ferroviari, que està en aprovació inicial amb l’acord
dels diferents propietaris del sòl, s’han acordat tirar
endavant els treballs de redacció dels plans de
millora urbana de tres àmbits: entorns d’estació, Prim
i Colorantes i ja s’han anat fent els concursos de
selecció d’equips per adjudicar les elaboracions
d’aquests plans que s’hauran de tramitar per part de
l’Ajuntament. També, de manera indirecta, s’està par-
ticipant en els treballs de planejament de les ca-
sernes de Sant Andreu que comparteix sostre de
RENFE i del Ministeri de Defensa amb sostre resi-
dencial. S’està treballant amb l’ADIF sobre el projecte
d’implantació de l’àmbit ferroviari, bàsicament sobre
les vies; s’està treballant amb el projecte de l’estació i
dels tallers, s’està revisant el tema dels accessos
viaris i en un termini no gaire llunyà del projecte, total
o parcial, d’urbanització del que són els viaris cap a

l’estació i cap al nus de la Trinitat i cap al centre de la
ciutat, en la mida que ja es puguin anar elaborant.
Finalment, comenta que juntament amb Barcelona
Regional s’està treballant en el projecte d’urbanit-
zació del parc. Tot això, a més de formar part, ja, de
la comissió de seguiment de Sant Andreu Sagrera i
treballant d’una manera molt directa.

El Sr. Puigdollers pregunta si de la intervenció feta
pel Sr. Casas es pot deduir que, a 30 de juny de
2005, l’única aportació patrimonial i/o econòmica que
s’ha fet a aquesta societat per part de l’Ajuntament
han estat els terrenys de Can Portabella. Demana
que es confirmi si a 30 de juny de 2005, l’Estat, la
Generalitat i la RENFE no han aportat res.

El Sr. Casas contesta que perquè això succeeixi
s’han de fer i aprovar els plans de millora urbana, el
corresponent projecte de reparcel·lació amb assigna-
ció de les propietats de cadascú en tots els àmbits
esmentats: entorns de l’estació, Prim, Colorantes, Ca-
sernes, RENFE, Ajuntament, triangle ferroviari, Ge-
neralitat. Les propietats d’origen que els diferents
agents tenen no són traspassables directament a la
societat donat que el que cal obtenir per traspassar a
la societat són les parcel·les on es pot construir,
vendre, etc. i això succeeix un cop fet el PMU, i la
reparcel·lació, ja que sense reparcel·lació no hi ha
propietat ubicada en l’àmbit. Ara bé, des del punt de
vista conceptual que el Sr. Puigdollers esmenta, tots
han aportat les propietats globals a la societat, i així
figura recollit en l’acta constitutiva, però la parcel·la
concreta es pot aportar en el moment que jurídica-
ment i urbanísticament és possible, un cop fets els
esmentats processos. L’únic que estava fet era can
Portabella, i és per això que aquests terrenys ja s’han
aportat. Ara s’està fent la reparcel·lació del triangle
ferroviari, i s’ha començat el planejament i els tres
àmbits entorns de Sagrera, Prim i Colorantes. Pel
que fa al sostre de l’estació, es podrà realitzar una
concessió, per tant, l’aportació que es farà a la
societat serà encarregar la concessió del sostre que
repercutirà en un cànon, a banda de la construcció de
l’estació. Tot això es farà en el moment corresponent,
realitzats els tràmits corresponents i de manera que
les transaccions siguin el més àgils i simples pos-
sible.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
22. Quan s’iniciaran les operacions de rehabilitació

i transformació integral del barri de la Barceloneta,
previstes en el seu PERI i en que consisteixen les
actuacions anunciades recentment pels edificis
d’aquest barri?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta que té com a
referent el PERI de la Barceloneta aprovat l’any 1985,
per tant ja fa 20 anys, sense que s’hagi executat, en
aquest àmbit, cap operació de reforma estructural en
la Barceloneta, sinó només intervencions molt pun-
tuals. Comenta que es va presentar un projecte d’ins-
tal·lació d’ascensors en els pisos de la Barceloneta,
que consideren molt positiu però mancat d’arguments
d’execució en alguns casos, com es pot donar en
aquells llogaters amb rendes més baixes.

El Sr. Casas passa la paraula al regidor Carles
Martí per respondre aquesta pregunta.

El Sr. Martí recorda les actuacions puntuals dutes
a terme a la Barceloneta: nou passeig Marítim, nova
avinguda Joan de Borbó, el Port Vell, ronda Litoral i
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més de 650 habitatges públics; la reforma del mercat
de la Barceloneta en marxa i tres aparcaments nous.
El 85% de les actuacions del PERI de la Barceloneta
estan fetes. Efectivament en queda una de molt
important, que és la que ara és objecte de l’equip de
govern, però no li sembla escaient l’afirmació que el
PERI de la Barceloneta s’ha desenvolupat en un
percentatge molt poc significatiu. S’han fet moltes
actuacions, i moltes d’elles contemplades en el PERI.
Sobre la part que resta per fer, que és la rehabilitació
i reforma de la majoria dels habitatges del barri, en el
PAD està contemplada com una de les grans 5
intervencions que es posen en marxa en aquest
mandat. Aquests últims dies, s’ha començat a con-
cretar aquesta intervenció, com el Sr. Vilagrassa
coneix perquè era present el dia 11 de juny quan es
va fer la primera aproximació o presentació a totes
les entitats de la Barceloneta que van voler assistir-hi,
mostra d’entitats, periodistes, grups polítics, etc., així
com també en la sessió d’ahir 6 de juliol al Consell
del districte, en la qual, a partir d’un document repartit
en la junta de portaveus el 26 de juny a tots els grups
del consell, es va fer una explicació i un debat sobre
la concreció d’aquesta idea. És una idea que pivota
sobre tres elements, un de ells sobre el mateix PERI,
i sobre dos elements que també són molt importants,
un d’imprescindible, com els 209 habitatges de
reallotjament que s’han de fer a la zona de Renfe-
Rodalies i, l’altra, el pla integral de la gent gran a la
Barceloneta, que fa uns mesos també es va aprovar
en el consell del districte. És una proposta que té, per
tant, implicacions sobre la remodelació física dels
habitatges de la Barceloneta però no només això, ja
que s’emmarca en una proposta més general que
té a veure en solucionar necessitats d’habitatge.
Aquesta proposta es formula com a idea bàsica i ini-
cial que pivotarà bàsicament sobre els privats, que
són els titulars i propietaris de la immensa majoria de
les finques que hauran de ser afectades per la
proposta sense descuidar el suport que ha de donar
el sector públic per tal que aquesta proposta tiri
endavant el més ràpidament possible i en les millors
condicions, tant per als propietaris com per als llo-
gaters. En termes generals els propietaris s’hauran
de fer càrrec de les obres i, l’administració publica,
l’Ajuntament, en aquest cas, es farà càrrec de les
subvencions i del reallotjament. Aquestes dues línies
de treball portaran a un pacte público-privat per tal de
fixar les regles del joc sobre propietaris i llogaters.
Aquesta proposta representa l’adopció d’una opció
que intenta minimitzar al màxim l’afectació dels ocu-
pants de la Barceloneta, rehabilitar el màxim d’edificis
respectant alhora la tipologia tradicional del barri.
Quant al calendari de treball, la presentació de la idea
es va fer el mes de juny; ahir es va explicitar en el
consell del districte i, a partir d’aquí, s’obre un debat
multilateral amb entitats, tècnics i grups polítics de
manera que el mes d’octubre es pugui presentar una
proposta a l’aprovació del Consell del districte que
concretarà el programa a seguir. Aquest programa o
disseny urbanístic haurà de tenir una concreció urba-
nística amb modificació del planejament existent i
també altres parts que no afectaran el planejament
urbanístic existent. En el plenari de desembre del
districte s’haurà d’adoptar aquesta qüestió, prèvia

aprovació inicial per l’òrgan competent i a partir
d’aquí, amb l’aprovació definitiva pel plenari munici-
pal a principis de l’any vinent. Oficina delegada de
Focivesa a la Barceloneta per a procedir a tots els
treballs previs de informació i gestió de les finques
afectades per la proposta per a no perdre temps. La
proposta del PERI s’efectuarà a llarg termini, perquè
el 83% de les finques de la Barceloneta presenten al-
guna deficiència, però precisament per això, com
més aviat es comenci, millor; serà un procés lent,
complicat, de microintervenció i que cal abordar amb
valentia i sense demora.

El Sr. Villagrasa reconeix al Sr. Martí la valentia
d’afrontar aquesta situació que porta més de vint
anys parada, perquè el que s’ha fet fins ara no
afectava realment els ciutadans. Segons el seu parer,
la base de la proposta hauria de ser reformar els
“quarts de casa” i passar-los a “mitges cases”, i no
només en horitzontal, sinó en vertical i també tenint
present els baixos en algunes ocasions. S’haurien
d’atendre els problemes dels baixos comercials i tenir
clar si els pisos de Renfe-Rodalies seran pisos pont o
bé pisos definitius per a reallotjar afectats de la
Barceloneta. Afegeix que segons el seus estudis, tots
els veïns de la Barceloneta podrien quedar-se al barri
ja que a l’any 1955 hi havia 35.000 residents i, ac-
tualment, només n’hi ha 10.000 –el Sr. Martí intervé i
precisa que exactament, en l’actualitat hi ha 16.600
habitants– la qual cosa indica que efectivament amb
una bona proposta es podria aconseguir que els
afectats de la Barceloneta restessin definitivament en
el seu barri i que els pisos de Renfe-Rodalies fossin
pisos-pont i que s’aprofitessin per al reallotjament al
barri solars existents a la Barceloneta.

El Sr. Martí manifesta que no té la intenció d’ende-
gar una discussió sobre el PERI de la Barceloneta i el
seu grau d’acompliment. Manifesta que, com a tal, en
el seu conjunt, s’ha executat en més d’un 80% i co-
menta que, efectivament, la part referida a l’habitatge
és la que està menys desenvolupada tot i que s’han
construït més de 600 habitatges nous a la Barcelone-
ta en aquests 20 anys. S’han fet moltes coses en
aquest barri i, evidentment, encara en queden moltes
per fer. Amb el programa que s’ha iniciat es pretén
abordar les situacions inconvenients d’aquest barri,
dels edificis i dels mateixos habitants, de la seva es-
tructura residencial. Hi ha la voluntat de mantenir
l’esperit d’aquest barri tan singular, amb tota la seva
essència per això s’ha d’abordar la seva transfor-
mació, per mantenir, precisament la seva característi-
ca més pura. Afegeix que totes les intervencions i
suggeriments que es presentin amb l’ànim de millorar
la proposta seran benvingudes, per tal d’arribar a un
debat ric i fructífer. És clar que no es tracta d’un àmbit
d’actuació fàcil i que s’haurà de treballar de valent so-
bre el tema; és per això que no hi ha d’haver demora.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les dinou hores i trenta
minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 7 de juliol de
2005 i aprovada el dia 6 d’octubre de 2005

A la sala President Lluís Companys de la casa de la
ciutat, el 7 de juliol de 2005, s’hi reuneix la Comissió
de Seguretat i Mobilitat, sota la presidència de l’Im. Sr.
Jordi Hereu i Boher. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els
Ims. Srs.: Carles Martí i Jufresa, Francesc Narváez
i Pazos, Assumpta Escarp i Gibert, Ricard Martínez i
Monteagudo, Xavier Florensa i Cantons, Elsa Blasco
i Riera, Magda Oranich i Solagran, Jaume Ciurana i
Llevadot, Joaquim Forn i Chiariello, Alberto Villagrasa
i Gil, Xavier Basso i Roviralta i M. Caridad Mejías i
Sánchez, assistits pel secretari general de la Corpo-
ració, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Núria Carrera
i Comes.

S’obre la sessió a les deu hores.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

El Sr. Forn demana que s’estableixin els mecanis-
mes per informar de les actuacions relacionades amb
el fenomen de les bandes juvenils d’acord amb allò
que el Sr. Hereu va manifestar el passat mes de maig
arran d’una proposició presentada pel Grup de Con-
vergència i Unió

El Sr. Hereu respon que, tal com va dir, es man-
tindran els canals de comunicació.

El Sr. Villagrasa felicita els organitzadors del Fò-
rum Barcelona Seguretat Vial celebrat a les Drassa-
nes amb uns continguts de gran interès.

El Sr. Hereu agraeix la felicitació en nom de tots els
organitzadors.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Sector de Seguretat i Mobilitat

De la gerent municipal, de data 22 de juny de 2005,
que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’adquisició d’armaris ves-
tidors i bancs per a la unitat territorial de Sant Martí
de la guàrdia urbana, per als exercicis 2005-2006, i
per un import de 87.280 euros.

2. Districte de Ciutat Vella

Del regidor del Districte de Ciutat Vella, de data 2
de juny de 2005, que imposa a Plaça Reial 12, SL

sanció de tancament provisional de l’activitat del local
Kane Room, ubicat a la plaça Reial, 11, baixos, per
un període de quinze mesos, i multes per import de
12.800 euros, per la comissió d’infraccions adminis-
tratives.

Acord de la Comissió de Govern de 29 de juny de
2005:

3. Adjudicar, mitjançant concurs vàlidament fet
d’acord amb l’article 208.3 del Text refós de la Llei de
contractes de les Administracions públiques (TRLCAP),
el contracte de serveis per al manteniment, la re-
paració i l’adaptació d’instal·lacions semafòriques i
sistemes de regulació del trànsit a la ciutat de Bar-
celona, durant el període de dos anys a comptar des
de l’1 d’octubre de 2005, desglossat en dos lots, als
licitadors següents: pel que fa al Lot 1, a la UTE for-
mada per les empreses Etra Catalunya, SA – Elec-
trònic Tràfic, SA, amb NIF G63852610, per un im-
port màxim de 2.900.281,66 euros, l’impost del valor
afegit inclòs; pel que fa al Lot 2, a Telvent Trafico y
Transporte, SA, amb NIF A78107349, per un import
màxim de 2.355.886,63 euros, l’impost del valor
afegit inclòs. Disposar les esmentades despeses
amb càrrec a les partides pressupostàries corres-
ponents d’acord amb el desglossament que s’indica
en el document comptable; en tot cas l’adjudicació
quedarà sotmesa a la condició suspensiva d’exis-
tència de crèdit adequat i suficient als exercicis
corresponents als anys 2006 i 2007. Excloure l’em-
presa Bonal ESE I E, SA, en aplicació de l’article 84
del Reglament general de la Llei de contractes de
les Administracions Públiques, en haver-se produït
un error manifest en l’import de les proposicions
presentades, i haver-ho reconegut expressament el
licitador. Retornar als licitadors presentats la quan-
titat dipositada en concepte de garantia provisional;
requerir els adjudicataris perquè, dintre del termini
de quinze dies naturals a comptar des del dia se-
güent a la recepció de la notificació d’aquest acord,
constitueixin la garantia definitiva per un import de
580.056,33 euros, pel que fa a UTE formada per
Etra Catalunya, SA – Electrònic Tràfic, SA (lot 1), i
de 471.177,33 euros pel que fa a Telvent Trafico y
Transporte, SA (lot 2), corresponent aquestes quan-
titats, en ambdós casos, al 20% de l’import adjudicat
en aplicació de l’article 83.5 del TRLCAP; citar els
representants legals de les adjudicatàries perquè
compareguin per formalitzar el contracte dintre dels
trenta dies següents al de la notificació de l’adju-
dicació el dia i hora que se’ls indiqui. Facultar el
president de la Comissió de Seguretat i Mobilitat per
a signar-lo; i donar-ne compte a la Comissió de
Seguretat i Mobilitat.

b) Mesures de govern
c) Informes

Comissió de Seguretat i Mobilitat
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III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions

Al Plenari del Consell Municipal:
1. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 13 de juny de

2005 (S1/D/2005 2260), que aprova el conveni de
col·laboració entre el Ministeri de l’Interior i l’Ajunta-
ment de Barcelona, sobre la cessió temporal d’ús
dels edificis municipals ubicats al carrer Lleida núm.
26 i 30, per traslladar part de les dependències
policials de la comissaria del Cos Nacional de Policia
ubicada a la plaça Espanya.

El Sr. Hereu explica que es proposa la ratificació
del conveni entre el Ministeri de l’Interior i l’Ajunta-
ment pel lloguer durant tres anys de dos immobles: el
del carrer Lleida, 26, on ja es gestionen passaports i
documents nacionals d’identitat, i el del carrer Lleida,
30, on s’han ubicat els serveis mèdics, dependències
sindicals i altres serveis de suport.

El Sr. Forn pregunta per què a la clàusula núm. 4
del conveni es diu que les obres d’arranjament dels
edificis que ocuparà el cos de policia de l’Estat aniran
a càrrec de l’Ajuntament, i a l’informe de Secretaria,
pel contrari, es diu que el conveni no comporta
despesa econòmica. Vol saber el per què l’Ajunta-
ment ha de fer-se càrrec d’aquesta despesa.

El Sr. Hereu respon que l’immoble és de propietat
municipal, la infraestructura d’aquí a tres anys serà
també d’utilització municipal i l’actuació permet buidar
un altre immoble també de propietat municipal.

El Sr. Villagrasa manifesta el posicionament favo-
rable del seu Grup, però entén que fins d’aquí a tres
anys no hi haurà comissaria de mossos a l’Eixample,
fet que mostra que la planificació dels equipaments
policials a la Ciutat no ha estat del tot correcta.

El Sr. Hereu pensa que el debat que introdueix el
Sr. Villagrasa no correspon al present acord. Afirma
que el Districte de l’Eixample tindrà una infraestructu-
ra de comissaria absolutament moderna i capacitada
per afrontar les necessitats del Districte.

El Sr. Villagrasa pregunta quan estarà construït
l’equipament de la plaça d’Espanya. Creu que en una
distància curta hi haurà tres comissaries: la de Sants-
Montjuïc, la de l’Eixample a la plaça d’Espanya i la de
Nou de la Rambla, però que la resta del Districte de
l’Eixample estarà desert d’equipaments policials.

El Sr. Hereu no vol entrar en aquest debat i repe-
teix que el Districte tindrà, com la resta de Districtes,
una bona cobertura de serveis policials i manifesta
que molt aviat s’iniciarà l’enderroc de l’antic edifici de
la plaça d’Espanya.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria

a) Propostes d’acord

2. Aprovar l’Avantprojecte per a la construcció d’un
aparcament públic subterrani per a vehicles en el
subsòl del terreny de domini públic municipal, situat a
la plaça de las Navas, i el plec de clàusules admi-

nistratives particulars que regula el contracte de
concessió administrativa per a la construcció, con-
servació i explotació de l’esmentat aparcament; sot-
metre a informació pública l’esmentat Avantprojecte
pel termini de trenta dies, i de no presentar-s’hi
al·legacions tenir-lo per aprovat definitivament; i, con-
vocar concurs per a l’adjudicació de la corresponent
concessió.

El Sr. Hereu explica de forma conjunta els punts
2 al 6, ambdós inclosos, de l’ordre del dia. Amb
aquests expedients s’inicia la tramitació de cinc nous
aparcaments municipals amb un total de 1.414
places: el de la plaça de Navas, al barri del Poble Sec
que tindrà 330 places amb tres plantes, una inversió
prevista de cinc milions cent divuit mil quatre-cents
euros i s’adjudicarà per concurs; el del carrer de
Badosa que l’impulsa Pro Nou Barris, SA amb 173
places i una inversió prevista de dos milions vuit-
cents divuit mil euros; el de les Cotxeres Borbó, en el
subsòl d’un espai que ocuparan diferents equipa-
ments socials que té una inversió prevista de cinc
milions i cinc-cents mil euros; el de la plaça de
Wagner que construirà i explotarà el Consell Comar-
cal del Barcelonès, amb 280 places i una inversió
prevista de quatre milions vuit cents mil euros; i el del
carrer d’Alcúdia, per impulsió de Pro Nou Barris, SA,
amb 254 places i una inversió prevista de tres milions
cent mil euros.

El Sr. Ciurana avança el vot favorable del seu
Grup, però fa unes consideracions perquè no ente-
nen el criteri que s’ha seguit. Atès que la Societat Mu-
nicipal d’Aparcaments es va integrar a la Societat
Barcelona de Serveis Municipals considera que, teò-
ricament, el desitjable i normal hauria estat que
aquesta empresa fos la gestora i l’encarregada de la
construcció dels aparcaments. Constata que dels
cinc aparcaments que avui es porten a aprovació,
Barcelona de Serveis Municipals en fa un, Pro Nou
Barris, SA en fa dos, Regesa en fa un, i un s’adjudica
per concurs. Entén que l’aparcament que surt a
concurs té estudis suficients que indiquen que és
susceptible de tenir interès per als operadors privats
i, per tant, amb una rendibilitat econòmica determina-
da; si això és així, li sobta que, per exemple, en el de
la plaça de Wagner s’esmenti, també, la gran ne-
cessitat d’aparcament a la zona. Demana quin és el
criteri que se segueix per encarregar la construcció i
l’explotació dels aparcaments a empreses públiques
o adjudicar-los per concurs i per quin motiu Regesa
construeix l’aparcament de la plaça de Wagner.

El Sr. Villagrasa manifesta que el seu Grup té
dubtes quant a les formes d’adjudicació i que aquesta
qüestió ja l’han plantejada en altres Comissions.
Entén l’encàrrec a Pro Nou Barris, SA dels aparca-
ments molt lligats al Districte, però no veu clars ni el
procés ni l’adjudicació de la resta d’aparcaments a
altres empreses. Pensa que el Pla ha estat mal definit
perquè avui s’aproven tres aparcaments que no esta-
ven inclosos i, tot i no dubtar de la seva necessitat, es
pregunta si apareixeran més aparcaments fora del
Pla que, insisteix, té defectes de definició. Anuncia el
posicionament favorable del seu Grup als punts 2, 4,
5 i 6 i l’abstenció en el 3, corresponent a la plaça de
Wagner, entre altres raons perquè no estan d’acord
que s’adjudiqui a una empresa pública, d’àmbit co-
marcal, i perquè el projecte no inclou la urbanització
en superfície.
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El Sr. Hereu insisteix que el Pla d’aparcaments no
és un document inamovible i que no hi ha cap pro-
blema que es modifiqui per escreix amb noves
aportacions i més aparcaments, ja que el Pla té un
plantejament estratègic i la voluntat de promocionar
aparcaments a tots els barris de la Ciutat. L’equip de
govern considera positiu que Regesa, empresa públi-
ca del Consell Comarcal, desenvolupi alguns
projectes perquè els recursos d’algun operador muni-
cipal són limitats quant a inversions i l’important per al
ciutadà de Barcelona és tenir aparcaments inde-
pendentment de qui els construeixi. Puntualitza que
Regesa té l’encàrrec de dos aparcaments al Districte
de Sant Martí i que Pro Nou Barris, SA té l’encàrrec al
Districte de Nou Barris; a les antigues cotxeres de
Borbó. S’opta perquè Barcelona de Serveis Munici-
pals asseguri el desenvolupament d’aquest projecte
perquè, a sobre de l’aparcament, s’hi ubicaran dife-
rents equipaments públics i es vol tenir el control
directe del projecte a través de l’operador municipal,
que es considera estratègic i, finalment, se sotmeten
a concurs els aparcaments on es preveu que la inicia-
tiva privada hi pot estar interessada.

El Sr. Ciurana troba excessiu que el regidor digui
que el Pla d’aparcaments és un document obert, ja
que es va presentar en l’última Comissió i avui s’a-
proven aparcaments que no estaven previstos. De-
mana que no es faci de la necessitat virtut i es digui
que això és exemple de la flexibilitat perquè realment
és un efecte de la imprevisió, un problema de
coordinació o un defecte de planificació. Puntualitza
que tant de bo es facin 15.000 places d’aparcament
més de les previstes en el Pla, però no entén que
avui se sotmetin a aprovació tres aparcaments no
previstos en el Pla. Manifesta que a l’aparcament de
la Plaça de Wagner no està inclòs el projecte d’urba-
nització en superfície i vol que quedi constància que
cal protegir els elements arbrats que hi ha a la plaça i
la necessitat de coordinar la finalització de l’apar-
cament amb la urbanització de la superfície.

El Sr. Villagrasa pensa que les adjudicacions a
Regesa són més aviat una forma per justificar
l’empresa que no una necessitat i vol que es demani
a Regesa que financi la urbanització en superfície de
la plaça de Wagner. Pensa que el Pla d’aparcaments
té defectes perquè s’ha fet una anàlisi errònia de la
necessitat d’aparcaments públics a la Ciutat.

El Sr. Hereu insisteix que el que hi ha és el des-
bordament d’un Pla per la realitat. Admetria la crítica
si no es complís el Pla perquè molts dels aparca-
ments previstos no es desenvolupessin, però, en el
cas contrari, entén que la crítica no té sentit. Pel que
fa a la plaça de Wagner, opina que s’ha acabat, com
a concepte, fer urbanisme a partir dels aparcaments i
recorda que el cànon que satisfà l’operador de
l’aparcament pot ajudar a sufragar la urbanització que
s’hagi de fer, però que són altres operadors els que
s’encarregaran del projecte d’urbanització.

El Sr. Ciurana entén que els encàrrecs que es fan
a empreses públiques no han de satisfer cànons i,
per tant, l’argument a què fa referència el regidor no
és aplicable a l’aparcament de la plaça de Wagner.

El Sr. Hereu puntualitza que, en aquest cas, serà el
Districte qui haurà de destinar una inversió per a la
urbanització. Explica que sempre s’intenta, com de-
mana el Sr. Ciurana, coordinar la finalització de
l‘aparcament amb l’inici de la urbanització en super-

fície, tot i que reconeix que hi ha casos en què no
s’aconsegueix.

El Sr. Villagrasa no critica els aparcaments nous
perquè entén que estan plenament justificats; el que
critica és l’elaboració del Pla d’aparcaments i es pre-
gunta si en l’elaboració del Pla no hi ha mancat la
necessària coordinació amb els Districtes.

El Sr. Ciurana pensa que seria bo que, de la
mateixa manera que els expedients de Planejament
urbanístic han d’incorporar informes del Districte,
d’ara en endavant, els avantprojectes d’aparcament
incorporessin una diligència del Districte que fes
constar que, en les seves previsions inversores, es
preveu fer coincidir la urbanització de l’espai amb la
finalització de l’aparcament.

El Sr. Hereu creu que es pot estudiar aquesta
vinculació formal que el regidor demana. Pensa que
l’acord és desitjable, però entén que un nou pas
administratiu que vinculi o dificulti el procés pot no ser
aconsellable.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

3. Aprovar l’Addenda al Conveni marc, subscrit pel
Consell Comarcal del Barcelonès i l’Ajuntament de
Barcelona el 21 de juny de 2000, relatiu a la cons-
trucció i explotació de l’aparcament subterrani per a
vehicles situat a la plaça de Wagner. Facultar l’Im. Sr.
President de la Comissió de Seguretat i Mobilitat, Jor-
di Hereu i Boher, per a la signatura de l’esmentada
addenda i dels seus posteriors documents de des-
plegament.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

4. Encarregar a Pro Nou Barris, SA, la gestió direc-
ta de la construcció de l’aparcament subterrani ubicat
al carrer de Badosa; entre els de Sant Francesc Xa-
vier i de Baltasar Gracián, i la seva posterior trans-
missió als residents del dret individualitzat i exclusiu
de l’ús de les places d’aparcament que els pertoquin
en règim de concessió demanial, d’acord amb el
document annex; i posar a disposició de la indicada
Societat el subsòl de l’espai referit, tenint en compte
que també mantindrà, en tot moment, el seu caràcter
demanial.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Puigdollers expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

5. Encarregar a Pro Nou Barris, SA, la gestió direc-
ta de la construcció de l’aparcament subterrani ubicat
al carrer d’Alcúdia, entre els de Deià i de Valldemosa,
i la posterior transmissió als residents del dret indivi-
dualitzat i exclusiu de l’ús de les places d’aparcament
que els pertoquin en règim de concessió demanial,
d’acord amb el document annex; i posar a disposició
de la indicada Societat el subsòl de l’espai referit,
tenint en compte que també mantindrà, en tot mo-
ment, el seu caràcter demanial.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 29 a 30-X-20051556

Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Vi-
llagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

6. Encarregar a Barcelona de Serveis Municipals,
SA la gestió directa de la construcció i explotació de
l’aparcament ubicat a les Antigues Cotxeres de Borbó
(interior illa delimitada per l’avinguda de Borbó i els
carrers de Prat i Roquer, de Ramón Albó, de Felip II i
Costa i Cuxart), d’acord amb el document annex; i
posar a disposició de la indicada Societat el subsòl
de l’espai referit, tenint en compte que també man-
tindrà, en tot moment, el seu caràcter demanial.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

7. Desestimar les al·legacions formulades pel
portaveu del Grup Municipal de Convergència i Unió
l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas i per la regidora del
mateix Grup l’Ima. Sra. Magda Oranich i Solagran,
per les raons indicades en l’informe annex del se-
cretari de la Comissió d’Aparcaments, i per tant, tenir
per aprovat definitivament els avantprojectes per a la
construcció de quatre aparcaments subterranis per a
vehicles en el subsòl de terrenys de domini públic
municipal, situats al carrer d’Esteve Terradas, plaça
de la Mainada, interior d’illa Vèlia, Riera d’Horta, Par-
do i Ignasi de Ros i plaça Laguna de Lanao i, convo-
car concurs per a l’adjudicació de les corresponents
concessions.

El Sr. Hereu explica que amb aquest acord s’a-
proven definitivament els avantprojectes per a la
construcció dels aparcaments situats al carrer d’Es-
teve Terrades, plaça de la Mainada, interior de l’illa
Vèlia, i plaça Laguna de la Nao i es desestimen les
al·legacions formulades pel grup municipal de CiU.

La Sra. Oranich avança l’abstenció del seu Grup.
El Sr. Hereu puntualitza que en el projecte d’urba-

nització de la plaça Laguna de la Nao es preveu la
conservació del pi centenari de la plaça i es millorarà
el pas de gir dels autobusos de la línia 87.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la Sra.
Oranich expressa l’abstenció de CiU i el Sr. Villagra-
sa expressa l’abstenció del PP. S’aprova.

8. Declarar desert el concurs per a l’adjudicació del
contracte de subministrament que té per objecte l’ar-
rendament de vehicles turisme, escúters i motoci-
cletes, destinats al servei de la Guàrdia Urbana de
Barcelona, així com la recompra dels vehicles obso-
lets d’aquestes categories, per no haver-s’hi presen-
tat cap licitador. Deixar sense efecte l’autorització de
la despesa corresponent al contracte 05001410, per
un import màxim de 4.546.240 euros, aprovada en el
respectiu document comptable, per acord de la Co-
missió de Seguretat i Mobilitat de 21 d’abril de 2005.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el Sr.
Forn expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Villa-
grasa expressa el vot favorable del PP. S’aprova.

9. Declarar desert el concurs per l’adjudicació del
contracte de subministrament que té per objecte l’ar-
rendament de vehicles furgoneta i tot terreny destinats

al servei de la Guàrdia Urbana de Barcelona, així com
la recompra dels vehicles obsolets d’aquestes catego-
ries, per no haver-s’hi presentat cap licitador. Deixar
sense efecte l’autorització de la despesa corresponent
al contracte 05001420, per un import màxim de
2.088.720 euros, aprovada en el respectiu document
comptable, per acord de la Comissió de Seguretat i
Mobilitat de 21 d’abril de 2005.

El Sr. Hereu explica de forma conjunta aquests dos
punts que declaren deserts els contractes de submi-
nistrament per a l’arrendament de vehicles per a la
guàrdia urbana. Aquests vehicles es volien adquirir a
través d’arrendament financer, però els operadors
finalment no s’han presentat perquè els vehicles de
dues rodes no es consideren un producte interessant
per finançar mitjançant renting. S’ha decidit adquirir
mitjançant inversió les motos i la resta per renting en
un procés negociat; el procés d’adquisició dels
vehicles no s’endarrerirà més d’un o dos mesos.

El Sr. Forn lamenta que hi hagi una certa impre-
visió i deficiències en el procés que ha provocat que
no es presentés cap operador, i manifesta la impor-
tància que té per a la guàrdia urbana l’adquisició dels
vehicles perquè són eines indispensables per al seu
bon funcionament. Recorda que en el passat mandat
hi van haver força cotxes fora d’ús perquè no es van
renovar uns determinats contractes de manteniment.
Pensa que davant de la demanda de més seguretat
dels ciutadans de Barcelona no es pot fallar en
assegurar que els recursos materials estiguin dispo-
nibles. Demana que es pugui garantir, com més aviat
millor, l’adquisició d’aquests vehicles.

El Sr. Villagrasa pensa que hi ha hagut un error
d’anàlisi a l’hora de plantejar els concursos, per-
què si s’hagués consultat amb els operadors segu-
rament ara s’estaria aprovant l’adquisició de tu-
rismes i tot terreny i quedaria únicament pendent
l’adquisició de les motocicletes. Té dubtes de com
es garantirà que el parc mòbil de la guàrdia urbana
estigui en bones condicions perquè el procés d’adju-
dicació creu que serà més llarg dels dos mesos que
ha dit el regidor.

El Sr. Hereu puntualitza que el parc mòbil de la
guàrdia urbana està en bon estat i la renovació es
planifica amb l’estratègia del renting que vol dir tenir
al llarg del temps els béns en absolut bon estat.
Insisteix que la demora del procés no serà superior a
dos mesos.

El Sr. Forn pregunta què passarà amb el contrac-
te de manteniment que anava vinculat als con-
cursos que avui es declaren deserts. Demana quins
són els processos que es faran per procediment
negociat.

El Sr. Hereu respon que el manteniment no és un
assumpte d’avui i repeteix que s’adjudicaran per
procediment negociat els dos expedients, excloent
els vehicles de dues rodes. Insisteix que la demora
significarà tenir els nous cotxes el proper mes de
gener i no el mes de novembre com estava
inicialment previst.

El Sr. Hereu expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC, la
Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Forn expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP.
S’aprova.
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b) Proposicions

Del Grup Municipal CiU:
10. Instar el govern municipal a presentar, en el

termini de sis mesos, el Pla estratègic de la bicicleta
per a la seva aprovació.

El Sr. Ciurana vol deixar constància que CiU va
presentar una proposició, que el president de la Co-
missió no va acceptar, sobre la necessitat que
l’Ajuntament es pronunciés perquè en el nou Estatut
hi constés, de forma explícita, el traspàs de les línies
de rodalies de Renfe al govern de Catalunya i no
entén el motiu pel qual un element clau de la mobilitat
de la Ciutat no es pot debatre en aquesta Comissió.

Explica que en la present proposició es demana la
presentació, en el termini de sis mesos, del Pla
estratègic de la bicicleta. Manifesta que en la darrera
reunió del Pacte de la mobilitat un representant d’una
de les associacions d’usuaris de bicicleta de la Ciutat
va fer referència a la necessitat d’aprovar, de forma
immediata, el Pla Estratègic i recorda que, des del
mes de desembre de 2003, hi ha elaborat un esbor-
rany. Li sobta la inoperància mostrada per l’equip de
govern en aquest assumpte.

El Sr. Hereu explica que s’està operant en diferents
línies d’actuació i s’està treballant el Pla estratègic en
el si de la Comissió cívica del vianant i la bicicleta
perquè de les línies estratègiques se’n derivin ac-
cions concretes. Avança el vot contrari a la proposició
en raó del termini que s’hi fixa.

El Sr. Ciurana manifesta que, a una iniciativa sem-
blant presentada fa un any i deu mesos, ja es va
respondre que s’hi estava treballant. Puntualitza que
el Pla és un compromís de l’any 1999 i no entén que
amb sis mesos es digui que no hi ha temps de pre-
sentar-lo. Demana més diligència i eficàcia perquè no
pot ser que amb set anys no sigui possible elaborar el
Pla.

El Sr. Basso avança el vot favorable del seu Grup a
la proposició perquè els preocupa l’ús de la bicicleta
a la Ciutat.

El Sr. Martínez considera que els temps, en plans
estratègics, no es poden acotar. El Pla ha de marcar
la línies estratègiques de la Ciutat en polítiques de bi-
cicleta per als propers quinze anys, com a mínim, i
aquestes línies passen pels recorreguts, itineraris,
carrils-bici, seguretat, transport públic, etc. Quan el
regidor parla d’inoperància cal tenir en compte que
l’augment en l’ús de la bicicleta en els últims tres
anys es deu també a les infraestructures i els ele-
ments que la Ciutat ha anat incorporant. No vol que
es faci retòrica amb el Pla estratègic perquè el Pla
necessita títols, subtítols, punts i comes i és en les
comes on s’està treballant perquè el conjunt de les
propostes tinguin coherència i gruix per ser aplicades.
El procés de construcció de la política de la bicicleta
no està aturat perquè s’hi està treballant; s’estan
construint carrils i s’estan generant iniciatives diver-
ses, una de les quals és la de revisar el que fa re-
ferència a la normativa de l’ús de la bicicleta, pre-
sentada per CiU que es va aprovar a la darrera
Comissió.

El Sr. Ciurana té la sensació que confonen el que
és un pla estratègic, un document marc de planifi-
cació estratègica, amb el que és una Memòria, i
insisteix que el Pla estratègic és el fonament per fer
la resta. Demana que l’equip de govern es posi les

piles perquè és el Pla el que ha de permetre definir
itineraris, tipologia del carril bici, temes de seguretat,
etc. Entén que el que donarà cobertura coherent a tot
un seguit d’accions que es van fent des del punt de
vista d’urbanització i mobilitat és el Pla i considera
que en sis mesos s’ha de ser capaç de finalitzar-lo.

El Sr. Hereu puntualitza que és un document
estratègic que es vol molt lligat a actuacions concre-
tes. Insisteix que s’hi està treballant i les decisions
que s’han de prendre són importants i, per tant, no
pot assumir el termini que es demana.

El Sr. Basso pregunta si es pot avançar un ca-
lendari.

El Sr. Hereu respon que en aquest moment no el
pot donar.

El Sr. Martínez explica que, el proper mes de
setembre, es reuneix la Comissió Cívica de la bicicle-
ta i el vianant que, entre altres coses, analitzarà
l’estat del Pla Estratègic que s’aprovarà quan es
consideri suficientment madur i útil.

El Sr. Hereu expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra.
Blasco expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa el vot favorable de CiU i el Sr.
Basso expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

Del Grup Municipal PP:
11. 1r. Modificar l’Ordenança d’Ús de les Vies i

Espais Públics de Barcelona per tal de garantir un
comportament cívic a la via pública. 2n. S’elabori una
Carta de Deures de tots els ciutadans en el seu
comportament als espais públics de la ciutat.

El Sr. Villagrasa formula la proposició perquè,
últimament, arriba a la Ciutat un determinat tipus de
turistes que no respecten ni la Ciutat ni les normes de
convivència. Pensa que certs comportaments ciuta-
dans, com el top manta, els trilers, la prostitució a la
via pública, el consum d’alcohol o que la Ciutat sigui
considerada com la capital europea del grafit, ajuden
a què augmenti aquest turisme que pot produir un
efecte desincentivador del turisme de qualitat que ge-
nera riquesa a la Ciutat. No parla d’una qüestió
estètica, sinó de fons, i vol que es puguin garantir els
drets dels ciutadans i un model de ciutat que respecti
les normes de convivència i de qualitat de vida que la
redacció actual de l’article 10.2 de l’Ordenança d’ús
de les vies i espais públics no pot garantir.

El Sr. Hereu explica que la convivència ciutadana
està regulada en diferents ordenances, especialment
en la d’ús de les vies i espais públics, però també en
les ordenances del Paisatge Urbà i de locals de públi-
ca concurrència. Està d’acord que avui es produeixen
situacions a la via pública que no estan previstes en
cap dels textos citats i l’equip de govern vol treballar
perquè tots aquests aspectes que tenen a veure amb
el civisme i la convivència puguin estar previstos en
un text refós. Es pretén, doncs, quelcom més del que
el regidor demana, motiu pel qual no donarà suport a
la proposició, però, alhora, convida els Grups de
l’oposició a treballar, aportant criteris, en l’elaboració
d’aquest text refós. Pel que fa a la Carta de Deures,
recorda que l’alcalde va fer un encàrrec a la Síndica
de Barcelona de treballar per una Carta de drets i
deures ciutadans.

El Sr. Villagrasa no entén la negativa del regidor
perquè, d’una banda, reconeix la correcció de l’anàlisi
feta i, d’altra banda, vota no a una proposta sobre
quelcom que el Sr. Hereu diu que faran en un futur.
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Accepta la invitació al grup de treball i insisteix que
l’equip de govern hauria de donar suport a la pro-
posició.

El Sr. Hereu repeteix que no donarà suport a la
proposta i insisteix que l’objectiu és disposar d’un text
únic per a tots els assumptes de convivència i que,
des de diferents serveis municipals, es treballa en
aquest sentit.

La Sra. Oranich agraeix la invitació del regidor i
avança el vot favorable a la proposició perquè
realment el que ha manifestat el Sr. Villagrasa i el
que ha respost el regidor era pràcticament el mateix i
no entén el vot contrari de l’equip de govern.

El Sr. Villagrasa demana al regidor que proposi un
calendari de treball.

El Sr. Hereu respon que el mes de setembre els
farà arribar un text sobre el qual podran començar a
treballar.

El Sr. Hereu expressa el vot contrari del PSC, el Sr.
Martínez expressa el vot contrari d’ERC, la Sra. Blasco
expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la Sra. Oranich
expressa el vot favorable de CiU i el Sr. Villagrasa
expressa el vot favorable del PP. Es rebutja.

c) Mocions

V) Part de control

a) Precs

Del Grup Municipal PP:
12. Atesa la generalització de la venta ambulant de

tot tipus de trastos i objectes robats a la zona dels
Encants Nous, així com la generalització de la prosti-
tució en la zona esmentada: 1r. Incrementar els efec-
tius de la Guàrdia Urbana en la zona de forma que es
garanteixi la presència continuada d’agents, amb una
finalitat preventiva. 2n. Convocar el Consell de Se-
guretat i Prevenció del Districte, per a tractar de for-
ma extraordinària aquest tema, que porta encallat
molt de temps. 3r. Incrementar el dispositiu de neteja
viària en aquesta zona.

El Sr. Villagrasa formula el prec atesa la situació
que s’està produint al Districte de l’Eixample, a la
zona dels Encants Nous, entre els carrers d’Aragó,
de Cartagena i d’Enamorats, on des de fa pràctica-
ment dos anys es genera un “mercadillo” il·legal on
es venen trastos vells, articles robats i es genera
inseguretat, alhora que també s’està creant un focus
de prostitució entorn la plaça de les Glòries.

El Sr. Hereu puntualitza que aquest assumpte fa
temps que s’està treballant des del territori i el que es
demana en el prec ja s’està fent. Manifesta que la
Comissió no és el lloc adequat on demanar que es
convoqui el Consell de Seguretat i Prevenció del
Districte perquè és en l’àmbit territorial del Districte
on es tracten en primer terme i es resolen aquestes
necessitats.

La Sra. Escarp agraeix les paraules del president
perquè, si es creu en la descentralització, és impor-
tant que aquests assumptes es tractin en l’àmbit terri-
torial. Explica que ahir en el Plenari del Districte es va
posar de manifest que després de diverses reunions
amb els venedors de la zona dels Encants Nous i
amb els veïns dels entorns dels carrers de Consell de

Cent, de Cartagena i d’Enamorats s’han dut a terme
moltes accions i un treball conjunt més ampli que
l’acció preventiva i l’acció de la guàrdia urbana amb
decomissos i actuacions sobre la venda ambulant. En
les reunions celebrades s’abordaven diferents actua-
cions com per exemple la neteja d’un parell de solars,
ocupats molt sovint per indigents, que es va coordinar
amb els serveis socials; actuacions de millora urbana,
com manteniment de voreres, passos de vianants i
enllumenat o campanyes d’inspecció dels Serveis
Tècnics del Districte i de bombers sobre alguns dels
magatzems de la zona. Insisteix que fa temps que
s’està actuant i treballant i que la col·laboració dels
veïns i dels venedors dels Encants Nous ha ajudat
molt en allò que s’està fent. Reitera que en el Consell
Plenari del Districte celebrat ahir, els veïns i venedors
van reconèixer l’esforç i van demanar la continuïtat
en aquesta tasca, cosa a la qual el Consell es va
comprometre.

El Sr. Villagrasa pensa que s’ha trigat en actuar
perquè aquests fets es venen produint des del mes
de març de l’any 2003, i hi ha queixes de veïns des
de gener de 2004. Recorda que fa dues setmanes, ell
mateix va estar a la zona més de dues hores i va
comprovar que davant la presència de la guàrdia ur-
bana els venedors es dispersaven increpant veïns i
comerciants, però que, al cap de poca estona d’haver
marxat la guàrdia urbana, hi tornaven, motiu pel qual
demana que hi hagi una presència contínua dels
agents de la guàrdia urbana. Els veïns de la zona
continuen expressant el seu malestar i pensa que cal
actuar amb més fermesa perquè aquest assumpte
encara no està resolt.

La Sra. Escarp fa constar que no espera l’agraïment
dels veïns, el que vol és la seva col·laboració i un
treball conjunt per detectar i donar resposta a alguna
de les demandes que es fan. Insisteix que s’està ac-
tuant des de l’any 2003. Seguidament, dóna les dades
relatives al primer trimestre de l’any 2005: 691 inter-
vencions a venedors, totes amb requeriment de neteja;
102 actes per venda ambulant; 625 denúncies de
circulació com a mesura preventiva, i més de 260 iden-
tificacions fetes conjuntament amb la policia nacional.

El Sr. Villagrasa insisteix en l’assumpte de la pros-
titució a la zona de Glòries, que és un fenomen nou
que apareix a la zona i que, si s’actua amb rapidesa,
es podrà eliminar.

La Sra. Escarp puntualitza que les 625 denúncies
de circulació van molt relacionades amb la pros-
titució perquè una forma d’acció és actuar contra la
demanda.

Es dóna per tractat.

b) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
13. Atès que l’1 de novembre de 2005 es des-

plegarà la policia catalana a la ciutat de Barcelona,
¿s’ha decidit si el centre de detinguts s’ubicarà a la
comissaria del carrer Taquígraf Serra? En cas afirma-
tiu, quina capacitat tindrà? ¿S’ha informat als veïns i
s’han valorat les conseqüències que la ubicació del
centre pot tenir al barri?

El Sr. Forn formula la pregunta que té a veure amb
el desplegament dels mossos d’esquadra l’1 de
novembre de 2005.
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El Sr. Hereu respon que la Unitat territorial de les
Corts i la Comissaria regional s’ubicaran a la
travessera de les Corts, 319, i que no hi ha hagut cap
canvi en la localització ni en la mida de la garjola que
figurava en el disseny inicial que correspon a la de la
unitat territorial i, per tant, serà com la de totes les
comissaries de la Ciutat i no única per a tota la Ciutat.

El Sr. Forn puntualitza que aquesta no és la infor-
mació que ell té i demana al regidor que la confirmi
perquè li consta que s’hi vol construir un centre de
detinguts per a tota la Ciutat amb unes 80 garjoles i
amb una previsió de 30.000 persones detingudes
l’any. Atès que aquesta seria una modificació molt
important, demana que es mantinguin els compromi-
sos que en el seu dia es van prendre amb les
associacions de veïns del Districte i que confirmi amb
la Conselleria d’Interior si el que ha dit és cert.

El Sr. Hereu insisteix que ha donat la informació
que té en aquests moments i que la pregunta a la
Conselleria d’Interior el regidor l’hauria d’adreçar al
Parlament.

El Sr. Forn demana al regidor que, com a respon-
sable de la seguretat a la Ciutat, confirmi la infor-
mació.

El Sr. Hereu respon que comunicarà a la Comissió
la informació que tingui.

Es dóna per tractada.
14. Quines mesures es pensa adoptar per

combatre els episodis de violència a la via pública?
La Sra. Oranich formula la pregunta.
El Sr. Hereu respon que episodis de violència a la

Ciutat són fenòmens que, de tant en tant, es donen i
els dos últims, produïts els dies 18 i 26 de juny al
Pont de Vallcarca i a la muntanya de Montjuïc, no
tenen res a veure entre ells ni es coneix cap
circumstància que els pugui lligar. En aquest sentit,
els mecanismes en funcionament són els ordinaris,
l’actuació des dels Districtes i l’operació estiu que
està reforçant la vigilància en aquells punts (més de
cent) que es consideren crítics i que requereixen una
vigilància policial constant. Explica que, des del punt
de vista estadístic, no hi ha un increment de la
violència i el nombre d’episodis durant l’últim semes-
tre no ha augmentat, tot i que el juny passat s’han
produït els dos citats, la investigació dels quals és a
càrrec del grup d’homicidis del Cos Nacional de
Policia.

La Sra. Oranich agraeix la resposta, però entén
que no cal esperar que a la Ciutat hi hagi més
episodis com aquests per controlar. En aquests
moments la investigació és judicial i, des d’aquesta
perspectiva, l’Ajuntament no hi pot intervenir, però té
la sensació que en molts aspectes s’actua a pos-
teriori i, per aquest motiu, es demanen mesures
preventives per mantenir a la Ciutat un grau de
convivència òptim.

El Sr. Hereu comparteix els objectius expressats
per la regidora i afirma que, òbviament, es treballa en
aquest sentit.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
15. Atesa les declaracions del president de la

Generalitat en les que afirma que davant el col·lapse
de les presons catalanes i per tal d’evitar més motins,
a partir d’ara es donaran més permisos penitenciaris.
Com valora el govern municipal aquestes afirmacions
i com pensa que pot afectar aquesta mesura en la
seguretat ciutadana a la ciutat de Barcelona?

El Sr. Villagrasa formula la pregunta. Manifesta que
el seu Grup sempre ha volgut el trasllat dels serveis
penitenciaris fora de la Ciutat i recorda que els pro-
grames electorals del PSC també s’expressaven en
aquest sentit i, ara que governen en totes les admi-
nistracions, voldria saber si hi ha algun calendari
previst per al trasllat de les presons. Li sembla greu
que el president de la Generalitat afirmi que, davant
del col·lapse de les presons, l’única solució sigui do-
nar més permisos penitenciaris i assumir la insegu-
retat que això pugui comportar. Aquesta mesura sig-
nifica saltar-se els procediments judicials i tots els
principis de reinserció a la societat que pot tenir un
pres. D’altra banda, el conseller Vallès va contradir el
president en afirmar que no es donaran més permi-
sos penitenciaris, i afegeix que li sembla greu que un
conseller pugui contradir les paraules del president.

El Sr. Hereu celebra la materialització del Pla de
presons i que es pugui donar resposta a una ne-
cessitat existent. Més enllà d’això, ha de dir que, tal i
com el Departament de Justícia ha indicat textual-
ment des de gener de 2004 i fins a juny del 2005, la
concessió de permisos ha experimentat una tendèn-
cia a la baixa i afirma que el tranquil·litza la realitat
que sobre els permisos ha descrit el Departament de
Justícia.

El Sr. Villagrasa agraeix l’opinió expressada pel re-
gidor, però el preocupa que el president de la Gene-
ralitat faci aquestes afirmacions de forma tan irres-
ponsable i parli amb desconeixement de la matèria
perquè les seves declaracions han creat, durant un
temps, una sensació de possible inseguretat en el
futur, pensa que el president ha de tenir més rigor en
les seves afirmacions.

El Sr. Hereu puntualitza que el president de la
Generalitat és el president d’un govern que impulsa
un pla de presons absolutament necessari amb una
línia política molt clara d’afrontar el creixement de la
població penitenciària. Creu que no hi ha motiu per a
una sensació generalitzada d’inseguretat perquè no
es basa en fets reals.

Es dóna per tractada.

c) Declaracions de Grup

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les onze hores i
quaranta minuts.
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Acords

Acords de les sessions celebrades els dies 3, 4 5 i
6 d’octubre de 2005

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA I
COORDINACIÓ TERRITORIAL

Sessió de 5 d’octubre de 2005

1. Aprovar inicialment el Reglament intern de
funcionament del Consell Municipal d’Associacions
de Barcelona; i sotmetre’l a informació pública durant
el termini de trenta dies hàbils, per a al·legacions o
suggeriments, mitjançant inserció en el Butlletí Oficial
de la Província.

2. Desestimar les al·legacions formulades pel Grup
Municipal de Convergència i Unió, el Grup Municipal
del Partit Popular de Catalunya, el Sr. Carles Cañellas
i Viñolas, el Sr. Josep Piñol i Balasch i l’empresa Sin-
namon Promotions, SL, en el tràmit d’informació públi-
ca del plec de clàusules reguladores de la concessió
de l’ús privatiu del domini públic municipal de la finca
situada a l’avinguda del Paral·lel, núm. 62, cantonada
amb el carrer Abat Safont, núm. 1-3, per tal d’instal·lar-
hi i gestionar un equipament cultural vinculat a les arts
escèniques, per les raons que resulten de l’informe de
la Direcció de Patrimoni; aprovar definitivament el plec
de clàusules reguladores; i convocar el concurs públic
per l’adjudicació del contracte.

3. Desestimar, per les raons que figuren en l’in-
forme de la Direcció de Patrimoni, les al·legacions
formulades pel Grup Municipal del Partit Popular de
Catalunya, en el tràmit d’informació pública del plec
de clàusules reguladores de la concessió de l’ús
privatiu del domini públic de les finques municipals
situades al carrer de nou de la Rambla núm. 82-88 i
carrer de les Tàpies núm. 7, per tal de construir i ges-
tionar un Conservatori Superior de Música; aprovar
definitivament el plec de clàusules reguladores; adju-
dicar la concessió a la Fundació Conservatori del
Liceu; i formalitzar el contracte corresponent.

4. Estimar parcialment les al·legacions presen-
tades pel Grup Municipal de Convergència i Unió, el
Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya i les
empreses El Mobiliario Urbano, SAU, Corporación
Europea de Mobiliario Urbano, SA, (CEMUSA) i Clear
Channel, SA, al plec d’adjudicació del contracte de
conservació, instal·lació i explotació publicitària de
diferents elements del mobiliari urbà, d’acord amb els
termes que resulten de l’informe emès per la Direcció
de Patrimoni; aprovar definitivament el plec de clàu-
sules administratives i l’annex tècnic reguladores
d’aquest contracte; i convocar el concurs públic per
l’adjudicació del contracte.

5. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
del Patronat Municipal de l’Habitatge, per a la seva
adequació a entitat pública empresarial, d’acord amb
l’article 85 bis de la Llei 7/1985, reguladora de les ba-
ses de règim local. Sotmetre els Estatuts a informació
pública per un termini de trenta dies, d’acord amb els

articles 212.5 i 201 del Reglament d’obres, activitats i
serveis dels Ens locals.

6. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona, per a
la seva adequació en organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Sotmetre els Esta-
tuts a informació pública per un termini de trenta dies,
d’acord amb els articles 212.5 i 201 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens locals.

7. Aprovar inicialment la participació de l’Ajunta-
ment de Barcelona en el Consorci dels Serveis
Socials. Aprovar inicialment els Estatuts del Consorci
dels Serveis Socials. Sotmetre aquest acord i els
Estatuts, a informació pública per un termini de trenta
dies.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS

URBANS I MEDI AMBIENT

Sessió de 3 d’octubre de 2005

1. Aprovar inicialment la modificació íntegra de
l’annex sobre captació solar tèrmica de l’Ordenança
general del medi ambient urbà, i la modificació pun-
tual dels articles 177 del Títol VI, Gestió de Residus, i
246 del Títol IX, Infraccions i sancions de l’esmentada
ordenança, i sotmetre-la a informació pública per un
termini de trenta dies, comptats a partir de l’endemà
de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia, perquè puguin formular-hi al·legacions.

2. Disposar la despesa del contracte número
05001978 que té per objecte l’arrendament i man-
teniment de dos lavabos públics per un import de
661.582,80 euros amb càrrec al pressupost/os i parti-
da/es indicades en document comptable. Adjudicar el
contracte a Henring Interpublic, SL, NIF B97528434-O, i
requerir l’adjudicatari perquè, en el termini màxim de
quinze dies naturals, a partir de la data de recepció de
la notificació d’aquesta resolució, constitueixi la garantia
definitiva, per un import de 26.463,31 euros, i compa-
regui per formalitzar el contracte, en el termini màxim de
trenta dies naturals a partir de la mateixa data.

3. Que el Govern municipal iniciï, el més aviat
possible, la redacció de criteris d’ubicació temporal
per a dotar la ciutat de serveis sanitaris públics quan
es facin actes que concentri persones a la via
pública.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I

BENESTAR SOCIAL

Sessió de 4 d’octubre de 2005

1. Ratificar l’autorització de la despesa de caràcter
plurianual del contracte núm. 05002675, que té per
objecte l’execució de les obres de reforma integral del
Centre Municipal d’Atenció a Urgències Socials
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(CMAUS), que per resolució de la Gerència Municipal
d’1 d’agost de 2005 es va autoritzar per un import de
272.307,72 euros, de la qual 108.255,95 euros
anaven contra la partida 631.84 432.30 02.01 del
Pressupost de 2005 i 164.051,77 euros contra la par-
tida 631.84 432.30 02.01 del Pressupost de 2006, a fi
d’autoritzar l’augment del percentatge corresponent a
l’exercici pressupostari 2006, segons l’article 174.5
del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes
locals i la base 20 d’execució del Pressupost 2005.

2. Ratificar l’autorització de la despesa de caràcter
plurianual del contracte núm. 05002844, que té per
objecte l’execució de les obres de rehabilitació de
l’equipament integral de baixa exigència Horta per a
persones sense sostre, que per resolució de la
Gerència Municipal de 8 d’agost de 2005 es va
autoritzar per un import de 760.656,57 euros, de la
qual 252.000 euros anaven contra la partida 632.96
432.30 02.01 del Pressupost de 2005 i 508.656,57
euros contra la partida 632.96 432.30 02.01 del
Pressupost de 2006, a fi d’autoritzar l’augment del
percentatge corresponent a l’exercici pressupostari
2006, segons l’article 174.5 del Text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals i la base 20
d’execució del Pressupost 2005.

3. Autoritzar la subrogació de l’Institut Barcelona
Esports (IBE) en el lloc de l’Ajuntament de Barcelona,
en el contracte per a la gestió de la Base Nàutica de la
Mar Bella mitjançant la forma de concessió, adjudicat a
l’empresa Naviter, SCCL, –amb CIF F-60512464– per
acord de la Comissió de Benestar Social d’1 d’abril de
2003, durant el període a comptar des del dia se-
güent a la formalització del contracte fins al dia 27 de
juny de 2019, data límit per l’extinció de la concessió
demanial atorgada a l’Ajuntament per Ordre ministe-
rial de 18 de desembre de 1996, per la inversió per
ampliacions i millores de les instal·lacions ofertada
per l’adjudicatari, d’import 587.196,08 euros, i d’acord
amb el règim econòmic previst al plec de clàusules
d’explotació; i, en conseqüència, cedir a favor de
l’IBE tots els drets i obligacions dimanants del con-
tracte esmentat, tot això de conformitat amb l’acord
del seu Consell d’Administració de 3 de juny de 2005
i l’article 3.1 f) dels seus Estatuts.

4. Autoritzar la subrogació de l’Institut Barcelona
Esports (IBE) en el lloc de l’Ajuntament de Barcelona
en el contracte per a la gestió de l’Escola Municipal
d’Hípica la Foixarda mitjançant la forma de conces-
sió, adjudicat a l’empresa SEM, Serveis Esportius en
Marxa, SL, –amb CIF B-60971389– per acord del
Consell Plenari de 22 de juliol de 1997, durant el
període de deu anys i d’acord amb el règim econòmic
previst al plec de clàusules d’explotació i l’oferta pre-
sentada per l’esmentada empresa; i, en conse-
qüència, cedir a favor de l’IBE tots els drets i obli-
gacions dimanants del contracte esmentat, tot això de
conformitat amb l’acord del seu Consell d’Ad-
ministració de 3 de juny de 2005 i l’article 3.1 f) dels
seus Estatuts.

5. Autoritzar la subrogació de l’Institut Barcelona
Esports (IBE) en el lloc de l’Ajuntament de Barcelona
en el conveni amb la Federació Catalana de Tennis
–amb CIF Q-5855014-F–, per a la gestió del Centre
Municipal de Tennis de la Vall d’Hebron, mitjançant la
forma de gestió interessada, aprovat per acord del
Consell Plenari de 15 d’octubre de 1993 i signat l’11
de novembre de 1993, per un termini de vint-i-cinc

anys i d’acord amb el règim econòmic previst al
clausulat del conveni; i, en conseqüència, cedir a fa-
vor de l’IBE tots els drets i obligacions dimanants del
conveni esmentat, tot això de conformitat amb l’acord
del seu Consell d’Administració de 3 de juny de 2005
i l’article 3.1 f) dels seus Estatuts.

6. Autoritzar la subrogació de l’Institut Barcelona
Esports (IBE) en el lloc de l’Ajuntament de Barcelona,
en el contracte per a la gestió de l’equipament es-
portiu integrat per les piscines municipals Bernat Pi-
cornell i Montjuïc mitjançant la forma de concessió,
adjudicat a l’empresa Servei d’Ensenyament i Assesso-
rament Esportiu, SL, (SEAE) –amb CIF B-58043852–
i a la Federació Catalana de Natació –amb CIF Q-
5855003-I–, les quals van constituir la societat Aigua,
Esports i Salut, SL, –amb CIF B-62849674– és la titu-
lar de la concessió, per acord de la Comissió de
Benestar Social de 16 de juliol de 2002, durant el
període de trenta anys amb subjecció al règim
econòmic previst al plec de clàusules d’explotació i
amb la proposta d’inversió de 9.235.357,35 euros; i,
en conseqüència, cedir a favor de l’IBE tots els drets i
obligacions dimanants del contracte esmentat, tot
això de conformitat amb l’acord del Consell d’Admi-
nistració de 3 de juny de 2005 i l’article 3.1 f) dels
seus Estatuts.

7. Autoritzar la subrogació de l’Institut Barcelona
Esports (IBE) en el lloc de l’Ajuntament de Barcelona
en el contracte per a la gestió del Centre Municipal de
Vela mitjançant la forma de concessió, adjudicat a la
Federació Catalana de Vela –amb CIF Q-5856227-
C– per acord de la Comissió de Benestar Social de
10 de juliol de 2001, durant el període màxim de
divuit anys (fins al dia 27 de juny de 2019), amb
subjecció al règim econòmic previst al plec de
clàusules d’explotació i a la proposta d’inversió deta-
llada en el pla de gestió que s’adjunta a l’expedient; i,
en conseqüència, cedir a favor de l’IBE tots els drets i
obligacions dimanants del contracte esmentat, tot
això de conformitat amb l’acord del Consell d’Admi-
nistració de 3 de juny de 2005 i l’article 3.1 f) dels
seus Estatuts.

8. Demanar als serveis tècnics municipals que, en
un termini màxim de tres mesos, elaborin un informe
que analitzi el procediment a seguir per tal que
s’informi a tots els sol·licitants de llicències d’activitats
per als establiments oberts al públic dels requisits lin-
güístics en la senyalització i els cartells d’informació
general de caràcter fix, i que, prèviament a l’atorga-
ment de la llicència d’activitat per als establiments
oberts al públic, es constati el compliment de l’article
32 de la Llei 1/1998, de política lingüística pel que fa
a la retolació del català dels establiments oberts al
públic.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

Sessió de 6 d’octubre de 2005

1. Desestimar les al·legacions formulades pel
portaveu del Grup Municipal de Convergència i Unió,
l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas i per la regidora del
mateix Grup la Ima. Sra. Maria Teresa Fandos i Payà, i
pel regidor del Grup Municipal del Partit Popular l’Im.
Sr. Alberto Villagrasa Gil, per les raons indicades en
l’informe annex del secretari de la Comissió d’Apar-
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caments; i, per tant, tenir per aprovats definitivament
els avantprojectes per a la construcció dels apar-
caments subterranis per a vehicles en el subsòl de
terrenys de domini públic municipal, situats al Parc de
la Unitat i als carrers de Lisboa i Porto, i convocar
concurs per a l’adjudicació de les corresponents
concessions.

2. Encarregar a Barcelona de Serveis Municipals,
SA la gestió directa de la construcció i explotació de
l’aparcament ubicat a la plaça Margarida Xirgu,
d’acord amb el document annex; i posar a disposició
de la indicada societat el subsòl de l’espai referit,
tenint en compte que també mantindrà, en tot
moment, el seu caràcter demanial.
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PERSONAL

Concursos

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA
CONVOCATÒRIA DE 2 CONCURSOS PER A LA
PROVISIÓ DE 2 LLOCS DE TREBALL DE
L’INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ
(Aprovades per resolució de Gerència de l’Institut
Municipal d’Educació, de data 7 d’octubre de
2005)

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen dos concursos per a la provisió de dos llocs de
treball de l’IMEB que consten a l’annex, d’acord amb
les condicions específiques que s’hi indiquen i amb
els requisits comuns que es fixen a continuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona o de l’IMEB.
El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a
un Institut Municipal i el personal laboral fix de
l’Ajuntament posteriorment subrogat a un Insti-
tut podran participar igualment en els concursos.
Així mateix, hi podran participar els contractats
laborals fixos d’Instituts Municipals que ha-
gin efectuat la corresponent adhesió a l’Acord
Marc de Condicions de Treball, d’acord amb
la clàusula preliminar cinquena de l’esmentat
Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral
indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complerts de
serveis, inclosos els serveis previs en altres Admi-
nistracions Públiques que hagin estat formalment
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1
punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:
– Per posseir com a grau un nivell superior al del

lloc de treball convocat: 1 punt.

– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de
treball convocat: 0,75 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al
del lloc de treball convocat: 0,50 punts.

– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre
al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.

3. Nivell del lloc de treball actualment desenvolupat
o, en el seu cas, l’últim desenvolupat, fins a un màxim
d’1 punt segons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la
categoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes s’ha d’entendre per nivell del lloc
de treball desenvolupat, el nivell de complement de
destinació efectivament acreditat en la nòmina cor-
responent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’ava-
luació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres que s’indiquen a
l’annex.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els
representants designats conjuntament per la Junta de
Personal i el Comitè d’Empresa.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exigi-
des hauran de presentar la sol·licitud a la qual adjunta-
ran la relació de mèrits al·legats classificats segons
l’ordre d’aquesta convocatòria i els documents acredi-
tatius corresponents, al Registre General o a qualsevol
dels registres municipals, en el termini de quinze dies
hàbils a comptar de l’endemà de la publicació d’a-
questa convocatòria en la Gaseta Municipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.
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Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per la qual cosa, es
podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa
a l’Oficina d’Informació de Personal, a les seus dels
districtes o a l’Institut Municipal d’Educació (plaça
d’Espanya, núm. 5).

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-lo
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Cor-
poració des de la data d’incorporació en la plantilla,
amb caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits complemen-
taris s’estableixi la redacció d’un informe o memòria,
aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en
aquells casos en què les bases específiques del
concurs determinin un nombre superior de pàgines,
donades les característiques del lloc de treball a
cobrir. L’informe s’haurà de presentar conjuntament
amb la sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convo-
catòria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30
minuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà
disposar dels sistemes d’acreditació i de comprovació
que consideri més escaients en cada cas i per a cada
tipus de mèrits, podent-se convocar les persones que
optin a les places per precisar o ampliar aspectes
concrets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un
cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això, quan
una persona hagi obtingut una plaça en diferents con-
cursos convocats, haurà d’optar per una d’elles, dins
del termini dels tres dies hàbils següents al de
l’exposició en el tauler d’anuncis del departament de
Personal de la proposta de la Junta de Valoració de
l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària cor-
responent.

ANNEX

Concurs 108/05. 1 lloc de treball de responsable
del seguiment comptable i contractació (nivell 18)

Concurs 109/05. 1 lloc de treball de cap de Comp-
tabilitat i Contractació (nivell 22)

Responsable de seguiment comptable i contrac-
tació
Concurs 108/05

Lloc de treball adscrit al Servei d’administració i re-
cursos econòmics de l’Institut d’Educació de Barcelo-
na.

Nivell 18 i específic de responsabilitat mensual de
123,60 euros, segons catàleg vigent (1899Y).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Gestió, seguiment, liquidació i comptabilització

dels expedients de Bestreta de despesa corrent i
l’arqueig del compte bancari de Bestreta.

– Preparació i tramitació dels expedients econòmics
i de les relacions comptables (A i D), i el seu
seguiment fins a la signatura.

– Complimentar els tràmits de les aplicacions
SIGEF contractes.

– Complimentar la base de dades extra-comptable
per al registre i seguiment dels expedients.
Validació de les dades dels tercers al SIGEF.

– Donar assistència al/a la responsable del Progra-
ma de Comptabilitat i Contractació en les altres
tasques que li siguin requerides.

Requisits addicionals
Personal dels grups C o D.

Mèrits complementaris
1. Titulacions acadèmiques, fins a 1 punt, segons

el barem següent:
– Titulacions relacionades amb el lloc de treball, per

cadascuna fins a 0,50 punts.
2. Experiència professional, fins a 6 punts, segons el

barem següent:
– Gestió i/o administració, seguiment i control de re-

cursos econòmics, fins a 2 punts.
– Tramitació d’expedients administratius, especial-

ment de caràcter econòmic, fins a 2 punts.
– Utilització d’aplicacions informàtiques, especial-

ment SIGEF comptabilitat i contractes, fins a 2
punts.

3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

4. Exercici de simulació o supòsit pràctic. La Junta
de Valoració podrà convocar els/les candidats/tes per
a la realització d’un supòsit pràctic, què serà avaluat
fins a un màxim de 4 punts. En cas de realitzar-se
aquesta prova, tindrà caràcter obligatori.

5. Característiques personals requerides per a
l’òptim desenvolupament de les funcions del lloc de
treball.

La Junta de Valoració podrà convocar els/les can-
didats/tes per a l’avaluació de les seves caracte-
rístiques personals. En el cas de realitzar-se aquesta
convocatòria la Junta de Valoració utilitzarà els sis-
temes d’apreciació que consideri més adequats i
valorarà fins a un màxim de 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats opcionals: 10 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la

puntuació mínima serà en tots els casos la meitat
de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits
complementaris) que poden obtenir els/les candi-
dats/tes.

Junta de Valoració
President:
Sr. Manel Blasco Legaz, gerent de l’Institut d’Edu-

cació de Barcelona, o persona en qui delegui.
Vocals:
Sra. Teresa Salvadó Aparicio, directora de Serveis

Generals i Recursos, o persona en qui delegui.
El/la cap del Servei d’Administració i Recursos

Econòmics, o persona en qui delegui.
Sr. Antoni Gallardo Lozano, cap del Servei de Re-

cursos Humans, o persona en qui delegui.
Representants de la Junta de Personal o del

Comitè d’Empresa.



NÚM. 29 a 30-X-2005a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1565

Cap de Comptabilitat i Contractació
Concurs 109/05

Lloc de treball adscrit al Servei d’Administració i
Recursos Econòmics de l’Institut d’Educació de Bar-
celona.

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
453,75 euros, segons catàleg vigent (2299X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Participar en les propostes d’expedients i asses-

sorar en matèria de contractació als òrgans ges-
tors: convocatòries, publicacions, documentació.

– Verificar que la despesa proposada està prevista
en el pressupost inicial, assegurar la raonabilitat
de la mateixa, determinar la partida econòmica a
assignar a cada expedient, i assegurar l’existèn-
cia de la documentació mínima suficient per a la
tramitació.

– Impulsar i supervisar la tramitació dels expedients
econòmics.

– Elaborar informes periòdics de situació i fer
propostes per millorar l’agilitat de la tramitació,
reduir el nombre d’expedients i assegurar una alta
qualitat material.

– Tramitació de les modificacions de crèdit del
pressupost de l’IMEB.

– Control i seguiment de les obres finançades
mitjançant transferències de capital. Impulsió de
la seva tramitació (aprovació per part del Comitè
de Govern, pel Consell Plenari si s’escau, modi-
ficacions de crèdit a l’Ajuntament, ampliacions de
crèdit a l’IMEB, justificació de la despesa i
seguiment fins el reconeixement de l’ingrés).

– Explotar les dades dels diversos sistemes i
aplicacions informàtiques existents per elaborar
indicadors de gestió i fer-ne el seguiment. Elabo-
rar mensualment informes per al seguiment del
pressupost dels diferents Serveis.

– Donar assistència al/a la responsable del Servei
d’Administració Econòmica en l’elaboració del
pressupost, en la fiscalització prèvia i a posteriori i
en les altres tasques que li siguin requerides.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions acadèmiques, fins a 1 punt, segons

el barem següent:
– Llicenciatura en econòmiques o equivalent: 1

punt.
– Diplomatura en empresarials o equivalent: 0,75

punts.

2. Experiència professional fins a 6 punts. Es
valorarà l’experiència professional relacionada amb
les funcions del lloc de treball descrites anteriorment,
especialment:
– En gestió econòmico-financera i pressupostària,

comptabilitat general i pressupostària, fins a 2,5
punts.

– En el disseny, supervisió i gestió de contractació
administrativa, fins a 2 punts.

– Utilització d’aplicacions informàtiques, especial-
ment SIGEF comptabilitat i contractes, i d’altres
en especial l’Excel, fins a 1 punt.

– En l’elaboració d’indicadors per al control de
gestió i en l’elaboració d’estudis i informes, fins a
0,5 punts.

3. Proves. La Junta de Valoració podrà proposar la
realització de proves per tal d’avaluar les aptituds
professionals dels candidats, que seran valorades
fins a un màxim de 4 punts. En cas de realitzar-se,
tindrà caràcter obligatori.

4. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

5. Característiques personals requerides per a
l’òptim desenvolupament de les funcions del lloc de
treball, especialment, habilitat per a les relacions in-
terpersonals, flexibilitat, capacitat d’anàlisi, capacitat
de planificació i d’organització i facilitat per al treball
en equip.

La Junta de Valoració podrà convocar els/les
candidats/tes per a l’avaluació de les seves caracte-
rístiques personals. En el cas de realitzar-se aquesta
convocatòria la Junta de Valoració utilitzarà els sis-
temes d’apreciació que consideri més adequats i
valorarà fins a un màxim de 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats opcionals: 10 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la

puntuació mínima serà en tots els casos la meitat
de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits
complementaris) que poden obtenir els/les candi-
dats/tes.

Junta de Valoració
President:
Sr. Manel Blasco Legaz, gerent de l’Institut

d’Educació de Barcelona, o persona en qui delegui.
Vocals:
Sra. Teresa Salvadó Aparicio, directora de Serveis

Generals i Recursos, o persona en qui delegui.
El/la cap del Servei d’Administració i Recursos

Econòmics, o persona en qui delegui.
Sr. Antoni Gallardo Lozano, cap del Servei de Re-

cursos Humans, o persona en qui delegui.
Representants de la Junta de Personal o del

Comitè d’Empresa.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 29 a 30-X-20051566

Altres anuncis

Institut Municipal d’Urbanisme
Exp. 05-OBO-134

La Comissió de Govern, en sessió de data 28 de
setembre de 2005, aprovà, entre d’altres, l’acord
següent:

“Aprovar definitivament el Projecte complementari
d’urbanització del carrer del Guadalquivir i el camí del
Polvorí (àmbit remodelació barri del Polvorí, 2a fase),
formulat per Bagursa, d’acord amb l’informe del direc-
tor tècnic, en funcions, de l’Institut Municipal d’Urba-
nisme de 16 de setembre de 2005, amb un import,
per a coneixement de l’Administració, de 131.375,89
euros, el 16% de l’impost del valor afegit inclòs, que
suposa un increment del 18,26% respecte el projecte
inicial. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de
la Província, el Diari Oficial de la Generalitat de Cata-
lunya i la Gaseta Municipal, notificar-lo als interes-
sats; i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme,
Infraestructures i Habitatge.”

Contra aquest acord, que exhaureix la via adminis-
trativa, es pot interposar recurs potestatiu de repo-
sició davant l’òrgan que l’ha adoptat, en el termini
d’un mes comptat a partir del dia següent al de la
recepció de la present notificació, o es pot interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat del
Contenciós Administratiu de Barcelona, en el termini
de dos mesos comptats des de l’endemà de la
present notificació.

Contra la resolució expressa del recurs potestatiu
de reposició es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant el Jutjat del Contenciós Adminis-
tratiu de Barcelona, en el termini de dos mesos a
comptar des del dia següent a la seva notificació.

Contra la desestimació tàcita del recurs potestatiu
de reposició, que s’entendrà produïda un cop trans-
corregut un mes comptat des del dia següent al de la
seva interposició sense que s’hagi notificat resolució
expressa, es pot interposar recurs contenciós admi-
nistratiu davant el Jutjat del Contenciós Administratiu
de Barcelona, en el termini de sis mesos a comptar
des del dia següent al que s’hagi produït la deses-
timació tàcita.

No obstant això, se’n pot interposar qualsevol altre
recurs que es consideri convenient.

Us ho comunico als efectes oportuns.
Barcelona, 29 de setembre de 2005. El secretari

general, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

Institut Municipal d’Urbanisme
Exp. 05-OBO-180

La Comissió de Govern, en sessió de data 28 de
setembre de 2005, aprovà, entre d’altres, l’acord se-
güent:

“Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització
del nou espai públic entre els carrers de Sant Pere
Abanto i de Farrell formulat per Bagursa, d’acord amb
l’informe del director tècnic, en funcions, de l’Institut
Municipal d’Urbanisme, de 16 de setembre de 2005,
amb un import, per a coneixement de l’Administració,
de 587.308,60 euros, el 16% de l’impost del valor
afegit inclòs; publicar aquest acord en el Butlletí Ofi-
cial de la Província, el Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya i la Gaseta Municipal, notificar-lo als
interessats; i donar-ne compte a la Comissió d’Urba-
nisme, Infraestructures i Habitatge.”

Contra aquest acord, que exhaureix la via admi-
nistrativa, es pot interposar recurs potestatiu de re-
posició davant l’òrgan que l’ha adoptat, en el termini
d’un mes comptat a partir del dia següent al de la
recepció de la present notificació, o es pot interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat del
Contenciós Administratiu de Barcelona, en el termini
de dos mesos comptats des de l’endemà de la
present notificació.

Contra la resolució expressa del recurs potestatiu
de reposició es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant el Jutjat del Contenciós Admi-
nistratiu de Barcelona, en el termini de dos mesos a
comptar des del dia següent a la seva notificació.

Contra la desestimació tàcita del recurs potestatiu
de reposició, que s’entendrà produïda un cop trans-
corregut un mes comptat des del dia següent al de la
seva interposició sense que s’hagi notificat resolució
expressa, es pot interposar recurs contenciós admi-
nistratiu davant el Jutjat del Contenciós Administratiu
de Barcelona, en el termini de sis mesos a comptar
des del dia següent al que s’hagi produït la deses-
timació tàcita.

No obstant això, se’n pot interposar qualsevol altre
recurs que es consideri convenient.

Us ho comunico als efectes oportuns.
Barcelona, 29 de setembre de 2005. El secretari

general, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

Institut Municipal d’Urbanisme
Exp. 05-OBO-231

La Comissió de Govern, en sessió de data 28 de
setembre de 2005, aprovà, entre d’altres, l’acord
següent:

“Aprovar definitivament el Projecte d’urbanització
bàsica de l’àmbit C-2 dins de la modificació del Pla
General Metropolità en el sector del Front Litoral i
marge dret del riu Besòs, formulat per Bagursa, d’a-
cord amb l’informe del director tècnic, en funcions, de
l’Institut Municipal d’Urbanisme, de 16 de setembre
de 2005, amb un import, per a coneixement de l’Ad-
ministració, de 7.449.977,68 euros, el 16% de l’im-
post del valor afegit inclòs; publicar aquest acord en
el Butlletí Oficial de la Província, el Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya i a la Gaseta Municipal, no-
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tificar-lo als interessats i donar-ne compte a la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.”

Contra aquest acord, que exhaureix la via adminis-
trativa, es pot interposar recurs potestatiu de reposi-
ció davant l’òrgan que l’ha adoptat, en el termini d’un
mes comptat a partir del dia següent al de la recepció
de la present notificació, o es pot interposar recurs
contenciós administratiu davant el Jutjat del Conten-
ciós Administratiu de Barcelona, en el termini de dos
mesos comptats des de l’endemà de la present noti-
ficació.

Contra la resolució expressa del recurs potestatiu
de reposició es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant el Jutjat del Contenciós Adminis-
tratiu de Barcelona, en el termini de dos mesos a
comptar des del dia següent a la seva notificació.

Contra la desestimació tàcita del recurs potestatiu
de reposició, que s’entendrà produïda un cop trans-
corregut un mes comptat des del dia següent al de la
seva interposició sense que s’hagi notificat resolució
expressa, es pot interposar recurs contenciós admi-
nistratiu davant el Jutjat del Contenciós Administratiu
de Barcelona, en el termini de sis mesos a comptar
des del dia següent al que s’hagi produït la deses-
timació tàcita.

No obstant això, se’n pot interposar qualsevol altre
recurs que es consideri convenient.

Us ho comunico als efectes oportuns.
Barcelona, 29 de setembre de 2005. El secretari

general, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

Institut Municipal d’Urbanisme
Exp. 04-OBO-238

La Comissió de Govern, en sessió de data 28 de se-
tembre de 2005, aprovà, entre d’altres, l’acord següent:

“Aprovar el Projecte modificat d’urbanització de la
unitat d’actuació núm. 8 i actuació aïllada C del Pla es-
pecial de reforma interior Diagonal Poblenou, fase II,
formulat per Bagursa, d’acord amb l’informe del direc-
tor tècnic en funcions de l’Institut Municipal d’Ur-
banisme, el 16 de setembre de 2005, el qual figura a
l’expedient i es dóna per reproduït, amb un pressupost,
per a coneixement de l’Administració, de 3.811.995,09
euros, el 16% de l’impost del valor afegit inclòs, que
suposa un increment del 19,82% respecte al projecte
inicial, notificar-lo als interessats; i donar-ne compte a
la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge.”

Contra aquest acord, que exhaureix la via adminis-
trativa, es pot interposar recurs potestatiu de repo-
sició davant l’òrgan que l’ha adoptat, en el termini
d’un mes comptat a partir del dia següent al de la
recepció de la present notificació, o es pot interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat del
Contenciós Administratiu de Barcelona, en el termini
de dos mesos comptats des de l’endemà de la
present notificació.

Contra la resolució expressa del recurs potestatiu
de reposició es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant el Jutjat del Contenciós Adminis-
tratiu de Barcelona, en el termini de dos mesos a
comptar des del dia següent a la seva notificació.

Contra la desestimació tàcita del recurs potestatiu
de reposició, que s’entendrà produïda un cop trans-
corregut un mes comptat des del dia següent al de la
seva interposició sense que s’hagi notificat resolució
expressa, es pot interposar recurs contenciós admi-
nistratiu davant el Jutjat del Contenciós Administratiu
de Barcelona, en el termini de sis mesos a comptar
des del dia següent al que s’hagi produït la deses-
timació tàcita.

No obstant això, se’n pot interposar qualsevol altre
recurs que es consideri convenient.

Us ho comunico als efectes oportuns.
Barcelona, 29 de setembre de 2005. El secretari

general, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

Exp. 05/206

El conseller delegat de Parcs i Jardins de Barcelo-
na, Institut Municipal, per delegacions aprovades pel
Consell d’Administració de l’Institut Municipal de Parcs
i Jardins l’1 de març de 2004, en data 10 d’octubre de
2005, va adoptar la resolució següent:

“Declarar vàlida la subhasta celebrada per tal de
dur a terme el contracte del lloguer de maquinària es-
pecial per a l’arrabassament de l’arbrat viari (2000
unitats), en diferents punts de la ciutat de Barcelona,
durant els exercicis 2005 i 2006, que necessita Parcs
i Jardins de Barcelona, Institut Municipal, en els ter-
mes regulats a l’article 2 del plec de clàusules;

Adjudicar, mitjançant el procediment obert i per
subhasta, el contracte de subministrament, a l’em-
presa Azahar, Jardineria y Riegos, SA, pel preu de
155.625,60 euros (IVA inclòs);

Aplicar la despesa de 155.625,60 euros (IVA inclòs),
amb càrrec a les consignacions pressupostàries que
s’indiquen en el present document, condicionant
aquesta autorització a l’aprovació del pressupost
corresponent a l’exercici 2006, d’acord amb l’article
69.4 del text refós de la LCAP;

Disposar l’abonament de la esmentada quantitat a
l’empresa adjudicatària amb la presentació prèvia de
les factures cursades pel tràmit reglamentari;

Requerir l’empresa adjudicatària perquè dins del
termini dels quinze dies següents en què rebi la
notificació d’aquest decret, acrediti haver constituït la
garantia definitiva de 6.225,02 euros, i perquè com-
paregui el seu legal representant el dia i hora que se
li indiqui per tal de formalitzar el contracte i abonar les
despeses relatives a la publicació dels anuncis
corresponents en els diaris oficials.”

Barcelona, 10 d’octubre de 2005. La secretària de-
legada, PD, J. I. Martínez Legaz.
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